

အမြဲတည်ခြင်းသည် မရှိချေ
အရိုးစု ၃၀၀ တို့ဖြင့် ဖွဲ့စည်းထားအပ်သော ဤခန္ဓာကိုယ်
သည် အဆန်းတကြယ်ပြုလုပ်အပ်သော အရပ်နှင့်တူ၏။
နာကျင်တတ်သော သဘောရှိ၏။ ယင်းခန္ဓာကိုယ်သည်
ကုန်ဆုံးပျက်စီးခြင်းသို့ ရောက်ရ၏။ အမြဲတည်ခြင်းသည်
မရှိချေ။ (ခန္ဓာကိုယ်သည် ကုန်ဆုံးပျက်စီး၍ အတည်မဲ့သော
သဘောရှိသဖြင့် မစ္စလမ်း မနှစ်သက်အပ်ချေ)
ဧရာဝတီ(မေပုဒ်-၁၄၇)

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုအား ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားဖြင့် ကြိုဆို



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့ မှတ်တမ်းတင်ဓာတ်ပုံရိုက်ကြစဉ်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဦးဝင်းမြင့်၏ ဖိတ်ကြားချက်အရ မြန်မာ
နိုင်ငံ၌ တရားဝင်ချစ်ကြည်ရေးခရီး ရောက်ရှိနေသော ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖု
အား နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်မျက်နှာစာရှိ မြက်ခင်းပြင်၌
ဂုဏ်ပြုအခမ်းအနားဖြင့် ကြိုဆိုသည်။ စာမျက်နှာ ၃ ကော်လံ ၁ သို့ ။

နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုနှင့် တွေ့ဆုံ မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ် သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်
မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုအား ရင်းရင်းနှီးနှီးနှုတ်ဆက်စဉ်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ
ငုယင်စွမ်းဖုတို့သည် ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် သံတမန်ဆောင်ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံ
သည်။ စာမျက်နှာ ၄ ကော်လံ ၁ သို့ ။



C B BANK



Guess & WIN
Until March 2020



CB - Manchester United
ကတ်ကိုင်ဆောင်ထားသူများအတွက်

Manchester United
ပွဲစဉ်တွေခန့် မှန်းပြီး
signed jersey
တွေရယူကြရအောင်...

* Terms & Conditions may apply.

Scan HERE !



www.cbbank.com.mm

မြောက်

အချင်းချင်းစည်းလုံးညီညွတ်မှု စိတ်ဓာတ်ဖြင့် နိုင်ငံတော်ကို ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြပါစို့

ကိုလိုနီခေတ်က နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်တို့သည် ကျူးကျော်စစ်သုံးကြိမ် ဆင်နွှဲပြီးနောက် မြန်မာနိုင်ငံအား သိမ်းပိုက်ခဲ့ကြသည်ကို သိရှိခဲ့ကြပြီးဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးပြီး ကျွန်ုပ်တို့ရသည့် အဖြစ်သနစ်ကို ပြန်လည်သုံးသပ်ကြည့်မည်ဆိုလျှင် ၁၉ ရာစုကုန်ဆုံးခါနီးအချိန်ကာလ၊ အထူးသဖြင့် ၁၈၈၁ ခုနှစ် နောက်ပိုင်းကာလတွင် အရှေ့တောင်အာရှ၌ အင်္ဂလိပ်နှင့် ပြင်သစ်တို့ အပြိုင်အဆိုင်နယ်မြေချဲ့ထွင်ရာမှ ကျွန်ုပ်တို့ခံရခြင်း ဖြစ်ကြောင်း တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်သည်။

နယ်ချဲ့အင်္ဂလိပ်တို့သည် ၁၈၈၃ ခုနှစ်နှင့် ၁၈၈၅ ခုနှစ်အကြား ပြင်သစ်တို့၏ မြန်မာနိုင်ငံအတွင်း စီးပွားရေးအရစွက်ဖက်မှုများကို အကြီးအကျယ် မကျေမနပ်ဖြစ်ရာမှ စစ်ရေးဖြင့် ကျူးကျော်သိမ်းပိုက်မှုများ ပေါ်ပေါက်လာခဲ့သည်။ ပြင်သစ်တို့သည် ၎င်းတို့၏ နိုင်ငံခြားရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကိုသာ အဓိက အာရုံစိုက်ခဲ့ပြီး ပြင်သစ်နှင့် မြန်မာတို့ ဆက်ဆံရေးအဆင်ပြေသောအခါ ဗြိတိသျှအရင်းရှင်တို့က ပြင်သစ်တို့ထက် လက်ဦးမှုရရှိရန် သတင်းအမျိုးမျိုး ထုတ်လွှင့်ကာ ပြဿနာကြီးထွားအောင် လုပ်ဆောင်ခဲ့သည်။

ဗြိတိသျှနယ်ချဲ့တို့သည် မြန်မာပြည်သိမ်းပိုက်ရေးအတွက် အကြောင်းပြကောင်းရန် နည်းလမ်းအမျိုးမျိုးရှာရာ၌ ပြောင်ပြောင်တင်းတင်း ကျူးကျော်မှု၊ သံတမန်ရေးအမှု၊ နယ်စပ်အငြင်းပွားမှုများကြောင့် အင်္ဂလိပ်-မြန်မာ ပထမစစ်ပွဲ ဖြစ်ပွားခဲ့သည်။ ဒုတိယကျူးကျော်စစ်ပွဲများဖြစ်ပွားပြီး မြန်မာနိုင်ငံ အောက်ပိုင်းတစ်ခုလုံးကို သိမ်းပိုက်ပြီးသောအခါ မြန်မာနိုင်ငံသည် အင်အား အတော်အတန်ချည်းနဲ့သွားသည်။ နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတို့သည် မြန်မာနိုင်ငံကို အပြီးတိုင်သိမ်းပိုက်နိုင်ရေးအတွက် နိုင်ငံရေး၊ စစ်ရေး၊ စီးပွားရေး နည်းပရိယာယ်အမျိုးမျိုး အသုံးပြုခဲ့သည်။

မြန်မာဘုရင် နောက်ဆုံးမင်းဆက်လက်ထက် နန်းတွင်းပြဿနာ၊ ဖိနပ်ပြဿနာ၊ ပြင်သစ်တို့နှင့် လျှို့ဝှက်စာချုပ်ကိစ္စ စသည်တို့ကို ပုံကြီးချဲ့ ခဲ့ကြသည်။ ထိုစဉ်က အောက်မြန်မာနိုင်ငံ ရန်ကုန်မြို့တွင်လည်းကောင်း၊ လန်ဒန်မြို့တွင်လည်းကောင်း ပြင်သစ်-မြန်မာ ကူးသန်းရောင်းဝယ်ရေး စာချုပ်အကြောင်းစသည့် ကောလာဟလသတင်းများ ပျံ့နှံ့ခဲ့ပြီး ယင်းနှင့် စပ်လျဉ်း၍ နယူးယောက်တိုင်းမိသတင်းစာ၌ ၁၈၈၅ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလမှစ၍ သတင်းအမျိုးမျိုးပုံဖော်ရေးသားခဲ့သည်။

ဤကဲ့သို့ သတင်းများထွက်ပေါ်လာလေလေ နယ်ချဲ့ဗြိတိသျှတို့သာမက အရင်းရှင်ကုန်သည်ကြီးများပါ နေမထိုင်မသာ ဖြစ်ခဲ့ကြသည်။ ထိုစဉ် တုံ့ဘေးဘေးမားသစ်မှုကိစ္စ ပေါ်ပေါက်သောအခါ အခြေအနေပိုမိုဆိုးရွားလာပြီး ရန်ကုန်မြို့နှင့် လန်ဒန်မြို့တို့ရှိ ကုန်သည်ကြီးများက မြန်မာနိုင်ငံ သိမ်းပိုက်ရေးကိုလှုံ့ဆော်တိုက်တွန်းကြသည်။ ပြင်သစ်နှင့် မြန်မာ ကူးသန်း ရောင်းဝယ်ရေးစာချုပ်မှာလည်း အမှန်တကယ်အတည်ပြုရန်ရှိနေမှုကြောင့် အင်္ဂလိပ်တို့က နောက်ဆုံး ၁၈၈၅ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလအတွင်း အထက် မြန်မာနိုင်ငံကို စစ်ဆင်မှုပြုလုပ်၍ တစ်နိုင်လုံးကို သိမ်းပိုက်ခဲ့သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ တိုင်းတစ်ပါးလက်အောက်ကျရောက်ပြီး လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံး ခဲ့ခြင်း၏ အဓိကအကြောင်းအချက်များတွင် နယ်ချဲ့အရင်းရှင်နိုင်ငံ နှစ်နိုင်ငံ ၏ စီးပွားရေးနယ်ပယ် ချဲ့ထွင်လိုမှုကိုအကြောင်းပြု၍ ပေါ်ပေါက်လာသော နယ်မြေသိမ်းကျူးကျော်မှုများသည် အဓိကအချက်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံ သည် နောက်ဆုံးမင်းဆက်မတိုင်မီကာလများက စည်းလုံးညီညွတ်ပြီး အင်အားတောင့်တင်းဂုဏ်ထည်ဝါသော နိုင်ငံဖြစ်ခဲ့သည်။ နိုင်ငံရေးပရိယာယ် အမျိုးမျိုး၊ သပ်လျှိုသွေးခွဲ လှုံ့ဆော်မှုအမျိုးမျိုးတို့ဖြင့် စစ်ရေးဖြင့် နိုင်ငံ တစ်ဝက်ကျူးကျော်သိမ်းပိုက်ပြီးသောအခါ မြန်မာနိုင်ငံသည် အလွန် အားနည်းသွားပြီဖြစ်သည်။

မြန်မာနိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးခဲ့ခြင်းသည် သင်ခန်းစာယူဖွယ် ဖြစ်သည်။ မျက်မှောက်ကာလသည် စစ်ရေးနည်းဖြင့် ကျူးကျော်သိမ်းပိုက် သည့် ခေတ်ကာလမဟုတ်တော့သော်လည်း နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ လွတ်လပ်ရေး ဆုံးရှုံးစေမည့် အခြားသောအကြောင်းအချက်များကို သတိချပ်ရမည်ဖြစ်သည်။ အဓိကမှာ စည်းလုံးညီညွတ်မှုလျော့နည်းပြီး တိုင်းပြည်အင်အားချည်းနဲ့ မသွားရန် အထူးသတိပြုရမည်ဖြစ်သည်။ မြန်မာနိုင်ငံကို စွက်ဖက်မည့် သူများက အမြဲစောင့်ကြည့်နေသည်ကို သတိမရမည်ဖြစ်ပြီး အချင်းချင်း စည်းလုံးညီညွတ်သော ကိုယ်ခံအားဖြင့် ခုခံကာကွယ်နိုင်ရန် ပြင်ဆင်ထား ရမည်ဖြစ်သည်။

သို့ဖြစ်ရာ မြန်မာနိုင်ငံလွတ်လပ်ရေးဆုံးရှုံးသည်မှာ စစ်ရေးသက်သက် သာမဟုတ်၊ အခြားသော နိုင်ငံရေး၊ စီးပွားရေးပရိယာယ်များကြောင့် ဆုံးရှုံးခဲ့ရ သည်ဖြစ်၍ မျက်မှောက်ကာလကြုံတွေ့နေရသော ပရိယာယ်များ၊ အနေနှင့် အယူကိရားအား နိုင်ငံအတွင်းသာမက နိုင်ငံတကာသို့ပါ မျက်ခြည်မပြတ် စောင့်ကြည့်ပြီး နိုင်ငံကိုကာကွယ်စောင့်ရှောက်ကြရမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။

၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် (၇၂) နှစ်မြောက် လွတ်လပ်ရေးနေ့ အမျိုးသားရေးဦးတည်ချက်များ

- ၁။ ပြည်ထောင်စုမပြိုကွဲရေး၊ တိုင်းရင်းသားစည်းလုံးညီညွတ်မှုမပြိုကွဲရေးနှင့် အချုပ်အခြာအာဏာ တည်တံ့ခိုင်မြဲရေး တို့အတွက် တိုင်းရင်းသားအားလုံး “စုပေါင်းအင်အား” ဖြင့် ကာကွယ်စောင့်ရှောက်ရေး၊
- ၂။ နိုင်ငံတော်တည်ငြိမ်အေးချမ်းရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအတွက် အရေးပါသောလုပ်ငန်းစဉ်ဖြစ်သည့် တရားဥပဒေ စိုးမိုးရေးနှင့် တရားမျှတမှုကဏ္ဍ ပြုပြင်ပြောင်းလဲရေးတို့ကို ဦးစားပေးလုပ်ဆောင်ရေး၊
- ၃။ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စုကြီး တည်ဆောက်ရေးအတွက် အခြေခံအုတ်မြစ်ဖြစ်သည့် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ ပြင်ဆင်ရေးကို ဦးတည်ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရေး၊
- ၄။ ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ် ပြည်ထောင်စုတည်ဆောက်ရာတွင် နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားများ၏ တာဝန်သိစိတ်နှင့် အရည်အသွေး မြင့်မားလာစေမည့် ပတ်ဝန်းကျင်ကောင်းများ ဖန်တီးတည်ဆောက်ရေး၊
- ၅။ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ရေရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပြီး ဟန်ချက်ညီသော ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုစီမံကိန်းဖြင့် ငြိမ်းချမ်း၍ သာယာဝပြော သော ဒီမိုကရေစီဖက်ဒရယ်ပြည်ထောင်စု ဖြစ်ပေါ်လာရေး။

သံအမတ်ကြီးဦးမြင့်သူ
ဂျပန်နိုင်ငံကေရာဇ်ဘုရင်မင်းမြတ်ထံ
ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၈

ဂျပန်နိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန်လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စု သမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးမြင့်သူသည် ၎င်း၏သံအမတ် ခန့်အပ်လွှာကို ဒီဇင်ဘာလ ၁၂ ရက်တွင် တိုကျိုမြို့၌ ဂျပန်နိုင်ငံကေရာဇ် ဘုရင်မင်းမြတ် နာရူဟိတိုထံ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

သံအမတ်ကြီး ဦးကိုကိုရှိန်
ကာဇက်စတန်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတထံ
ခန့်အပ်လွှာပေးအပ်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၈

ကာဇက်စတန်သမ္မတနိုင်ငံဆိုင်ရာ အထူးအာဏာကုန် လွှဲအပ်ခြင်းခံရသော ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် သံအမတ်ကြီး ဦးကိုကိုရှိန်သည် ၎င်း၏ သံအမတ်ခန့်အပ်လွှာကို ဒီဇင်ဘာလ ၁၀ ရက်တွင်နာဆူလ်တန်မြို့၌ ကာဇက်စတန်သမ္မတနိုင်ငံ သမ္မတမစ္စတာကတ်စ်ဆန်ဂျီးမာတ်တို့က ရှေ့ပံ့ ပေးအပ်ခဲ့ပြီး ဖြစ်သည်။

သတင်းစဉ်

MYANMAR Digital News
Presented by NPE
www.mdn.gov.mm

သင့်စီးပွားရေး အောင်မြင်ဖို့
ကြေးမုံသတင်းစာတွင် ကြော်ငြာဖို့

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းဈေးကွက် (၁၇-၁၂-၂၀၁၉)

ကုမ္ပဏီအမည်	အဖွင့်ဈေး (ကျပ်)	အပိတ်ဈေး (ကျပ်)	ရှယ်ယာ စောင်စရ	ရှယ်ယာတန်ဖိုး (ကျပ်)
FMI	၁၁,၀၀၀	၁၁,၀၀၀	၁,၃၃၀	၁၄,၉၃၂,၅၀၀
MTSH	၃,၈၅၀	၃,၈၀၀	၁၀,၁၃၁	၃၈,၅၀၀,၈၅၀

MCB	၈,၂၀၀	၈,၂၀၀	၁,၂၅၀	၁၀,၂၅၀,၀၀၀
FPB	၂၃,၀၀၀	၂၂,၅၀၀	၁,၂၀၁	၂၇,၀၇၃,၀၀၀
TMH	၂,၉၀၀	၂,၉၀၀	၁၅	၄၃,၅၀၀

ရန်ကုန်စတော့အိတ်ချိန်းမှ ရယူသည်။

ရွှေဈေး၊ စက်သုံးဆီဈေးနှင့် နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇		မန္တလေး (ရွှေဈေး) ၁၁၈၃၅၀၀	
ရန်ကုန် (ရွှေဈေး) ၁၁၈၄၅၀၀	စက်သုံးဆီဈေးနှုန်း	ရန်ကုန်	မန္တလေး
(က) ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၈၉၀/၉၅၅ ကျပ်	၉၅၀/၉၇၀ ကျပ်
(ခ) အောက်တိုန်း ၉၅	တစ်လီတာ	၉၅၀/၉၈၀ ကျပ်	၁၀၂၀/၁၀၃၅ ကျပ်
(ဂ) အောက်တိုန်း ၉၂	တစ်လီတာ	၈၄၀/၈၈၅ ကျပ်	၉၂၀/၉၃၅ ကျပ်
(ဃ) အဆင့်မြင့်ဒီဇယ်	တစ်လီတာ	၉၀၀/၉၇၀ ကျပ်	၉၆၅/၉၈၅ ကျပ်

ရန်ကုန် လက်ကားဈေး
ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၆၀/၈၆၅ ကျပ်၊ အဆင့်မြင့်ဒီဇယ် တစ်လီတာ ၈၇၀/၈၇၅ ကျပ်၊ အောက်တိုန်း ၉၂ တစ်လီတာ ၇၈၅/၈၉၀ ကျပ်

(မြန်မာနိုင်ငံစက်သုံးဆီအသင်း)

နိုင်ငံခြားငွေလဲလှယ်နှုန်း	
(က) အမေရိကန်	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၅၀၆.၂
(ခ) ဥရောပ	တစ်ယူရို = ၁၆၇၆.၉
(ဂ) တရုတ်	တစ်ယွမ် = ၂၁၅.၁၆
(ဃ) ထိုင်း	တစ်ဘတ် = ၄၉.၇၈၄
(င) မလေးရှား	တစ်ရင်းဂစ် = ၃၆၃.၅၁
(စ) အိန္ဒိယ	တစ်ရူပီး = ၂၁.၂၅၀
(ဆ) ဂျပန်	တစ်ရာယန်း = ၁၃၇၄.၅
(ဇ) တောင်ကိုရီးယား	တစ်ရာဝမ် = ၁၂၉.၀၂
(ဈ) ဩစတြေးလျ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၀၃၁.၄
(ည) စင်ကာပူ	တစ်ဒေါ်လာ = ၁၁၁၀.၆

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဝက်ဘ်ဆိုက်မှ ရယူသည်။

မြောက် စာတည်းများချုပ် - ဦးဝင်းရွှေ
စာတည်းမှူး - ဦးဝင်းနိုင်
စာတည်းများ - ဦးစန်းအောင်၊ ဦးအေဝမ်းစိုး၊ ဒေါ်ခင်ခင်သက်၊ ဒေါ်ယုဝါဝါ၊ ဒေါ်သီသီမင်း

သတင်းထောက်များ - ဦးမြင့်စိုး
ဘာသာပြန်စာတည်းများ - ဦးဇော်ဝင်း၊ ဦးအောင်ကျော်ကျော်
အကြီးတန်းသတင်းထောက်များ - ဦးဟိန်းထက်လင်း၊ ဦးနိုင်လင်းကြည်၊ ဦးသက်ထွေး၊ ဦးကိုမင်း

အငယ်တန်းသတင်းထောက်များ - ဦးအောင်ကျော်ဦး၊ ဒေါ်စန်းယုဦး၊ ဒေါ်ခင်စုစုလှိုင်၊ ဒေါ်နေဇာဇာထွန်း၊ ဦးအေးမင်းသူ၊ ဒေါ်မာမာစိုး၊ ဦးခင်မောင်ဝင်း

ပုံနှိပ်ခြင်းလုပ်ငန်းအမှတ် (၀၀၆၄၀)၊ ပုံနှိပ်ထုတ်ဝေခွင့်အမှတ်(၀၀၇၇၁)ဖြင့် ကြေးမုံသတင်းစာတိုက်က ထုတ်ဝေသည်။ ၁၉၅၇ ဧပြီ ၁၆ တွင် စတင်တည်ထောင်သည်။

themirror.npt@gmail.com
www.facebook.com/themirrordaily

နေပြည်တော် - စာတည်းများ ၀၆၇-၃၆၂၆၊ စာတည်းအဖွဲ့ ၀၆၇-၃၆၂၈၊ ၀၆၇-၃၆၂၉၊ ၀၆၇-၃၆၃၀၊ ၀၆၇-၃၆၃၁

ရန်ကုန်ရုံးခွဲ - အမှတ် ၇၇၊ ၅၂ လမ်းနှင့် မဟာဗန္ဓုလလမ်းထောင့်၊ ပုဇွန်တောင်မြို့နယ်၊ ရန်ကုန်မြို့၊ စာတည်းဌာန ၀၁-၂၉၂၈၃၂
မန်နေဂျာ - ၀၁-၈၆၀၀၆၈၅ စီမံ/ငွေစာရင်း ၀၁-၂၉၁၄၅၄၊ ဖြန့်ချိရေး ၀၁-၂၉၂၈၃၁၊ ကြော်ငြာ ၀၁-၃၉၇၃၃၀၊ ဖက်စ် ၀၁-၂၀၃၃၅၀

★ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်မှ

ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင်စွမ်းဖုသည် ယနေ့နံနက် ၉ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်သို့ ရောက်ရှိလာရာ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က ရင်းရင်းနှီးနှီး ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် သည်။

ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ စစ်ဆေး

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင်စွမ်းဖုတို့သည် ဂုဏ်ပြုခံစင်မြင့်၌ နေရာယူ၍ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့၏ အလေးပြုခြင်းကိုခံယူကြပြီး ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ကို စစ်ဆေးကာ တက်ရောက်လာကြသည့် နှစ်နိုင်ငံအဖွဲ့ဝင်များနှင့် အပြန်အလှန် မိတ်ဆက်ပေး ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုကြိုဆိုပွဲ အခမ်းအနားအပြီးတွင် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင်စွမ်းဖုသည် နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော် ဧည့်သည်တော် မှတ်တမ်း၌ လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

ထို့နောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတ နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင်စွမ်းဖုတို့သည် မှတ်တမ်းတင်ခတ်ပုံရိပ်ကြိုပြီး သံတမန်ဆောင်ဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးကြသည်။

ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု ပိုမိုခိုင်မာ ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကျိုးစီးပွား ဖြစ်ထွန်းစေမည့် ကိစ္စရပ်များတွင် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာမျက်နှာစာ၌ အပြန်အလှန်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံ သံတမန် ဆက်ဆံမှု (၄၄)နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ် အဆင့်မြင့်ကိုယ်စားလှယ်ခရီးစဉ်များ စီစဉ်ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတိုးတက်ရေး၊ ခရီး သွားကဏ္ဍများပိုမိုတိုးတက်စေရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား တက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ ဆွေးနွေးကြသည်။

တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီးကျော်ဆွေ၊ ဒုတိယဗိုလ်ချုပ်ကြီး စိန်ဝင်း၊ ဦးမင်းသူ၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဦးသောင်းထွန်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင်စွမ်းဖုတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်စိုးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဧည့်သည်တော် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင် စွမ်းဖု ဦးဆောင်သည့် ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဗီယက်နမ် သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာလှသိန်းလည်း တက်ရောက်သည်။ သတင်းစဉ်



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာသုယင်စွမ်းဖုတို့ ဂုဏ်ပြုတပ်ဖွဲ့ကို စစ်ဆေးစဉ်။

ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၇၀ / ၂၀၁၉)ကျင်းပ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီအစည်းအဝေး (၇၀/၂၀၁၉)ကို ယနေ့ မွန်းလွဲ ၁ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် D ဆောင် ဒုတိယထပ် အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

အစည်းအဝေးသို့ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေး ပူးပေါင်းကော်မတီဥက္ကဋ္ဌ၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဒုတိယနာယက ပြည်သူ့ လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းအောင်(ခ) ဦးထွန်းထွန်းဟိန်၊ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ ဥပဒေ(၂၀၀၈ ခုနှစ်) ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ အမျိုးသား လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဦးအေးသာအောင်၊ ပူးပေါင်းကော်မတီ အတွင်းရေးမှူး ဒေါက်တာမြတ်ဉာဏစိုး၊ တွဲဖက်အတွင်းရေးမှူး ဦးဌေးဝင်းအောင် (ခ) ဦးပြုံးချို၊ အဖွဲ့ဝင်များဖြစ်ကြသည့် နိုင်ငံရေးပါတီများမှ လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ တပ်မတော်သား လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များနှင့် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ခဲ့ကြသည်။

ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ

ပူးပေါင်းကော်မတီအနေဖြင့် ပြင်ဆင်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီတွင်ပါဝင်သည့် နိုင်ငံရေးပါတီ၊ အစုအဖွဲ့အသီးသီးနှင့် တစ်သီးပုဂ္ဂလကိုယ်စားလှယ်တို့မှ တင်ပြခဲ့ သည့် အခန်းလိုက်ပြင်ဆင်၊ ဖြည့်စွက်၊ ပယ်ဖျက်ရန် အကြံပြုချက်များအပေါ်



ပြင်ဆင်သည့် ဥပဒေမူကြမ်းရေးဆွဲရန် ဆန္ဒပြုမှုကို ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေ (၂၀၀၈ခုနှစ်)၏ နိဒါန်းအပါအဝင် အခန်း(၁) နိုင်ငံတော်အခြေခံမူများအခန်းမှ စ၍ အခန်း(၉) ရွေးကောက်တင်မြှောက်ခြင်းအခန်း၊ အခန်း(၁၀) နိုင်ငံရေးပါတီများ

အခန်းတို့ကို ပြီးပြတ်အောင် ဆောင်ရွက်ပြီးဖြစ်ကြောင်းနှင့် ယနေ့ကျင်းပသည့် အစည်းအဝေး၌ အခန်း (၁၁) အရေးပေါ်ကာလဆိုင်ရာ ပြဋ္ဌာန်းချက်များအခန်းကို ဆက်လက်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။ သတင်းစဉ်

ပြည်တွင်းရေးရာ



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့ ဦးဆောင်သော မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပစဉ်။

ရှေ့ဖုံးမှ

အဆိုပါ တွေ့ဆုံပွဲသို့ နိုင်ငံတော်အတိုင်ပင်ခံရုံးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဦးကျော်တင်ဆွေနှင့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာ လုသွီဇွန်းတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံအပြီးတွင် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲကို ဆက်လက် ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့ တက်ရောက်ကြသည်။

ဆွေးနွေး

ဆွေးနွေးပွဲတွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား စီးပွားရေး၊ ကုန်သွယ်မှု၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် ဘဏ်လုပ်ငန်းဆိုင်ရာကိစ္စ၊ စိုက်ပျိုးရေး၊ လျှပ်စစ်နှင့် စွမ်းအင်၊ သစ်တောနှင့် သယံဇာတ၊ ဆောက်လုပ်ရေးနှင့် နည်းပညာကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး၊ နှစ်နိုင်ငံယဉ်ကျေးမှု အပြန်အလှန်ဖလှယ်ရေး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် ဗီယက်နမ် နိုင်ငံက အလှည့်ကျ အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်ထမ်းဆောင်ရာတွင် ထောက်ခံကူညီ ရေး၊ အာဆီယံ၊ ဘက်မလိုက်လုပ်ရုံးမှအဖွဲ့၊ ကုလသမဂ္ဂ စသည့်ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်းများတွင် ပိုမိုနီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားရေး၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံ သံတမန်ဆက်သွယ်မှု (၄၅) နှစ်ပြည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနား ကျင်းပရေးတို့နှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေး ကြသည်။

တက်ရောက်

နှစ်နိုင်ငံဆွေးနွေးပွဲသို့ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့်အတူ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများဖြစ်ကြသည့် ဦးကျော်တင်ဆွေ၊ ဦးမင်းသူ၊ ဒေါက်တာ အောင်သူ၊ ဦးအုန်းဝင်း၊ ဦးဝင်းနိုင်၊ ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ဦးစိုးဝင်း၊ ဦးသောင်း ထွန်း၊ မြန်မာနိုင်ငံတော် ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးကျော်ကျော်မောင်၊ ဒုတိယဝန်ကြီး ဦးသာဦး၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်စိုးဝင်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြပြီး ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီး ချုပ်နှင့်အတူ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာလုသွီဇွန်းနှင့် အဆင့်မြင့်အရာရှိကြီးများ တက်ရောက်ကြသည်။

တွေ့ဆုံအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့သည်



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့ ရှေ့မှောက်၌ ပြည်ထောင်စု ဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့က လယ်ယာ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာ လက်မှတ်ရေးထိုးကြစဉ်။

နှစ်နိုင်ငံအကြား နားလည်မှုစာချွန်လွှာများ လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားသို့ တက်ရောက်သည်။

လက်မှတ်ရေးထိုး

လက်မှတ်ရေးထိုးပွဲ အခမ်းအနားတွင် လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ဆည်မြောင်း ဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာအောင်သူနှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ စိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးဝန်ကြီးဌာန ဝန်ကြီး မစ္စတာ ငုယင်စွမ်း ဖုတို့က လယ်ယာစိုက်ပျိုးရေးနှင့် ကျေးလက်ဒေသဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ကဏ္ဍ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာကို လည်းကောင်း၊

နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန အမြဲတမ်းအတွင်းဝန် ဦးစိုးဟန်နှင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံခြား ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး မစ္စတာ ဒန်မင်းခိုးအီးတို့က နှစ်နိုင်ငံ ဘက်စုံ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး အကောင်အထည်ဖော်မှု လုပ်ငန်းစီမံ ချက် (၂၀၁၉-၂၀၂၄)နှင့် နှစ်နိုင်ငံ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာနများအကြား ပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ နားလည်မှုစာချွန်လွှာကိုလည်းကောင်း လက်မှတ်ရေးထိုး လဲလှယ်ကြပြီး နှစ်နိုင်ငံ သာမန်နိုင်ငံကျေးလက်မှတ် ကိုင်ဆောင်သူများအတွက် ဗီဇာကင်းလွတ်ခွင့်ဖြင့် နေထိုင်မှုကို ၁၄ ရက်မှ ရက် ၃၀ အထိ တိုးမြှင့်သည့် သံတမန်စာကို လဲလှယ်ကြသည်။

စာမျက်နှာ ၅ သို့ ၀



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ သံအမတ်ကြီးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်သည် တာဝန်ပြီးဆုံး၍ ပြန်လည်ထွက်ခွာတော့မည့် မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာလုသွီဇွန်း အား ယနေ့ မွန်းလွဲ ၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်၏ နေအိမ်၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုဆိုတာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံနဲ့ ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ နိုင်ငံဖြစ်



ကျွန်မတို့နိုင်ငံဟာ ပြည်ထောင်စုပါ။ ပြည်ထောင်စုဆိုတာ တိုင်းရင်းသားလူမျိုးပေါင်းစုံနဲ့ဖွဲ့စည်းထားတဲ့ နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ဘာလုပ်ငန်းလုပ်လုပ် ပြည်ထောင်စုကြီး အကျိုးအတွက် ဘယ်တော့မှ မမေ့ဘဲနဲ့ လုပ်စေချင် ပါတယ်။ ကျွန်မတို့ ပြည်ထောင်စုသူ၊ ပြည်ထောင်စုသားအားလုံးအတွက် အကျိုးရှိအောင် စဉ်းစားပြီး လုပ်စေချင်ပါတယ်။ ပြီးတော့ ပြည်ထောင်စုသူ၊ ပြည်ထောင်စုသားအားလုံး ပိုမိုပြီးတော့ နီးစပ်လာအောင်၊ ညီညွတ်လာအောင် ၊ ပိုမိုပြီးတော့ စည်းလုံးလာအောင် လုပ်ပေးမယ့်ပုံစံမျိုးလည်း ဖြစ်စေချင်ပါတယ်။

[နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၏ ၃-၈-၂၀၁၈ ရက်နေ့တွင် အမျိုးသားခရီးသွားလုပ်ငန်း ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေး ဗဟိုကော်မတီ(၁/၂၀၁၈) အစည်းအဝေးတွင် ပြောကြားသည့် အဖွင့်အမှာစကားမှ ကောက်နုတ်ချက်]



နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်တို့ နှစ်နိုင်ငံပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲ ကျင်းပစဉ်။

○ စာမျက်နှာ ၄ မှ
ထို့နောက် နှစ်နိုင်ငံ ပူးတွဲသတင်းစာရှင်းလင်းပွဲကို ကျင်းပရာ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်က မိမိတို့ နိုင်ငံနှင့် နှစ်ပေါင်းများစွာ မိတ်ဆွေရင်းချာနိုင်ငံဖြစ်သည့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်ကို ကြိုဆိုခွင့်ရသည့်အတွက် အလွန်ပင်ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား (၄၅)နှစ်မြောက် သံတမန်ဆက်ဆံမှု ထူထောင်သည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားကို ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုကို တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း၊ ပြဿနာများကို ဖြေရှင်းရာတွင် မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား မည်ကဲ့သို့ အတူတကွ လက်တွဲဆောင်ရွက်နိုင်သည်နှင့်ပတ်သက်၍ ယနေ့အလွန်ကောင်းမွန်သော၊ အပြုသဘောဆောင်သော ဆွေးနွေးမှုများ လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ သံခင်း တမန်ခင်း၊ စစ်ဘက်နှင့် လုံခြုံရေးနယ်ပယ်များအပြင် အထူးသဖြင့် ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုများတွင်

မိမိတို့ မြန်မာနိုင်ငံက ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုတိုးမြှင့် ဆောင်ရွက်လိုပါကြောင်း။
အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခုဖြစ်
စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်အောင် လုပ်ဆောင်နိုင်ခဲ့သည့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၏ ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုများမှာ အားကျ ဖွယ်ရာဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ၌ ဆင်းရဲမွဲတေမှုကို ၁ ဒသမ ၅ ရာခိုင်နှုန်း နှစ်စဉ်လျော့ချနေသည်ကို လွန်စွာ စိတ်ဝင်စားဖွယ်ကောင်းပါကြောင်း၊ ယင်းမှာအခြေခံအားဖြင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံနှင့် တူညီမှုရှိသော မြန်မာနိုင်ငံအတွက် အလွန်ကိုအရေးပါပါကြောင်း၊ ထိုအတွေ့အကြုံများကို ဗီယက်နမ်နိုင်ငံမှသင်ယူလေ့လာနိုင်မည်ဟု မိမိတို့မျှော်လင့် ပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံက ဗီယက်နမ်နိုင်ငံနှင့် ယှဉ်ကျေးမှု ဆိုင်ရာ ဆက်ဆံမှုတိုးချဲ့လိုပါကြောင်း၊ အဘယ်ကြောင့် ဆိုသော် လာမည့်နှစ်တွင် နှစ်နိုင်ငံအကြား (၄၅)နှစ်မြောက် သံတမန်ဆက်ဆံမှုတည်ထောင်သည့် အထိမ်းအမှတ်အခမ်း အနား ကျင်းပမှုသည် ယှဉ်ကျေးမှုဆိုင်ရာ ဆက်ဆံမှုတိုးချဲ့

ရန် နှစ်နိုင်ငံစလုံးအတွက် အခွင့်အလမ်းကောင်းတစ်ခု ဖြစ်ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ယှဉ်ကျေးမှုနယ်ပယ်တွင် လုပ်ဆောင်စရာများစွာ ရှိနေသေးပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူ့အချင်းချင်း ဆက်ဆံမှုကိုအထူးအားပေး၍ တိုးချဲ့ရန် မိမိတို့ မျှော်လင့်ပါကြောင်း၊ ယခုခရီးစဉ်သည် ဗီယက်နမ် နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်အနေဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့် ပထမဆုံးသော ခရီးစဉ်ဖြစ်သော်လည်း အနာဂတ်ကာလ တွင် နောက်ထပ်ခရီးစဉ်များစွာ လာရောက်မည်ဟု မိမိတို့ မျှော်လင့်ပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
သဘောတူညီချက်များ လက်မှတ်ရေးထိုး
ယင်းနောက် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်က မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် အနေဖြင့် ပထမဆုံးအကြိမ် လာရောက်ခြင်းဖြစ်ပါကြောင်း၊ ယခုကဲ့သို့ လာရောက်ရသည့်အတွက် များစွာပျော်ရွှင် ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ အလွန်လှပသည့် မြန်မာနိုင်ငံသို့ လာရောက်သည့်အခါ နွေးနွေးထွေးထွေးနှင့် ဧည့်ဝတ်ပျူငှာ စွာ ကြိုဆိုသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရနှင့် မြန်မာ ပြည်သူလူထုကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိသည်ဟု ပြောကြား လိုပါကြောင်း၊ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရင်းနှီးချစ်ခင်မှု၊ ယုံကြည်မှုနှင့် အပြန် အလှန်နားလည်မှုနှင့်ပတ်သက်၍လည်း အလွန်အကျိုး ဖြစ်ထွန်းသော ဆွေးနွေးမှုများ ပြုလုပ်နိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ အကျိုးစီးပွားနှင့်ပတ်သက်သည့် ကိစ္စရပ်များစွာကို ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား အရေးကြီးသော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ကိစ္စရပ်ဆိုင်ရာ သဘောတူညီချက် များ လက်မှတ်ရေးထိုးနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း။

များတွင် ပါဝင်ပါကြောင်း၊ စီးပွားရေးပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မြှင့်တင်ရန် ထိုနယ်ပယ်များရှိ အခက်အခဲများကို မိမိတို့ ဖြေရှင်းသွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း။
အမျိုးသားလုံခြုံရေး၊ ကာကွယ်ရေးနှင့် သံခင်းတမန် ခင်းဆိုင်ရာ ကိစ္စရပ်များကိုလည်း ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအကျိုးစီးပွားအတွက် နိုင်ငံတကာနယ်ပယ်တွင် ပါဝင်ဆောင်ရွက်ရန်လည်း ဆွေးနွေးခဲ့ပါကြောင်း၊ တောင်တရုတ်ပင်လယ်အရေးနှင့် ပတ်သက်၍လည်း တောင်တရုတ်ပင်လယ် ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို မြှင့်တင်ရန် အာဆီယံအဖွဲ့၏ ဘုံရပ်တည်ချက်ကို ထောက်ခံ ဆွေးနွေးခဲ့ကြပါကြောင်း၊ ယင်းနှင့်သက်ဆိုင်သူများ အားလုံး၏ဆောင်ရွက်ချက်သည် နိုင်ငံတကာဥပဒေနှင့်အညီ သာ ဖြစ်သင့်ပါကြောင်း၊ ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အာဆီယံအဖွဲ့ဥက္ကဋ္ဌ တာဝန်နှင့် ကုလသမဂ္ဂလုံခြုံရေးကောင်စီ၏ အမြဲတမ်း အဖွဲ့ဝင်မဟုတ်သော နိုင်ငံအဖြစ် ရွေးချယ်ခံရမှုကို မြန်မာ နိုင်ငံက အားပေးထောက်ခံပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံအဆင့်မြင့် အရာရှိကြီးများ၏ အပြန်အလှန်ခရီးစဉ်များ တိုးမြှင့်သင့်ပါ ကြောင်း၊ အထူးသဖြင့် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံက အာဆီယံဥက္ကဋ္ဌ အဖြစ် ဆောင်ရွက်မည့် ၂၀၂၀ပြည့်နှစ်တွင် ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်ကို ထိုကာလအတွင်း ဗီယက်နမ် နိုင်ငံသို့ လာရောက်လည်ပတ်ရန် ဖိတ်ခေါ်လိုပါ ကြောင်း။

ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမြှင့်တင်
ရခိုင်အရေးနှင့်ပတ်သက်၍ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ကိုင်းတွယ် ဖြေရှင်းရန် ကြိုးပမ်းမှုများကို ဗီယက်နမ်နိုင်ငံအနေဖြင့် နားလည်ပါကြောင်း၊ ရခိုင်အရေးကိစ္စအပါအဝင် အခြား အခက်အခဲများကို အဆင်ပြေစွာ ဖြေရှင်းနိုင်ရန် ငြိမ်းချမ်း ရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေးကို အခြေခံ၍ ထောက်ခံဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိ၏အစိုးရ စဉ် က နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို မြှင့်တင်ရာတွင် အထောက်အကူ ပြုပြီး နှစ်နိုင်ငံအကြား အစဉ်အလာ ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ဘက်စုံပါဝင်သော ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုမိတ်ဖက်အဖြစ် မြှင့်တင်ပေးမည်ဟု ယုံကြည်ပါကြောင်း၊ နွေးနွေးထွေးထွေး နှင့် ဧည့်ဝတ်ပျူငှာစွာ ကြိုဆိုသည့်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံ အစိုးရနှင့် မြန်မာပြည်သူလူထုကို ကျေးဇူးအထူးတင်ရှိသည် ဟု ပြောကြားလိုပါကြောင်း ပြောကြားသည်။
သတင်းစဉ်



ပြည်တွင်းရေးရာ

ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နဝမမြောက် အကြီးဆုံးကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံနှင့် သတ္တမမြောက်အကြီးဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့် နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိ

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်

မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးမိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှု အဆင့်တိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့သည်ကို ဝမ်းမြောက်ဖွယ် တွေ့မြင်နေရ

ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာာ ငုယင်စွမ်းဖု

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော် နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့သည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာာ ငုယင်စွမ်းဖုနှင့်ဆောင်သော ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ယနေ့ မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ နိုင်ငံတော်သမ္မတအိမ်တော်၌ ဂုဏ်ပြုနေ့လယ်စာဖြင့် တည်ခင်းစဉ်ခဲ့သည်။

နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ နိုင်ငံတော်သမ္မတဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့်ဇနီး ဒေါက်တာရွှေလွမ်း၊ ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီးများ၊ နေပြည်တော်ကောင်စီဥက္ကဋ္ဌ၊ မြန်မာနိုင်ငံတော်ဗဟိုဘဏ်ဥက္ကဋ္ဌ၊ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဒုတိယဝန်ကြီး၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံဆိုင်ရာ မြန်မာသံအမတ်ကြီးနှင့် တာဝန်ရှိသူများ တက်ရောက်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုနေ့လယ်စာစားပွဲတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့က နှုတ်ခွန်းဆက် စကားပြောကြားကြသည်။

ကြိုးပမ်းနိုင်ခဲ့

နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်က မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် မိမိတို့ လွတ်လပ်ရေးရရှိရန် ကြိုးပမ်းစဉ်အချိန်ကတည်းကပင် စတင်ခဲ့သည်ဟု ဆိုနိုင်ပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ အစိုးရ နှစ်ရပ်အကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးသည့် အနီးကပ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု များမှတစ်ဆင့် မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန်နားလည်မှုနှင့် ယုံကြည်မှု များကို ရှင်သန်တိုးပွားလာစေရန် ကြိုးပမ်းနိုင်ခဲ့ပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် ယခုအချိန် တွင် မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု အနေ အထားသည် ရှေးယခင်ကာလများကထက် ပိုမိုခိုင်မာသည့်အနေအထားကို ရောက်ရှိနေပြီဟု အားရဝမ်းမြောက်ဖွယ် ပြောဆိုနိုင်ပါကြောင်း။

မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံသည် ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာအဖွဲ့အစည်း အများအပြား၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံသည် အာဆီယံ၊ ဂျီအမ်အက်စ်၊ စီအယ်လ်အမ်စီ၊ အက်မက်စ်နှင့် ကုလသမဂ္ဂ အစရှိသည့် အဖွဲ့အစည်းများတွင်လည်း အတူတကွ ဖေးမကူညီလျက်ရှိကြသည့် မိတ်ဖက် နိုင်ငံများဖြစ်ကြပါကြောင်း။

မိမိတို့အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံတာဝန်များကို စတင်ထမ်းဆောင်ခဲ့သည်မှာ ယခုဆိုလျှင် သုံးနှစ်ကျော်ကာလကို ရောက်ရှိလာခဲ့ပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့ တာဝန်ယူစဉ်ကာလအတွင်း လက်ဆုပ်လက်ကိုင်ပြုနိုင်သည့် တိုးတက်ဖြစ်ထွန်းမှု အမြောက်အမြားကို ရရှိထားပါကြောင်း၊ တစ်ချိန်တည်းတွင် အခက်အခဲ အတား



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားစဉ်။



ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာာ ငုယင်စွမ်းဖု နှုတ်ခွန်းဆက်စကား ပြောကြားစဉ်။

မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံအကြား သံတမန်အဆက်အသွယ်ထူထောင်ခဲ့သည့် ၁၉၇၅ ခုနှစ်ကစတင်၍ စစ်မှန်သည့် မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေး၊ အနီးကပ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် မှုများနှင့် အပြန်အလှန်နားလည်မှုများကို တည်ဆောက်ထိန်းသိမ်းထားနိုင်လျက် ရှိပါကြောင်း၊ မိမိတို့ နှစ်နိုင်ငံသည် တူညီသည့် ဓလေ့ထုံးတမ်းနှင့် ယဉ်ကျေးမှု အစဉ်အလာရှိသည့် အာဆီယံမိသားစုဝင်များလည်း ဖြစ်ကြပါကြောင်း၊ ထို့ကြောင့် မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား လက်ရှိပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် လာမည့်နှစ်များတွင် ယခုထက် ပိုမိုတိုးတက်ခိုင်မာလာမည်ဟု ယုံကြည်ထား ပါကြောင်း။

အမြန်ဆုံး ထွန်းသစ်စနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ

ယခုဆိုလျှင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် အာရှ၏ ပွင့်လင်းမှုအရှိဆုံးနှင့် စီးပွားရေး အရ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအမြန်ဆုံး ထွန်းသစ်စနိုင်ငံတစ်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လာ နိုင်မှုအပေါ် ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်စွာ ချီးကျူးစကားပြောကြားလိုပါကြောင်း။

ဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမိုခိုင်မာအောင် ဆောင်ရွက်နိုင်လိမ့်မည်ဟု မိမိအနေဖြင့် အပြည့်အဝယုံကြည်မိပါကြောင်း။

အဆွေတော်၏ ပထမဦးဆုံး မြန်မာနိုင်ငံကိုလာရောက်သည့် ယခုခရီးစဉ် သည် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးသမိုင်းတွင် မှတ်တိုင်သစ် စိုက်ထူနိုင်သည့် ခရီးစဉ် တစ်ရပ်ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အဆွေတော်၏ ခရီးစဉ်မှတစ်ဆင့် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးရည်မှန်း ချက်များ အကောင်အထည်ဖော်ရန် သိသိသာသာ အထောက်အကူပြုလိမ့်မည်ဟု မိမိအနေဖြင့် အလေးအနက် ယုံကြည်ပါကြောင်း။

ယခုကဲ့သို့ စိတ်ကြည်နူးဖွယ် အခါအခယတွင် ဗီယက်နမ်ဝန်ကြီးချုပ်နှင့် တကွ ယနေ့ နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များ ကျန်းမာချမ်းသာပါစေရန်လည်းကောင်း၊ မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည် ရေးအခွန်ရှည်ခိုင်မြဲစေရန်လည်းကောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံ ဆက်လက်သာယာ



နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့်ဇနီး ဒေါ်ချိုချိုတို့နှင့်အတူ နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်၊ ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာာ ငုယင်စွမ်းဖု၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးမြင့်ဆွေနှင့်ဇနီး ဒေါ်ခင်သက်ဌေး၊ ဒုတိယသမ္မတ ဦးဟင်နရီဗန်ထီးယူနှင့်ဇနီး ဒေါက်တာရွှေလွမ်းနှင့် တာဝန်ရှိသူများ ဂုဏ်ပြုနေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်ကြစဉ်။

အဆီးများကိုလည်း ရင်ဆိုင်နေရပါသေးကြောင်း၊ သို့သော် မိမိတို့အနေဖြင့် ယင်းအခက်အခဲများကို အမျိုးသားစည်းလုံးညီညွတ်မှု၊ ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံ တကာ မိတ်ဆွေများ၏ နားလည်ပံ့ပိုးမှုများဖြင့် အောင်မြင်စွာကျော်ဖြတ်သွား နိုင်လိမ့်မည်ဟု ခိုင်ခိုင်မာမာယုံကြည်ထားပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံ၏ လူမှုစီးပွားဘဝဖွံ့ဖြိုးရေးအတွက် ကြိုးပမ်းအားထုတ်နေမှု များအပေါ် အစဉ်အမြဲပံ့ပိုးကူညီပေးလျက်ရှိပြီး ဒေသတွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ မျက်နှာစာများတွင် နားလည်မှုအပြည့်အဝရှိစွာ မြန်မာနိုင်ငံဘက်မှ တစိုက် မတ်မတ် ရပ်တည်ပေးလျက်ရှိကြသည့် ဗီယက်နမ်အစိုးရနှင့် ပြည်သူများကို မိမိတို့အစိုးရနှင့် ပြည်သူများကိုယ်စား ကျေးဇူးဥပကာရတင်ရှိသည်ဟု ပြောကြားလိုပါကြောင်း။

မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား ကုန်သွယ်မှုနှင့်ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုကဏ္ဍများတွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများသည် အရှိန်ရရှိလျက်ရှိပါကြောင်း၊ ယခုဆိုလျှင် ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ နဝမမြောက် အကြီးဆုံးကုန်သွယ်ဖက်နိုင်ငံ နှင့် သတ္တမမြောက်အကြီးဆုံး ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်နိုင်ငံအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိ သည်ကို ဝမ်းမြောက်မိပါကြောင်း၊ ယနေ့ နံနက်ပိုင်းတွင် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ အကျိုးစီးပွားကိုရှေးရှုလျက် မိမိတို့၏ကဏ္ဍစုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုများကို ပိုမို မြှင့်တင်သွားနိုင်ရန် မိမိနှင့် အဆွေတော် ဝန်ကြီးချုပ်တို့၏ ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အကျိုးရှိသည့် ဆွေးနွေးမှုများအပေါ် များစွာကျေနပ်အားရမိပါကြောင်း၊ ၂၀၁၇ ခုနှစ်က မိမိတို့ တည်ထောင်ခဲ့သည့် ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုဆိုင်ရာ မိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးနှင့်အညီ ရှိရင်းစွဲနှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးနှင့် ပူးပေါင်း

ဝပြောပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကာ ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့စေရန်လည်း ကောင်း မိမိအနေဖြင့် အဆွေတော်တို့နှင့်အတူ ဆုမွန်ကောင်းတောင်းအပ်ပါ ကြောင်း ပြောကြားသည်။

ပိုင်ဆိုင်ထား

ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာာ ငုယင်စွမ်းဖုက မြန်မာနိုင်ငံသည် သမိုင်းကြောင်းရှည်လျားသည့် ယဉ်ကျေးမှုအမွေအနှစ်များနှင့် သာယာလှပသည့် ရေမြေတောတောင်များကို ပိုင်ဆိုင်ထားသော နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံ ဖြစ်ပြီး ရှေးမြန်မာဘုရင်မင်းမြတ်များအဆက်ဆက် တည်ထားကိုးကွယ်ခဲ့သည့် ရှေးဟောင်းစေတီပုထိုးများနှင့် လက်ရာမြောက်လှသည့် ဗိသုကာအမွေအနှစ် အမြောက်အမြားကို ပိုင်ဆိုင်ထားပါကြောင်း။ စာမျက်နှာ ၇ သို့ ၀

ဝ စာမျက်နှာ ၆ မှ

ထို့ပြင် သမိုင်းကြောင်းတစ်လျှောက်တွင် မြန်မာ့လွတ်လပ်ရေးမခင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် အာရှ၏ပထမဆုံးသော ကုလသမဂ္ဂအတွင်းရေးမှူးချုပ် ဦးသန်း အစရှိသည့် ခေါင်းဆောင်ကောင်းများကို မွေးထုတ်ပေးခဲ့သည့် နိုင်ငံလည်း ဖြစ်ပါကြောင်း။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် လွတ်လပ်ရေးရရှိခဲ့သည့် ၁၉၄၈ ခုနှစ်ကတည်းက ကဏ္ဍစုံတွင် ထူးခြားကောင်းမွန်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုရလဒ်ကောင်းများကို ရရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ အခွင့်အခါကြိုခိုက် ထိုကဲ့သို့ အရေးပါသည့် ရလဒ်ကောင်းများ ရရှိခဲ့မှုအပေါ် နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး၊ နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် မြန်မာပြည်သူများ ကို ချီးကျူးဂုဏ်ပြုလိုပါကြောင်း။

နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီးနှင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်တို့၏ စွမ်းစွမ်းတစ် ကြိုးပမ်းအားထုတ်မှုနှင့် အမြော်အမြင်ရှိသည့်ဦးဆောင်မှုအောက်တွင် မြန်မာ နိုင်ငံ၏ ပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များနှင့် စီးပွားရေးဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများသည် ယခုထက် ပိုမိုအောင်မြင်မှုရရှိပြီး တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှုနှင့်အတူ သာယာဝပြောမှုကို ပိုင်ဆိုင်နိုင်မည်ဆိုသည်ကို မိမိအနေဖြင့် အပြည့်အဝယုံကြည်ထားပါကြောင်း။

မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံသည် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများဖြစ်သည့်အားလျော်စွာ သမိုင်းကြောင်း၊ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် ဓလေ့ထုံးတမ်းစဉ်အလာများတွင်လည်း များစွာတူညီမှုရှိပါကြောင်း၊ လွတ်လပ်ရေးကြိုးပမ်းစဉ် အတိတ်ကာလတွင်ရော လက်ရှိ အမျိုးသားကာကွယ်ရေးနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက် သည့်နေရာတွင်ပါ နှစ်နိုင်ငံအကြား အပြန်အလှန်ကူညီပံ့ပိုးလျက်ရှိသကဲ့သို့ အနီးကပ်ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြပါကြောင်း။

ခိုင်မာသည့် အုတ်မြစ်ပေါ်တွင်အခြေခံ

မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှုသည် တရားဝင်သံတမန် ဆက်သွယ်မှုစတင်ခဲ့သည့် ၁၉၇၅ ခုနှစ်မတိုင်မီအချိန်ကတည်းက အမျိုးသား ခေါင်းဆောင်ကြီး ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းနှင့် သမ္မတကြီး မစ္စတာတိုချီမင်းတို့ ထူထောင်ထားရှိခဲ့သည့် ခိုင်မာသည့် အုတ်မြစ်ပေါ်တွင်အခြေခံပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် လာခဲ့သည်ဟု ဆိုနိုင်ပါကြောင်း။

ဆန်စပါးကို အဓိကစားသုံးကြသည့်နိုင်ငံများဖြစ်သည့်အပြင် မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများအနေဖြင့် ဗုဒ္ဓဘာသာကို ယုံကြည်သက်ဝင်မှု၊ လွတ်လပ်မှုနှင့် သာယာ အေးချမ်းမှုကို မြတ်နိုးမှု အစရှိသည်တို့ကို မျှဝေပိုင်ဆိုင်ထားကြသည့် နိုင်ငံများ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံအကြား တိုက်ရိုက်လေကြောင်း ပြေးဆွဲလျက်ရှိရာ

နှစ်နိုင်ငံမှ ပြည်သူ တစ်သိန်းခန့် အပြန်အလှန်လည်ပတ်ခဲ့ကြသည်ကို တွေ့ရှိရပါ ကြောင်း၊ အဆိုပါခရီးသွားပြည်သူများအနက် အများစုသည် ဗုဒ္ဓဘာသာဝင်များ၏ အထွတ်အမြတ်ထားရာ ရွှေတိဂုံစေတီတော်၊ ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေဖြစ် သည့် ပုဂံမြို့၊ စီးပွားရေးမြို့များဖြစ်သည့် ရန်ကုန်နှင့် မန္တလေးမြို့တို့ကို လည်ပတ် ကြသူများဖြစ်သည်ကို တွေ့ရှိရပါကြောင်း။

လာမည့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မြန်မာ-ဗီယက်နမ်နှစ်နိုင်ငံအကြား သံတမန် ဆက်သွယ်မှု (၄၅)နှစ်ပြည့်အထိမ်းအမှတ်အခမ်းအနားများကို ကျင်းပသွားကြရန် ရှိပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့်နှစ်များအတွင်း မြန်မာ-ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေး သည် လျင်မြန်သည့်အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်လျက်ရှိပြီး အထူးသဖြင့် ၂၀၁၇ ခုနှစ်တွင် နှစ်နိုင်ငံဆက်ဆံရေးကို ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး မိတ်ဖက်ဆက်ဆံမှုအဆင့်တိုးမြှင့်နိုင်ခဲ့သည်ကို ဝမ်းမြောက်ဖွယ် တွေ့မြင်နေရ ပါကြောင်း။

အခွင့်အလမ်းတစ်ခုဖြစ်

၂၀၁၉ ခုနှစ်တွင် နှစ်နိုင်ငံအကြားကုန်သွယ်မှုပမာဏသည် အမေရိကန် ဒေါ်လာ ၁ ဒသမ ၀၅ ဘီလီယံခန့် ရောက်ရှိမည်ဖြစ်၍ ၂၀၁၀ ပြည့်နှစ်နှင့် နှိုင်းယှဉ်ကြည့်မည်ဆိုပါက ၆ ဒသမ ၅ ဆ တိုးတက်များပြားလာခဲ့ပါကြောင်း၊ ယင်းပမာဏသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်တွင် မိမိတို့မျှော်မှန်းထားသည့် ကုန်သွယ်မှု ပမာဏဖြစ်သည့် အမေရိကန်ဒေါ်လာ တစ်ဘီလီယံကို ကောင်းစွာကျော်လွန်ခဲ့ပြီ ဖြစ်ပါကြောင်း၊ အမျိုးအစားစုံလင်လှသည့် ဗီယက်နမ်ကုန်သွယ်ရေးလုပ်ငန်း ပေါင်း ၂၂၀ ကျော်သည်လည်း မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဈေးကွက်အတွင်းတွင် ကောင်းစွာ လည်ပတ်နေကြပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ဗီယက်နမ်နိုင်ငံသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ သတ္တမ မြောက် အကြီးဆုံးရင်းနှီးမြှုပ်နှံသည့်နိုင်ငံဖြစ်ပြီး မြန်မာနိုင်ငံတွင် အကောင် အထည်ဖော်နေသည့် ဗီယက်နမ်စီမံကိန်း ၁၈ ခု၏ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုပမာဏသည် အမေရိကန်ဒေါ်လာ ၂ ဒသမ ၂ ဘီလီယံခန့်ပေးရန်ရှိပါကြောင်း၊ သို့သော်လည်းကောင်း သာဓကအနေဖြင့် ဗီယက်နမ် ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီဖြစ်သည့် Viettel ကုမ္ပဏီ သည် မြန်မာနိုင်ငံမှ မိတ်ဖက်ကုမ္ပဏီနှင့် အောင်မြင်စွာ ပူးပေါင်းလုပ်ဆောင်လျက် ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ၎င်းနှင့်အကျိုးတူလုပ်ငန်းဖြစ်သည့် Mytel သည် ယခုအခါ တွင် အသုံးပြုသူ ခုနစ်သန်းကျော်ဖြင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏ တတိယမြောက်အကြီးဆုံး မိုဘိုင်းဝန်ဆောင်မှုပေးသူအဖြစ် ရပ်တည်လျက်ရှိနေပြီဖြစ်ပါကြောင်း၊ ပြီးခဲ့သည့် ဩဂုတ် ၅ ရက်တွင် Mytel အနေဖြင့် ၎င်း၏ အင်တာနက်ဝန်ဆောင်မှုကို 5G အဆင့်မြှင့်တင်နိုင်ခဲ့သည်ကို ဝမ်းမြောက်ဖွယ်သိရှိရပါကြောင်း၊ ထိုသို့ အဆင့်မြှင့်

နည်းပညာကို အသုံးပြုခြင်းအားဖြင့် စတုတ္ထစက်မှုတော်လှန်ရေးခေတ်တွင် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုအရှိန်အဟုန်ကိုမြှင့်တင်ရန် ပေါင်းစည်းဆောင်ရွက်နိုင်သည့် အခွင့်အလမ်းတစ်ခုဖြစ်ပါကြောင်း။

မိမိအနေဖြင့် နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် နှစ်နိုင်ငံတွေ့ဆုံပွဲ ကျင်းပရာတွင်လည်းကောင်း၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့် နှင့်တွေ့ဆုံရာတွင်လည်းကောင်း ဆွေးနွေးခဲ့ရသည်များအတွက် များစွာကျေနပ် အားရဖြစ်မိပါကြောင်း၊ နှစ်နိုင်ငံ ပြည်သူများ၏အကျိုးနှင့် ဒေသတွင်းနှင့် ကမ္ဘာ တစ်ဝန်း တည်ငြိမ်အေးချမ်းမှု၊ ပူးပေါင်းပါဝင်မှုနှင့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို အကျိုးပြု ရန် ရည်မှန်းထားသည့် မိမိတို့နှစ်နိုင်ငံခေါင်းဆောင်များနှင့် ပြည်သူများ၏ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှုနှင့် ခိုင်မာသည့် ဆုံးဖြတ်ချက်များကြောင့် မြန်မာ-ဗီယက်နမ် ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေးမိတ်ဖက်ဆက်ဆံရေးသည် အုတ်မြစ်အသစ်နှင့် ခိုင်မာမှုရှိပြီး အကျိုးရှိထိရောက်သည့် ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုများ ဆက်လက်ဖြစ်ထွန်း စေလိမ့်မည်ဟု မိမိအနေဖြင့် အပြည့်အဝယုံကြည်ထားပါကြောင်း။

ဆုတောင်းစကားပြောကြား

ယခုကဲ့သို့ နှစ်လို့ဖွယ်ကောင်းသည့် အခါသမယတွင် နှစ်နိုင်ငံပြည်သူများ အတွက် သာယာလှပသည့် အနာဂတ်ကို ယုံကြည်မျှော်လင့်ရင်း အဆွေတော် တို့နှင့်အတူ ဆုတောင်းစကားပြောကြားလိုပါကြောင်း၊ မြန်မာနိုင်ငံ သာယာဝပြောပြီး ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ကာ ပြည်သူများ ပျော်ရွှင်ချမ်းမြေ့ပါစေ၊ မြန်မာ- ဗီယက်နမ် နှစ်နိုင်ငံအကြား ထူထောင်ထားသည့် ဘက်စုံပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု မိတ်ဖက် ဆက်ဆံရေး အခွန်ရှည်တည်တံ့ခိုင်မြဲပါစေ၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတကြီး၊ နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်နှင့် မြန်မာ့ခေါင်းဆောင်များ ကျန်းမာပျော်ရွှင်ပါစေ၊ ယနေ့ နေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာသည့် ဧည့်သည်တော်များ ကျန်းမာ ချမ်းသာပါစေဟု ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်နှင့် ဇနီးဒေါ်ချိုချို နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်နှင့် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့သည် ဂုဏ်ပြုနေ့လယ်စာစားပွဲသို့ တက်ရောက်လာကြသည့် ဧည့်သည်တော်များနှင့်အတူ နေ့လယ်စာကို အတူတကွ သုံးဆောင်ကြသည်။

ဂုဏ်ပြုနေ့လယ်စာစားပွဲအပြီးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတ ဦးဝင်းမြင့်သည် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုအား ခရီးစဉ် မှတ်တမ်းဓာတ်ပုံ အယ်လ်ဘမ်ကို ပေးအပ်သည်။ သတင်းစဉ်

ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖု ရန်ကုန်မြို့သို့ ရောက်ရှိ

ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အထူးဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တွေ့ဆုံ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မြန်မာနိုင်ငံ၌ တရားဝင်ခရီးရောက်ရှိနေသော ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုသည် ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး နှင့် တာဝန်ရှိသူများနှင့်အတူ ယနေ့ညနေပိုင်းတွင် နေပြည်တော်မှ ရန်ကုန်မြို့သို့ အထူးလေယာဉ် ဖြင့် ရောက်ရှိကြသည်။

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်

ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် ဦးဆောင်သည့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီးအောင်စိုးမိုး၊ နိုင်ငံခြားရေးဝန်ကြီးဌာန မဟာ ဗျူဟာလေ့လာရေးနှင့် လေ့ကျင့်ရေးဦးစီးဌာန ညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးအောင်မျိုးမြင့်၊ မြန်မာနိုင်ငံ ဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာ လေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြသည်။

ထို့နောက် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံးသို့သွားရောက်ပြီး သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ ဗီယက်နမ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များ၊ အထူးဖိတ်ကြားထားသူများနှင့် တွေ့ဆုံသည်။

ညပိုင်းတွင် ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အဖွဲ့သည် ရန်ကုန်မြို့ ကမ္ဘာအေးဘုရားလမ်းရှိ Melia Hotel ၌ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာ ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာလှသို့ဇွန်းက တည်ခင်းဧည့်ခံသည့် ညစာစားပွဲသို့ တက်ရောက်သည်။ သတင်းစဉ်



ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖု ဦးဆောင်သည့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး ဝန်ကြီးချုပ် ဦးမြိုးမင်းသိန်း၊ ရန်ကုန်မြို့တော်ဝန် ဦးမောင်မောင်စိုး၊ လုံခြုံရေးနှင့် နယ်စပ်ရေးရာဝန်ကြီး ဗိုလ်မှူးကြီး အောင်စိုးမိုးနှင့် တာဝန်ရှိသူများက ရန်ကုန်အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၌ ကြိုဆိုနှုတ်ဆက် ကြစဉ်။

ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်
ဗီယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖု ဦးဆောင်သည့် ချစ်ကြည်ရေးကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ရန်ကုန်မြို့ရှိ မြန်မာနိုင်ငံဆိုင်ရာဗီယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ သံရုံး၌ သံရုံးဝန်ထမ်းများ၊ ဗီယက်နမ်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင် များ၊ အထူးဖိတ်ကြားထားသူများက ကြိုဆိုနှုတ်ဆက်ကြစဉ်။



နိုင်ငံရေးပါတီမှတ်ပုံတင်ခွင့်များ လာရောက်လျှောက်ထားလျက်ရှိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သည် နိုင်ငံရေးပါတီမှတ်ပုံတင်ခွင့် လျှောက်ထားချက်များကို စိစစ်ခွင့်ပြုပေးလျက်ရှိရာ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့တွင် ကချင်အမျိုးသားပါတီ(Kachin National Party)က ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်သို့ နိုင်ငံရေးပါတီမှတ်ပုံတင်ခွင့် လာရောက်လျှောက်ထားခဲ့ကြောင်း သတင်းရရှိသည်။
သတင်းစဉ်

အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (Inn National League Party) ကို နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြု

ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံတော်
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်
ကြေညာချက်အမှတ် (၂၃၆/၂၀၁၉)
၁၃၈၁ ခုနှစ်၊ နတ်တော်လပြည့်ကျော် ၆ ရက်
(၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်)

အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (Inn National League Party) ကို နိုင်ငံရေးပါတီအဖြစ် မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုခြင်း ရှမ်းပြည်နယ်(တောင်ပိုင်း)၊ ညောင်ရွှေမြို့၊ ကံသာရပ်၊ တိတ်နန်းတံတား အနီး၊ ရုံးကြီးလမ်းတွင် ပါတီရုံးချုပ်ဖွင့်လှစ်ထားရှိသော အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ် ပါတီ (Inn National League Party)ကို ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၁၇ ရက်နေ့မှစ၍ နိုင်ငံရေးပါတီများမှတ်ပုံတင်ခြင်း ဥပဒေပုဒ်မ ၉ နှင့်အညီ မှတ်ပုံတင်ခွင့်ပြုကြောင်း ကြေညာလိုက်သည်။
အင်းအမျိုးသားအဖွဲ့ချုပ်ပါတီ (Inn National League Party)၏ မှတ်ပုံတင်အမှတ်သည် (၁၂၄) ဖြစ်ပါသည်။
(လှသိန်း)
ဥက္ကဋ္ဌ
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိခွန်မြတ်နှင့် ဝိယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖုတို့ တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိခွန်မြတ်နှင့် ဝိယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင် စွမ်းဖုတို့သည် ယနေ့မနန်းလွဲ ၁ နာရီ ၁၀ မိနစ်တွင် နေပြည်တော်ရှိ လွှတ်တော်အဆောက်အအုံ ဧမ္မာသီရိ ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တွေ့ဆုံသည်။
ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်
ထိုသို့တွေ့ဆုံရာတွင် ဧည့်သည်တော် ဝိယက်နမ် ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင် စွမ်းဖုနှင့် အဖွဲ့ဝင်များအား ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိခွန်မြတ်က ဧမ္မာသီရိဧည့်ခန်းမဆောင်ဥပစာမှ စောင့်ကြို၍ ခင်မင်ရင်းနှီးစွာ နှုတ်ဆက်သည်။
ထို့နောက် ဝိယက်နမ်ဆိုရှယ်လစ်သမ္မတနိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ်သည် ဧည့်သည်တော်မှတ်တမ်းတွင် လက်မှတ်ရေးထိုးသည်။

ယင်းနောက် တွေ့ဆုံပွဲကိုကျင်းပရာ ဝိယက်နမ်- မြန်မာ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှိရင်းစွဲချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု ပိုမိုခိုင်မြဲရေး၊ နှစ်နိုင်ငံအကြား ရှည်ကြာခိုင်မြဲသည့် ချစ်ကြည်ရင်းနှီးမှု မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်နိုင်ရေး အတွက် လွှတ်တော်နှစ်ရပ် ပိုမိုပူးပေါင်းဆောင်ရွက် ရေး၊ ကုန်သွယ်ရေး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် စီးပွားရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု တိုးမြှင့်ဆောင်ရွက်ရေး၊ မြန်မာနိုင်ငံ၏ ဒီမိုကရေစီပြုပြင်ပြောင်းလဲရေး၊ နိုင်ငံရေးနှင့် စီးပွားရေးပြုပြင်ပြောင်းလဲမှုများ အောင်မြင်စွာ အကောင်အထည်ဖော်ဆောင်ရွက်နိုင် ရေးအတွက် နီးကပ်စွာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်ရေး ဆိုင်ရာများကို ရင်းနှီးပွင့်လင်းစွာ အမြင်ချင်းဖလှယ် ဆွေးနွေးကြသည်။
ထို့နောက်ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးတိခွန်မြတ် နှင့် ဝိယက်နမ်နိုင်ငံ ဝန်ကြီးချုပ် မစ္စတာ ငုယင်စွမ်းဖု

တို့သည် အဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင် ဓာတ်ပုံရိုက်ကြသည်။
တက်ရောက်
တွေ့ဆုံပွဲသို့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌနှင့်အတူ ပညာရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမျိုးသိမ်းကြီး၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော် ကော်မတီဥက္ကဋ္ဌများဖြစ်ကြသော ဦးခင်မောင်ဝင်း၊ ဦးအောင်မင်း၊ ဦးဇော်သိန်း၊ ဒေါက်တာစံရွှေဝင်း၊ ဦးခင်အေးနှင့် ဦးဝင်းသိန်းဇော်၊ ဝိယက်နမ်နိုင်ငံ ဆိုင်ရာ မြန်မာနိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဦးကျော်စိုးဝင်းနှင့် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံးမှ တာဝန်ရှိသူများတက်ရောက် ကြိုပြီး ဝိယက်နမ်နိုင်ငံဝန်ကြီးချုပ်နှင့်အတူ မြန်မာ နိုင်ငံဆိုင်ရာ ဝိယက်နမ်နိုင်ငံသံအမတ်ကြီး ဒေါက်တာလှသိန်းလည်း တက်ရောက်သည်။
သတင်းစဉ်

ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်း အိန္ဒိယသံအမတ်ကြီးအား တွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးလှသိန်းသည် အိန္ဒိယသမ္မတနိုင်ငံ သံအမတ်ကြီး မစ္စတာ ဆော်ရက်(ဘီ) ကုမားနှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့နံနက် ၁၀ နာရီတွင် နေပြည်တော်ရှိ ဥက္ကဋ္ဌရုံးဧည့်ခန်းမ၌ တွေ့ဆုံသည်။
ဆွေးနွေး
တွေ့ဆုံစဉ် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် အထွေထွေရွေးကောက်ပွဲအတွက် ကြိုတင် ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်နေမှု၊ ပြည်ထောင်စုရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်နှင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ ရွေးကောက်ပွဲကော်မရှင်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည့် ကော်မရှင်ဝန်ထမ်း များအတွက် စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ခြင်းသင်တန်းများ ဖွင့်လှစ်ပို့ချနေမှု၊ ရွေးကောက်ပွဲဥပဒေနှင့် နည်းဥပဒေများ ပြင်ဆင်ဆောင်ရွက်ပြီးစီးမှု၊ နိုင်ငံရေး ပါတီများနှင့် ကိုယ်စားလှယ်လောင်းများအတွက် ကျင့်ဝတ်ပြန်လည်ပြင်ဆင် ရေးဆွဲပြီးစီးမှု၊ ရွေးကောက်ပွဲဆိုင်ရာ သတင်းမီဒီယာကျင့်ဝတ်နှင့် ရွေးကောက်ပွဲ လုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ရုံးဝန်ထမ်းကျင့်ဝတ်များ ရေးဆွဲဆောင်ရွက်နေမှု၊ ရွေးကောက်ပွဲ ဆိုင်ရာလုံခြုံရေး စီမံခန့်ခွဲမှုကော်မတီနှင့် စေ့စပ်ညှိနှိုင်းရေးကော်မတီ အဆင့်ဆင့် ဖွဲ့စည်းဆောင်ရွက်မည့်အစီအစဉ်နှင့် နောင်ကျင်းပမည့် ရွေးကောက်ပွဲများတွင် IT နည်းပညာအသုံးပြုနိုင်ရေး အကြံပြုချက်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။
သတင်းစဉ်



* စာမျက်နှာ ၈ မှ
ဘဏ္ဍာငွေအကန့်အသတ်အနေဖြင့် အမျိုးသား ပညာရေးမူဝါဒကော်မရှင်နှင့် ကော်မတီများ၏ အသုံးစရိတ်များကို ပညာရေးဝန်ကြီးဌာနက ကျခံလျက်ရှိသော်လည်း ပညာရေးကဏ္ဍတစ်ခုလုံးနှင့် ဆိုင်သည့် လုပ်ငန်းများကို ထိရောက်စွာ ဆောင်ရွက် နိုင်ရန်အတွက် သီးခြားရန်ပုံငွေအဖြစ်သတ်မှတ်ကာ ကော်မရှင်ရုံးက တိုက်ရိုက်တာဝန်ခံမှု တာဝန်ယူမှုဖြင့် ဆောင်ရွက်ခွင့်ပြုသင့်ပါကြောင်း၊ အမျိုးသားပညာရေး မူဝါဒကော်မရှင်နှင့် ကော်မတီများမှ မိမိတို့ အဖွဲ့ အစည်းများ၏ မျှော်မှန်းထားသော ရည်မှန်းချက်များ၊ လုပ်ငန်းတာဝန်များကို သတ်မှတ်ထားသော သက်တမ်းကာလအတွင်း ပြီးမြောက်စွာ ဆောင်ရွက်

နိုင်ရေးအတွက် အရှိန်အဟုန်ဖြင့် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ ပါကြောင်း။
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က ကော်မရှင်နှင့် ကော်မတီများ၏တင်ပြချက်များကို သုံးသပ်ဆွေးနွေး အကြံပြုပေးသည့်အတွက် ကော်မတီ၏လုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်ရာတွင် များစွာအထောက်အကူဖြစ်ပါ ကြောင်း၊ ကော်မရှင်နှင့် ကော်မတီများသည် ဥပဒေပါ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ပညာရေးတိုးတက် ပြောင်းလဲမှုလုပ်ငန်းစဉ်များကို အားသွန်ခွန်စိုက် ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်ရာတွင် အစိုးရအဖွဲ့အစည်းများ၊ လွှတ်တော်များ၊ သက်ဆိုင်သူများနှင့် ညှိနှိုင်းပူးပေါင်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိပါကြောင်းနှင့် မြန်မာ့ပညာရေးကို နိုင်ငံတကာနည်းစံ မြှင့်မားတိုးတက်လာရေး

အတွက် တတ်စွမ်းသမျှ ကြိုးစားအားထုတ် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပါကြောင်း ပြောကြား သည်။
ယင်းနောက်ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်နာယက က အဆိုပါကိစ္စနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဆွေးနွေးလိုသည့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များရှိပါက အမည်စာရင်း တင်သွင်းနိုင်ကြောင်း ကြေညာသည်။
ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး ၁၅ ရက်မြောက် နေ့ကို ဒီဇင်ဘာ ၂၀ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသွား မည်ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။
အောင်ရဲသွင်၊ အေးအေးသန့်(သတင်းစဉ်)

ဝဇန်နဝါရီလတွင်မှ
ခေါ်ယူထားပြီး လက်ရှိအမှတ်ပေးချက်ပီယံ ရှမ်းယူနိုက်တက်အသင်းမှာမူ ပြည်တွင်းကစားသမား တစ်ဦးနှင့် နိုင်ငံခြားသားကစားသမား သုံးဦးခေါ်ယူထား သည်။ အခြားအသင်းများမှာလည်း လိုအပ်သည့်ပြင်ဆင်မှုများ၊ ကစားသမား ခေါ်ယူမှုများ ပြုလုပ်လျက်ရှိသည်။
၂၀၂၀ ရာသီ MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို ဇန်နဝါရီ ၁၁ ရက်မှ စက်တင်ဘာ ၂၇ ရက်အထိ ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး အသင်း ၁၂ သင်း ပါဝင်ယှဉ်ပြိုင်မည်ဖြစ်သည်။ တန်းတက်ခွင့်ရထားသည့် အား/ကာသိပွဲအသင်းမှာမူ ပြိုင်ပွဲဝင်ခြင်း ရှိ၊ မရှိ ပြိုင်ပွဲကျင်းပရေးထံအတည်ပြုခြင်းမရှိသေးဘဲ ပြိုင်ပွဲဝင်အသင်းများ အတည် ပြုပြီးမှသာ ပွဲစဉ်ဇယားထုတ်ပြန်မည်ဖြစ်ကြောင်း မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ် အမှုဆောင်အရာရှိချုပ် ဦးစိုးမိုးကျော်က အတည်ပြုခဲ့သည်။
သတင်း - ရှိုင်းထက်ဇော်
ဓာတ်ပုံ - စိုးညွန့်

ပြည်တွင်းရေးရာ

တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၀)သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြအခမ်းအနား ကျင်းပ



တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူမင်းအောင်လှိုင် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၀) သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနားတွင် မိန့်ခွန်းပြောကြားစဉ်။

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၀)သင်တန်းဆင်းဂုဏ်ပြုစစ်ရေးပြ အခမ်းအနား ကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ရှိ အဆိုပါ တပ်မတော် ဆေးတက္ကသိုလ်စစ်ရေးပြကွင်း၌ ကျင်းပသည်။

တက်ရောက်

အခမ်းအနားသို့ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မဟာသရေစည်သူမင်းအောင်လှိုင်နှင့် ဇနီး ဒေါ်ကြူကြူလှ၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်(ရေ) ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင်တင်အောင်စန်းနှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်(လေ)ဗိုလ်ချုပ်ကြီး ဇေယျကျော်ထင်မောင်မောင် ကျော်နှင့်ဇနီး၊ ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံးမှ တပ်မတော် အရာရှိကြီးများနှင့်ဇနီးများ၊ တိုင်းမှူးများ၊ တပ်မတော် ဆေး တက္ကသိုလ်ကျောင်းအုပ်ကြီးနှင့် မင်္ဂလာဒုံတပ်နယ်မှ တပ်မတော်အရာရှိကြီးများ၊ ဖိတ်ကြားထားသည့် ဧည့်သည် တော်များ၊ သင်တန်းဆင်းဗိုလ်လောင်းများ၏ မိဘဆွေမျိုး များ တက်ရောက်ကြသည်။

အခမ်းအနားအစီအစဉ်အရ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေး ဦးစီးချုပ်သည် ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီး ကျောင်းဆင်းဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲကို စစ်ဆေးသည်။ ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်အား ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများက အနှေးလျှောက်၊ အမြန်လျှောက် တို့ဖြင့် ချီတက်အလေးပြုကြသည်။

ဆက်လက်ပြီး တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ်(၂၀)မှ အောင်စစ်သည်ဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်း ဟိန်းမင်းခန့်၊ လေ့ကျင့်ရေးထူးချွန်ဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်း ဇင်ကိုကိုအောင်၊ စာပေထူးချွန်ဆုရရှိသူ ဗိုလ်လောင်း ရဲကျော်ဖြိုးတို့အား ဆုများပေးအပ်ချီးမြှင့်သည်။

ထို့နောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်က မိန့်ခွန်းပြောကြားရာတွင် တပ်မတော်(ကြည်း၊ ရေ၊ လေ) အတွက် လိုအပ်သော လက်ရုံးရည်၊ နှလုံးရည်ပြည့်ဝသည့် ဆေးသိပ္ပံပညာရှင်အရာရှိကောင်းများ မွေးထုတ်ပေးရန် ဟူသည့်ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်က တပ်မတော်အရာရှိ ဆရာဝန်များ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေး လျက်ရှိကြောင်း၊ ထိုသို့ လေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးလျက်ရှိရာ ယနေ့အချိန်ထိ ကျောင်းဆင်းအရာရှိ ဆရာဝန် ၄၀၀၀ ကျော်ကို မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့ပြီး ဆေးပညာမဟာသိပ္ပံဘွဲ့ ၂၁၃၆ ဦး၊ ပါရဂူဘွဲ့ ၁၃၈ ဦး၊ ဆေးပညာဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာစာရ ဦးနှင့် ဆေးပညာသင်ကြားရေးဘွဲ့လွန်ဒီပလိုမာ ၂၀၇ ဦး တို့ကိုလည်း ထပ်မံလေ့ကျင့်မွေးထုတ်ပေးနိုင်ခဲ့သည့် အတွက် တာဝန်ကျရာဒေသအသီးသီးတွင် တပ်မတော်နှင့် နိုင်ငံတော်၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ၌ အားသွန်ခွန်စိုက် လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်နေကြသည်ကို ဂုဏ်ယူဝမ်းမြောက်ဖွယ် တွေ့မြင်ရမည်ဖြစ်ကြောင်း။

အရည်အသွေးမြင့် ဆေးပညာသင်ကြားရေး

တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်အနေဖြင့် ကမ္ဘာ့ ဆေးပညာသင်ကြားရေးအဖွဲ့အစည်း (World Federation for Medical Education)၏ အသိအမှတ်ပြုလက်မှတ်ရရှိခဲ့ ပြီးဖြစ်သည့်အပြင် မြန်မာနိုင်ငံဆေးကောင်စီ အသိ အမှတ်ပြုကော်မတီ (Myanmar Medical Council Accreditation Committee-MMCAC)၏ မူများနှင့်အညီ လိုက်ပါဆောင်ရွက်လျက်ရှိပြီး အရည်အသွေးမြင့် ဆေးပညာသင်ကြားရေး (Quality Medical Education) ဖြစ်ရန်လည်း ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း။

တပ်မတော်သည် အဓိကလုပ်ငန်းတာဝန်ကြီး သုံးခု ဖြစ်သည့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေးတာဝန်၊ လေ့ကျင့်ရေး တာဝန်၊ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းတာဝန်များကို ကျေပွန်

စွာ ထမ်းဆောင်လျက်ရှိကြောင်း၊ ၎င်းတာဝန်များထဲမှ ပြည်သူ့အကျိုးပြုလုပ်ငန်းတာဝန်ကို အရှိန်အဟုန်မပျက် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာတွင် နိုင်ငံသားတိုင်း ကျန်းမာကြံ့ခိုင် စေရေးအတွက် အခမဲ့ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များကို တပ်မတော်နယ်လှည့်ဆေးကုသရေးအဖွဲ့များနှင့် တစ်နိုင်ငံလုံးအနှံ့ လူမျိုး၊ ဘာသာမခွဲခြားဘဲ ဆောင်ရွက် ပေးလျက်ရှိကြောင်း၊ တပ်မတော်နယ်လှည့်ဆေးကုသရေး အဖွဲ့များ၏ တိုင်းရင်းသားပြည်သူလူထုအပေါ် အခမဲ့ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုပေးနေခြင်းသည် ပြည်သူ့ အကျိုးပြုလုပ်ငန်းတာဝန် ထမ်းဆောင်နေခြင်းဖြစ်သကဲ့သို့ ပြည်သူများ၏အသက်ခန္ဓာများ ကာကွယ်ကုသစောင့်ရှောက် ပေးနေခြင်းဖြစ်သောကြောင့် နိုင်ငံတော်ကာကွယ်ရေး တာဝန်ကို ထမ်းဆောင်နေခြင်းဖြစ်သည်ဟုလည်း ဆိုရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

ဂုဏ်ယူဖွယ် မြင်တွေ့ရမည်

ထို့ပြင် ဝေးလံခေါင်ပါးသည့် နယ်မြေဒေသအချို့တွင် ကျန်းမာရေးဝန်ထမ်းနည်းပါးပြီး မဖြစ်မနေရှိရမည့် ဆရာဝန်များမရှိသည့်အတွက် ဒေသခံများ၏ကျန်းမာရေး စောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများကို တာဝန်ထမ်းဆောင်နိုင်ရန် ဆန္ဒပြုခဲ့ကြသည့် တပ်မတော်သားဆရာဝန် ၄၄ ဦးသည် ဒုတိယအကြိမ်အနေဖြင့် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ ချင်း ပြည်နယ်နှင့် နဂါးကိုယ်ပိုင်အုပ်ချုပ်ခွင့်ရဒေသများတွင် ရှိသောဆေးရုံများတွင် သွားရောက်တာဝန်ထမ်းဆောင် လျက်ရှိနေကြကြောင်း၊ ထို့ပြင်တာဝန်ထမ်းဆောင်လျက် ရှိသည့် တပ်မတော်သားဆရာဝန်များသည် တာဝန်ကျရာ ဒေသအသီးသီးတွင် ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်း များသာမက ဒေသခံတိုင်းရင်းသားများ၏ ပညာရေးကဏ္ဍ မြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများ၊ ဒေသဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းများနှင့် လူနေမှုဘဝမြှင့်တင်ရေးလုပ်ငန်းများကိုပါ လက်တွေ့ကျကျ

ဆောင်ရွက်ပေးနိုင်ခဲ့သည်ကို ဂုဏ်ယူဖွယ်ရာမြင်တွေ့ရမည် ဖြစ်ကြောင်း။

အလေးအနက်ထား မှာကြားလို

ကျန်းမာမှုအလုပ်လုပ်နိုင်မည့် ပညာသင်ကြားနိုင် မည်၊ လူနေမှုဘဝဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မည်ဖြစ်သည့်အတွက် တပ်မတော်သားဆရာဝန်များအနေဖြင့် တပ်မတော်သား များနှင့် မိသားစုဝင်များ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှု သာမက မိမိတာဝန်ကျရာဒေသများတွင် တိုင်းရင်းသား ပြည်သူများ၏ ကျန်းမာရေးစောင့်ရှောက်မှုလုပ်ငန်းများ တွင် ဝင်ရောက်ကူညီဆောင်ရွက်ပေးကြရန် အလေးအနက် ထား မှာကြားလိုကြောင်း ပြောကြားသည်။

ယင်းနောက် တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် သည်ဗိုလ်လောင်းတပ်ခွဲများ၏ အလေးပြုခြင်းကို ခံယူပြီး စစ်ရေးပြအခမ်းအနားမှ ပြန်လည်ထွက်ခွာသည်။

စစ်ရေးပြအခမ်းအနားအပြီးတွင် တပ်မတော် ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီးမဟာသရေစည်သူ မင်းအောင်လှိုင်သည် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဧည့်ခန်းမဆောင်၌ တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ်ဗိုလ်လောင်း သင်တန်းအမှတ်စဉ် (၂၀) မှ ထူးချွန်ဆုရရှိကြသည့် ဗိုလ်လောင်းများနှင့် ၎င်းတို့၏မိဘများအား တွေ့ဆုံ၍ ဂုဏ်ပြုအမှာစကားပြောကြားသည်။

ညနေပိုင်းတွင် တပ်မတော်ဆေးတက္ကသိုလ် ဗိုလ်လောင်းသင်တန်း အမှတ်စဉ် (၂၀) သင်တန်းဆင်း ဂုဏ်ပြုညစာစားပွဲအခမ်းအနားကို ရန်ကုန်မြို့ရှိ တပ်မတော် ဆေးတက္ကသိုလ် ဘွဲ့နှင့်သဘင်ခန်းမဆောင်ကြီး၏ စုဝေး ခန်းမ၌ ကျင်းပရာ တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ် ဗိုလ်ချုပ်မှူးကြီး မင်းအောင်လှိုင် တက်ရောက်ချီးမြှင့်ခဲ့ ကြောင်း တပ်မတော်ကာကွယ်ရေးဦးစီးချုပ်ရုံး၏ ထုတ်ပြန်ချက်အရ သိရသည်။ သတင်းစဉ်

CaféPOS စားသောက်ဆိုင်သုံးကွန်ပျူတာစနစ်

- အရောင်းစာရင်း
- တီကျလျှပ်မြန်စွာတွက်ချက် Bill ထုတ်နိုင်ခြင်း။
- Tablet မြင့်တင်ပို့အမှာလက်ခံနိုင်ခြင်း။
- Food Court အတွက် Card စနစ်များဖြင့် အသုံးပြုနိုင်ခြင်း။
- Table တစ်ခုထဲတွင် Bill ခွဲ/ပေါင်းရှင်းခြင်း။
- Report ဝိုင်း(၈၀)ကျော်

HOT LINE : 09- 43209550

မြန်မာနိုင်ငံတွင် နံပါတ် (၁) ရောင်းအား အကောင်းဆုံး စားသောက်ဆိုင်သုံးကွန်ပျူတာစနစ်ကို စားသောက်ဆိုင်ပေါင်း (၆၀၀) ကျော်ထိုင် အောင်မြင်စွာ အသုံးပြုလျက် ရှိပါသည်။

ရန်ကုန်(မှူးချုပ်)	09- 254151516, 09- 404404150	မုသုံ	09- 455042500, 09- 455042499	မုံရွာ	09- 404404345, 09- 404404678	မုံ	09- 404404308, 09- 404404309
မန္တလေး	09- 440067577, 09- 978030881	မောင်မြိုင်	09- 444200771, 09- 444200772	မင်္ဂလာတိုင်	09- 970133399, 09- 970233399	မြစ်	09- 404060994, 09- 404060995
နေပြည်တော်	09- 257333214, 09- 974432762	ပြတိုက်	09- 424008080, 09- 955042499				

Galaxy Software Co., Ltd.



ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေး ကုလသမဂ္ဂမြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့မှ ညွှန်ကြားရေးမှူးအား လက်ခံတွေ့ဆုံ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
လူမှုဝန်ထမ်း၊ ကယ်ဆယ်ရေးနှင့် ပြန်လည်နေရာချထားရေးဝန်ကြီးဌာန ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာဝင်းမြတ်အေးသည် ကုလသမဂ္ဂမြို့ရွာနှင့် အိုးအိမ်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးအဖွဲ့ (UN - Habitat)မှ အာရှနှင့် ပစိဖိတ်ဒေသဆိုင်ရာ ညွှန်ကြားရေးမှူး Mr. Atsushi Koresawa နှင့်အဖွဲ့အား ယနေ့မနက်လွဲပိုင်းတွင် ဝန်ကြီးရုံးမေခလားခန်းမ၌ လက်ခံတွေ့ဆုံသည်။

ဆွေးနွေး

တွေ့ဆုံစဉ် သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ကြောင့် ထိခိုက်ဆုံးရှုံးနိုင်ခြေလျော့ပါးရေးနှင့် ဘေးဒဏ်ကြုံကြုံခံနိုင်မှု မြှင့်တင်ရေးအတွက် နည်းပညာဆိုင်ရာ၊ ကျွမ်းကျင်မှုပိုင်းဆိုင်ရာနှင့် ဝန်ထမ်းများ စွမ်းဆောင်ရည်မြှင့်တင်ရေးတို့တွင် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများနှင့် ဆက်လက်တိုးချဲ့ဆောင်ရွက်နိုင်မည့် အခွင့်အလမ်းများ၊ ကမ္ဘာမြေစောင့်ကြည့်လေ့လာရေးနှင့် အကာအကွယ်ပေးခြင်းပညာများ အသုံးပြု

ပြု၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်ဆိုင်ရာ သတင်းအချက်အလက်ရယူခြင်း၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းရေးပညာနှင့် ပထဝီဝင်သတင်းအချက်အလက်စနစ်တို့ကို ပေါင်းစပ်အသုံးပြု၍ သဘာဝဘေးအန္တရာယ်စီမံခန့်ခွဲမှုဆိုင်ရာများတွင် အသုံးပြုနိုင်ရေး ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်နေမှုများ၊ ရခိုင်ပြည်နယ်တွင် နေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်လက်ခံရေးအတွက် လိုအပ်သော အဆောက်အအုံများ တည်ဆောက်ရာတွင် ပါဝင်ကူညီပေးနိုင်မည့်ကိစ္စရပ်များ၊ ပြည်တွင်းနေရပ်စွန့်ခွာသူများ ပြန်လည်နေရာချထားရေးနှင့် IDP စခန်းများ ပိတ်သိမ်းရေးဆိုင်ရာ အမျိုးသားအဆင့် မဟာဗျူဟာလမ်းညွှန်ချက်များနှင့်အညီ Conflict Sensitive ချဉ်းကပ်မှုဖြင့် ဆောင်ရွက်သွားမည့်အခြေအနေများ၊ ပြန်လည်နေရာချထားရေးတွင် အရေးပါသည့် လူမှုသမားတမျှတရေးကို ဦးတည်ဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များ၊ UN - Habitat အဖွဲ့အစည်းနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သွားမည့် အစီအစဉ်များကို ဆွေးနွေးကြသည်။ သတင်းစဉ်

ရလဒ်အခြေပြုပညာရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ကျင်းပ

သန်လျင် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
သမဝါယမတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)၏ အရည်အသွေးစီမံခန့်ခွဲမှုဦးစီးဌာနနှင့် AUN-QA တို့ပူးပေါင်း၍ “Applied Approach to Designing and Implementing Outcomes-Based Education Framework Workshop” ရလဒ်အခြေပြုပညာရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို သမဝါယမတက္ကသိုလ်(သန်လျင်) ဥက္ကဋ္ဌအောင်ခန်းမ၌ ယနေ့နံနက် ၉ နာရီက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါအလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားသို့ သမဝါယမတက္ကသိုလ် (သန်လျင်/စစ်ကိုင်း)တို့မှ ပါမောက္ခချုပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံရေးကြောင်းပညာတက္ကသိုလ်မှ ပါမောက္ခချုပ်နှင့် သန်လျင်မြို့နယ်ရှိ တက္ကသိုလ်များမှ ပါမောက္ခ/ဌာနမှူးများ သမဝါယမတက္ကသိုလ်(သန်လျင်) မှ ဒုတိယပါမောက္ခချုပ်(စီမံ)နှင့် ပါမောက္ခ/တွဲဖက်ပါမောက္ခ(ဌာနမှူး)များ၊ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတက်ရောက်ကြမည့် ဆရာ ဆရာမများ တက်ရောက်ခဲ့ကြပြီး သမဝါယမ

တက္ကသိုလ်(သန်လျင်) ပါမောက္ခချုပ် ဒေါက်တာရီရီဝင်းက အဖွင့်အမှာစကား ပြောကြား၍ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ AUN-QA Expert နှင့် Founder and Principal of Education Quality International ဖြစ်သူ Mr.Johnson Ong က နိုင်ငံတကာတွင် ရလဒ်အခြေပြုပညာရေးဆိုင်ရာ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲများ ကျင်းပဆောင်ရွက်နေမှုနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ရှင်းလင်းပြောကြားကာ စုပေါင်းမှတ်တမ်းတင်စာတံပုံရိုက်ကူး၍ အခမ်းအနားကို ဖွင့်လှစ်ခဲ့သည်။

ပြင်ဆင်ရေးဆွဲနိုင်ရန်

အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ၏ ရည်ရွယ်ချက်မှာ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်များရှိ ဆရာ ဆရာမများအနေဖြင့် Outcomes-Based Education ရလဒ်အခြေပြုပညာရေးကို အခြေခံသော သင်ရိုးညွှန်းတမ်းများ ပြင်ဆင်ရေးဆွဲနိုင်ရန်၊ အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရန်နှင့် လက်ရှိသင်ရိုးညွှန်းတမ်း၊ သင်ရိုးမာတိကာများကို အကဲဖြတ်သုံးသပ်၍ ASEAN University Network Quality Assurance စံနှုန်းများနှင့်

မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေအသင်းက ဒီဇင်ဘာ ၆ ရက်တွင် သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက်တစ်ရပ်ကို ထုတ်ပြန်လိုက်သည်။

အဆိုပါထုတ်ပြန်ကြေညာချက်မှာ အောက်ပါအတိုင်းဖြစ်သည်-
ရက်စွဲ ။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ (၆) ရက်

မြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး၌ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက တရားစွဲဆိုထားခြင်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍

မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေအသင်း(အမ်ဘီအေ)၏ သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေညာချက်

- ၁။ ပြည်ထောင်စုသမ္မတမြန်မာနိုင်ငံအပေါ် အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး၌ ဂမ်ဘီယာနိုင်ငံက "လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှုဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း-၁၉၄၈" တို့အရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမည့် စည်းမျဉ်းများကို ချိုးဖောက်ခြင်းအတွက် တိုက်ရိုက် သို့မဟုတ် သွယ်ဝိုက်၍ တာဝန်ရှိကြောင်း တရားစွဲဆိုထားကြောင်းကို မြန်မာနိုင်ငံအစိုးရဘက်သို့ ၂၀၁၉ ခုနှစ် နိုဝင်ဘာလ ၁၁ ရက်နေ့က တရားဝင်အကြောင်းကြားခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါသည်။
- ၂။ မြန်မာနိုင်ငံသည် ကုလသမဂ္ဂပဋိညာဉ်စာချုပ်အရ အပြည်ပြည်ဆိုင်ရာတရားရုံး၏ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံတစ်နိုင်ငံဖြစ်သည်နှင့်အညီ ထိုကဲ့သို့ တရားစွဲဆိုမှုကို "လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်မှုဆိုင်ရာ ကွန်ဗင်းရှင်း-၁၉၄၈ ၏ စည်းမျဉ်း ၃" တွင်ဆိုထားသည့် အချက်များနှင့် ကျူးလွန်ဆက်နွယ်မှုမရှိကြောင်း၊ "လူမျိုးတုံးသတ်ဖြတ်ကျူးလွန်မှုမပြုလုပ်ကြောင်း (NON ACTUS REUS OF GENOCIDE)" ကို တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းမည်ဖြစ်ပါသည်။
- ၃။ သို့ပါသောကြောင့် မြန်မာနိုင်ငံ၏အကျိုးစီးပွား၊ နိုင်ငံသားများ၏ အကျိုးစီးပွားကာကွယ်ရန်နှင့် စောင့်ရှောက်ရန်အလို့ငှာ မနစ်နာစေရန် ဤတရားစွဲဆိုခြင်းအပေါ် ထိထိမိမိ ပြန်လည်တုံ့ပြန်ဖြေရှင်းရန်အတွက် နိုင်ငံတော်၏ အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ်အောင်ဆန်းစုကြည်မှ ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့အား ကိုယ်တိုင်ဦးဆောင်ပြီး အောင်မြင်စွာ သွားရောက်ရင်ဆိုင်ချေပသည့်အပြုအမူကို လုံးဝကြိုဆိုထောက်ခံပါကြောင်း ဆွဲဆောင်တောင်းဆိုအပ်ပါသည်။
- ၄။ မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေအသင်း(အမ်ဘီအေ)မှလည်း ဥပဒေအမြင်၊ ကျိုးကြောင်းဆီလျော်သောအမြင်တို့ကို ယထာဘူတကျကျ ဝံ့ပိုးသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း တင်ပြအပ်ပါသည်။

မြန်မာနိုင်ငံရှေ့နေအသင်း

စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေး စာအုပ်စာစောင်လှူဒါန်းပွဲ ကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မန္တလေးမြို့ အောင်မြေသာစံမြို့နယ် အမရဌာနီအနောက်ရပ်ကွက် လမ်း(၈၀) ဗလင်းတန်စာကြည့်တိုက်မှ ကလေးငယ်များ စာဖတ်ရိုက်မြှင့်တင်ရေးအတွက် စာအုပ်စာစောင်များ ပေးအပ်လှူဒါန်းခြင်းကို ယနေ့မနက် ၂ နာရီက အဆိုပါရပ်ကွက်အတွင်းရှိ အမှတ် (၁၃) အခြေခံပညာမူလတန်းကျောင်း စုဝေးသင်တန်း ပြုလုပ်သည်။
ရှေးဦးစွာ ဗလင်းတန်စာကြည့်တိုက်ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်တင်၊ တိုင်းဒေသကြီး စာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်းဒုက္ကဋ္ဌဦးထွန်းလှအောင်တို့က အမှာစကားပြောကြားသည်။ ထို့နောက် ကလေးငယ်များ ဖတ်ရန်

အတွက် စာအုပ် ၁၂၅ အုပ်၊ ရုပ်ပြောင်ကာတွန်းစာအုပ် ၁၀၀ တို့ကို ဥက္ကဋ္ဌ ဦးခင်မောင်တင်က လည်းကောင်း၊ စာရေးဆရာမောင်ခိုင်ဖြိုး (မန္တလေး)က ကိုယ်တိုင်ရေးစာအုပ် ငါးအုပ်တို့ကို လည်းကောင်း ကျောင်းအုပ်ဆရာမကြီးထံ ပေးအပ်လှူဒါန်းရာ ဆရာမကြီး ဒေါ်နန်းရွှေဆာက လက်ခံရယူပြီး ဂုဏ်ပြုမှတ်တမ်းလွှာ ပေးအပ်သည်။
ဆက်လက်၍ တိုင်းစာကြည့်တိုက်များ ဖောင်ဒေးရှင်း ဒုက္ကဋ္ဌ ဦးထွန်းလှအောင်က ဂျာနယ်မျိုးစုံ အစောင် ၃၀ ကို စတုတ္ထတန်းသို့ ဝင်ရောက်၍ ကိုယ်တိုင်ကျောင်းသားကျောင်းသူများအား ဝေငှပေးခဲ့ကြောင်း သိရသည်။
ထွန်းလှအောင် (မန္တလေး)



အညီ သင်ရိုးညွှန်းတမ်း၊ သင်ရိုးမာတိကာများ ရေးဆွဲနိုင်ရန်ဖြစ်သည်။
အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲကို AUN-QA စီမံကိန်းအစီအစဉ်ဖြင့် သမဝါယမတက္ကသိုလ်(သန်လျင်)မှ ဆောင်ရွက်ခဲ့ခြင်းဖြစ်ပြီး သမဝါယမတက္ကသိုလ်/ကောလိပ်များ၊ မြန်မာနိုင်ငံ



HotelPro®

တိုတယ်လုပ်ငန်းသုံးကွန်ပျူတာစနစ်

- Guest Information
- Front Office
- Integrate with POS and Accounting
- Housekeeping
- Electronic Key Card
- Over (150) Reports

HOT LINE : 09- 43209550

HotelPro® တိုတယ်လုပ်ငန်းသုံး ကွန်ပျူတာစနစ် ကို တိုတယ်ပေါင်း (၅၀) ကျော်တွင် အောင်မြင်စွာ အသုံးပြုလျက် ရှိပါသည်။

ရန်ကင်း(ပုသိမ်) 09- 43064181, 09- 420909100	ညောင် 09- 455042500, 09- 455042499	မုံရွာ 09- 404404345, 09- 404404678	မုန် 09- 404404308, 09- 404404309
မန္တလေး 09- 440067577, 09- 978030881	အောင်ကြီး 09- 444200771, 09- 444200772	မော်လမြိုင် 09- 970133399, 09- 970233399	ခြင်္သေ့ 09- 404060994, 09- 404060995
နေပြည်တော် 09- 257333214, 09- 974432762	ပြိတ် 09- 424008080, 09- 955042499	Galaxy Software Co., Ltd.	

ဘိုးရင်း-၇၃၇ မက်စ်ဂျက် လေယာဉ်ထုတ်လုပ်မှု ခေတ္တရပ်နားထားမည်

နယူးယောက် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ဘိုးရင်းလေယာဉ်ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် တစ်ကမ္ဘာလုံးရှိမြေပြင်တွင် ရပ်နားထားခဲ့သော ဘိုးရင်း-၇၃၇ မက်စ်ဂျက်လေယာဉ်များ၏ ထုတ်လုပ်မှုအား ခေတ္တရပ်ဆိုင်းထားမည်ဖြစ်ကြောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုဆုံးဖြတ်ချက်ကြောင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံသူများအနေဖြင့် ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီ ယခုရင်ဆိုင်နေရသော ကြန့်ကြာမှုမှ ရှောင်ကိုင်ရန် ကြန့်ကြာမည်ကို စိုးရိမ်နေကြပြီး ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီမှ အမှုဆောင်အရာရှိများမှာလည်း ၎င်းတို့ မျှော်မှန်းထားသည့်အတိုင်း မဖြစ်လာမည်ကို စိုးရိမ်နေကြသည်။

မတ်လမှစတင်ပြီး ဖြစ်ပွားခဲ့သော ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီ၏ ပြဿနာသည် အမေရိကန်၏စီးပွားရေးကိုလည်း ရိုက်ခတ်ခဲ့ပြီး နိုင်ငံ၏ကုန်ထုတ်လုပ်မှုစွမ်းရည်၊ ကုန်သွယ်ရေးနှင့် ကုန်ပစ္စည်းများ ရောင်းချရေးတို့တွင် ကျဆင်းမှုများ ဖြစ်လာခဲ့သည်။ ကုမ္ပဏီအနေဖြင့် လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်မှု ရပ်ဆိုင်းထားသော်လည်း ၎င်း၏ ဝန်ထမ်းများအား လစာငွေများ ဆက်လက်ပေးအပ်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ သို့သော် ထိုဆုံးဖြတ်ချက်အပေါ်တွင် ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီအပေါ် လေယာဉ်အစိတ်အပိုင်း တင်သွင်းသူများက ၎င်းတို့အနာဂတ်တင်သွင်းမည့် လေယာဉ်အစိတ်အပိုင်းကုန်ပစ္စည်းများအား ကုမ္ပဏီက မည်သို့ဆောင်ရွက်မည်ကို သိလိုကြသည်။ ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီအနေဖြင့် ၇၃၇ မက်စ်ဂျက်လေယာဉ်များ၏ ထုတ်လုပ်မှုအား လာမည့်လမှစတင်ပြီး ရပ်နားထားမည်ဖြစ်ပြီး လောလောဆယ်တွင် ဂိုဒေါင်ထဲတွင် သိမ်းဆည်းထားသော ဂျက်လေယာဉ်အစင်း ၄၀၀ ကို ထုတ်ယူသုံးစွဲသွားမည်ဖြစ်သည်။

အဆိုပါဂျက်လေယာဉ်များအား အီသီယိုးပီးယားနှင့် အင်ဒိုနီးရှားနိုင်ငံတို့တွင် လေယာဉ်မတော်တဆမှု ဖြစ်ပွားပြီးချိန်ကတည်းက မြေပြင်ပေါ်တွင် ရပ်နားထားခဲ့သော်လည်း တစ်လလျှင် အစင်း ၄၀ ခန့်ကို ဝါရှင်တန်ရှိ စက်ရုံတွင် ထုတ်လုပ်ခဲ့သည်။ ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီက မိမိတို့အနေဖြင့် ယခုနှစ်မကုန်မီ ဘိုးရင်းလေယာဉ်များ ပြန်လည်ထုတ်လုပ်ရေးခွင့်ရနေပြီဟု ပြောဆိုခဲ့သော်လည်း အမေရိကန်ပြည်ထောင်စု လေကြောင်းပျံသန်းရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့က ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ်မတိုင်မီ ခွင့်ပြုချက်မပေးနိုင်သေးကြောင်း ပြောကြားခဲ့သည်။ မတော်တဆမှုဖြစ်ပွားခဲ့သော ဘိုးရင်းလေယာဉ်များ၏ ပျံသန်းမှုကို တွယ်ထိန်းချုပ်ရေးစနစ်အပေါ် ၎င်းတို့၏ လုပ်ကိုင်ဆောင်ရွက်မှုများနှင့်ပတ်သက်ပြီး ဘိုးရင်းနှင့် ပြည်ထောင်စုလေကြောင်းပျံသန်းရေးအာဏာပိုင်အဖွဲ့တို့အပေါ် စိစစ်နေသည်။ "ဒီလေယာဉ်



တွေ့ရုံ ဆော့ဖ်ဝဲလ်စနစ်တစ်ခုတည်းကို ပြင်ဆင်လိုက်ရုံနဲ့ တင် ပြန်လည်ပြီး ပျံသန်းခွင့်ရမယ်ဆိုတာ မဖြစ်နိုင်ဘူးလို့ ထင်ပါတယ်"ဟု ဆီးနိတ်တာ ရက်စ်ချက်ဘလူမိသယ်က ပြောကြားသည်။ မိမိတို့ ကုမ္ပဏီအနေနဲ့ ထုတ်လုပ်မှု ရပ်ဆိုင်းထားတယ်ဆိုပေမယ့် မိမိတို့ရဲ့ဖောက်သည်တွေ၊ ဝန်ထမ်းတွေနဲ့ လုပ်ငန်းတစ်ရပ်လုံး ပြန်လည်လည်ပတ်ဖို့ အတွက် သင့်တော်တဲ့ဆောင်ရွက်မှုကို ဆောင်ရွက်သွားမှာ ပါ"ဟု ဘိုးရင်းကုမ္ပဏီက ပြောကြားသည်။
ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ကုလညီလာခံကျင်းပပြီးစီး စည်းမျဉ်းတချို့နှင့်ပတ်သက်၍ သဘောတူညီမှုရခဲ့

မက်ဒရစ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
စပိန်နိုင်ငံ မက်ဒရစ်မြို့တွင် ကျင်းပခဲ့သည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂညီလာခံ (COP 25) သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ပြီးစီးသွားခဲ့ပြီး ယင်းညီလာခံမှ ကမ္ဘာကြီးပူးနှေးလာမှုပြဿနာကို ပိုမိုကိုင်တွယ်ဖြေရှင်းရန် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံများကို တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

ညီလာခံသို့ တက်ရောက်လာသည့် ကမ္ဘာ့နိုင်ငံပေါင်း ၁၉၀ ကျော်မှ ကိုယ်စားလှယ်များက ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက်တွင် ရရှိခဲ့သော ရလဒ်အကျဉ်းချုပ်များကို တညီတညွတ်တည်း သဘောတူညီခဲ့ကြသည်။

ဖန်လုံအိမ်အာနိသင်ဓာတ်ငွေထုတ်လွှတ်မှုပမာဏ တိုးမြှင့်လျှော့ချရေးအပေါ် မည်သို့ ဖော်ပြသုံးနှုန်းမည်နှင့် လာမည့်နှစ်တွင် စတင်အသက်ဝင်လာမည့် ပါရီသဘောတူညီချက်အကောင်အထည်ဖော်ရေးတွင် လိုအပ်သည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းချမှတ်ရေးတို့နှင့်ပတ်သက်၍ အဖွဲ့ဝင်နိုင်ငံများအကြား သဘောထားကွဲပြားမှုအချို့မျိုးရှိနေခြင်းကြောင့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာညီလာခံကို နာရီပေါင်း ၄၀ ကြာ ထပ်တိုးကျင်းပခဲ့ရသည်။

နိုင်ငံများ၏ ပတ်ဝန်းကျင်အနေအထားနှင့်အညီ ရည်မှန်းချက်ဖြင့်စားစွာထားရှိရေးနှင့် ဖြစ်နိုင်ခြေရှိသော ပန်းတိုင်ချမှတ်ကြရန် သက်ဆိုင်ရာ နိုင်ငံအားလုံးကို ညီလာခံက တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

နိုင်ငံတချို့က ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေထုတ်လွှတ်မှုလျှော့ချသည့် ပမာဏကြီးမားစွာ ထားရှိရေးအတွက် ပြတ်သားသော ကြေညာချက်ထုတ်ပြန်ရန် လိုလားသော်လည်း အချို့နိုင်ငံများက ၎င်းတို့နိုင်ငံများအလိုက် ကိုယ်ပိုင်ဆုံးဖြတ်ချက်ချသင့်ကြောင်း တိုက်တွန်းခဲ့သည်။

ယခုကျင်းပခဲ့သော ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ညီလာခံတွင် ဖန်လုံအိမ်ဓာတ်ငွေထုတ်လွှတ်မှုလျှော့ချအောင် နိုင်ငံများအနေဖြင့် ကိုယ်တိုင်လုပ်ဆောင်ခြင်းနှင့် အခြားနိုင်ငံများသို့ နည်းပညာဆိုင်ရာအထောက်အပံ့များ ပေးအပ်ရေးအတွက် မည်သို့လုပ်ဆောင်သည့်ဆိုမည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်းနှင့်ပတ်သက်၍ သဘောတူညီချက် တစ်စုံတစ်ရာရရှိခဲ့ခြင်း မရှိပေ။

ယင်းပြဿနာနှင့်ပတ်သက်၍ လာမည့်နှစ်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပသည့် ရာသီဥတုပြောင်းလဲမှုဆိုင်ရာ ကုလသမဂ္ဂညီလာခံ (COP-26)တွင် ဆက်လက်ဆွေးနွေးမည်ဖြစ်ပြီး ပါရီသဘောတူညီချက်ဖြစ်သည့် ဆိုင်းငံ့ထားရမည့် စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း တချို့နှင့်အတူ အကောင်အထည်ပေါ်လာနိုင်မည်ဟု သတင်းတွင် ဖော်ပြသည်။

ကိုးကား-အင်န်အိတ်ချီကေ၊ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း

သီရိလင်္ကာနိုင်ငံက လေဆိပ်များ အဆင့်မြှင့်တင်ဆောင်ရွက်မည်

ကိုလံဘို ဒီဇင်ဘာ ၁၇
သီရိလင်္ကာနိုင်ငံအနေဖြင့် ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံတကာ ခရီးသွားလုပ်ငန်းမြှင့်တင်ရေးအတွက် နိုင်ငံ၏အဓိကလေဆိပ်ကြီးများအား အဆင့်မြှင့်တင်မည့် အစီအစဉ်ကို လာမည့်နှစ်မှ စတင်ပြီး ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း စက်မှုဝန်ကြီးရုံး၊ ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှုနှင့် တင်ပို့ရေးနှင့် လေကြောင်းပို့ဆောင်ရေးဝန်ကြီး ပရာဆာနာရာနာတန်ကာက ပြောကြားသည်။

မိမိတို့ နိုင်ငံအနေဖြင့် ၂၀၂၅ ခုနှစ်အထိ ခရီးသွားဧည့်သည် စုစုပေါင်း ၁၀ သန်းအထိ ဝင်ရောက်လာရန် မျှော်မှန်းထားကြောင်း ပရာဆာနာက ပြောကြားခဲ့ပြီး အစိုးရအနေဖြင့် နိုင်ငံအတွင်းရှိ ဘာဒါရာနိကေးအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၊ ဂျက်ပနာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၊ မာတာလာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်နှင့် ဘာတီကာလိုအာလေဆိပ်များအား တိုးချဲ့ခြင်းနှင့် အဆင့်မြှင့်တင်ခြင်းလုပ်ငန်းများကို ဆောင်ရွက်သွားမည်ဟု ပြောကြားခဲ့သည်။ ထိုလေဆိပ်များအား အဆင့်မြှင့်တင်တိုးတက်စေခြင်းဖြင့် ခရီးသွားလုပ်ငန်းတိုးတက်မှုကိုသာမက နိုင်ငံတကာလေကြောင်းဆက်သွယ်ရေးကိုပါ တိုးတက်ခိုင်မာစေမည်ဖြစ်ကြောင်း ပရာဆာနာက ပြောကြားသည်။ မာတာလာအပြည်ပြည်ဆိုင်ရာလေဆိပ်၏အနီးတွင် ကုန်သွယ်ရေးဇုန်

ဖွင့်လှစ်ရန် ဆောင်ရွက်ထားခြင်းဖြင့် နိုင်ငံတကာ လေကြောင်းခရီးစဉ်များမှ တစ်ဆင့် ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမည့် စီးပွားရေးလုပ်ငန်းရှင်များကို ပါ ဖိတ်ခေါ်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း ပရာဆာနာက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ ဘာသာပြန်-စိုးသူရ



အိန္ဒိယနိုင်ငံက ဘရာမော့စ်ဒုံးကျည် အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်

နယူးဒေလီ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
အိန္ဒိယနိုင်ငံသည် အရှေ့ပိုင်း အိုင်ဒစ်ဂျစ်ဒုံးကျည်နယ်ရှိ စမ်းသပ်ရေးကွင်း တစ်ခုမှ အသံထက်မြန်သော ခရစ်ဒုံးကျည်ဘရာမော့စ်ကို အောင်မြင်စွာ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့ကြောင်း ဒေသန္တရဒီပတီသတင်းများက ဖော်ပြသည်။

အဆိုပါအသံထက်မြန်သော ခရစ်ဒုံးကျည်ကို အိုင်ဒစ်ဂျစ်ဒုံးကျည်နယ်၏မြို့တော် ဘူဘန်နက်စ်ဝါ၏ အရှေ့မြောက်ဘက် ကီလိုမီတာ ၂၀၈ ခန့်အကွာ ဘာလာဆိုရီခရိုင် ချန်ဒီပူမြို့ရှိ ဘက်စုံစမ်းသပ်ရေးကွင်းမှ စမ်းသပ်ပစ်လွှတ်ခဲ့သည်။ "သင်္ဘောဖျက်ဒုံးကျည်ဗားရှင်းကို ဒီဇေယျာဇာက ချန်ဒီပူမြို့ရှိ ဘက်စုံစမ်းသပ်ရေးကွင်းကနေ ပစ်လွှတ်ခဲ့ပါတယ်"ဟု ဒေသန္တရဒီပတီသတင်းများက ပြောကြားသည်။ စမ်းသပ်မှုကို အိန္ဒိယနိုင်ငံ ကာကွယ်ရေးသုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့ (DRDO) က လုပ်ဆောင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ဘရာမော့စ်ဒုံးကျည်မှာ ရေငုပ်သင်္ဘောများ၊ သင်္ဘောများ၊ ဂျက်တိုက်လေယာဉ်များ သို့မဟုတ် မြေပြင်မှ ပစ်လွှတ်နိုင်သည့် တာလတ်အသံထက်မြန်သော ခရစ်ဒုံးကျည်တစ်မျိုးဖြစ်ကြောင်း သတင်းများက ဆိုသည်။

အကွာအဝေး ၂၉၀ ကီလိုမီတာအထိ ရောက်ရှိနိုင်သည့် ဘရာမော့စ်ဒုံးကျည်မှာ အလေးချိန် ၃၀၀ ကီလိုဂရမ်ရှိ သမားရိုးကျထိပ်ဖူးတစ်လုံး သယ်ဆောင်နိုင်သည့်ဟု ဒေသန္တရဒီပတီသတင်းများက ဖော်ပြခဲ့သည်။ ဘရာမော့စ်မှာ အိန္ဒိယနိုင်ငံ၊ ကာကွယ်ရေးသုတေသနနှင့် ဖွံ့ဖြိုးရေးအဖွဲ့အစည်း (DRDO)နှင့် ရုရှားနိုင်ငံမှ NPO Mashinostroyeniya (NPOM) တို့ကြား ဖက်စပ်လုပ်ငန်းတစ်ခုဖြစ်သည်။

ကိုးကား-ဆင်ဟွာ၊ ဘာသာပြန်-ကျော်ထိုက်စိုး

ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း သတင်းထောက် ၄၉ ဦး သေဆုံး

ပါရီ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်းလုံး၌ သတင်းထောက် ၄၉ ဦး သေဆုံးခဲ့ကြောင်း နယ်စည်းမခြား သတင်းထောက်များအသင်းက ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်တွင် ပြောကြားခဲ့ပြီး ယင်းကိန်းဂဏန်းမှာ လွန်ခဲ့သည့် ၁၆ နှစ်အတွင်း နှစ်စဉ်သေဆုံးခဲ့သည့် သတင်းထောက်များ အရေအတွက်တွင် အနိမ့်ဆုံးဖြစ်ကြောင်း ယင်းအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။

လွန်ခဲ့သည့် ဆယ်စုနှစ်နှစ်ခုအတွင်း၌ ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ တစ်နှစ်လျှင် လုပ်ငန်းတာဝန်ထမ်းဆောင်နေသည့် သတင်းသမားဦးရေ ပျမ်းမျှ ၈၀ ဦးခန့် သေဆုံးခဲ့ကြောင်း ပြင်သစ်နိုင်ငံအခြေစိုက် နယ်စည်းမခြား သတင်းထောက်များအဖွဲ့ (အာရ်အက်စ်အက်စ်)က ပြောကြားသည်။

၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း ကမ္ဘာတစ်ဝန်း၌ သတင်းသမားများ သေဆုံးမှုအရေအတွက် သမိုင်းဝင် နိမ့်ကျသွားခြင်းဖြစ်ပြီး သတင်းသမားအများစု သေဆုံးခဲ့သည့် ဒေသများမှာ လက်နက်ကိုင်ပဋိပက္ခများ ဖြစ်ပွားနေသည့် ယီမင်၊ ဆီးရီးယားနှင့် အာဖဂန်နစ္စတန်နိုင်ငံတို့တွင်ဖြစ်ကြောင်း ယင်းဖွဲ့စည်းရေးစောင့်ကြည့်နေသည့် ပြင်သစ်အခြေစိုက် နယ်စည်းမခြား သတင်းထောက်အသင်းက ပြောကြားခဲ့ပြီး စာနယ်ဇင်းလုပ်ငန်းသည်

ဘေးအန္တရာယ်ရှိသော အသက်မွေးဝမ်းကျောင်း လုပ်ငန်းအဖြစ် တည်ရှိဆဲဖြစ်ကြောင်း ယင်းအဖွဲ့က ပြောကြားသည်။ ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း တွင် မက္ကဆီကိုနိုင်ငံတွင် သတင်းသမား ၁၀ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ငြိမ်းချမ်းသည်ဟု အဆိုရှိသော နိုင်ငံများ၌ပင် သတင်းသမားများ သတ်ဖြတ်ခံရမှုအရေအတွက်မှာ သတိပြုရသည့် အမြင့်မားဆုံးပမာဏရှိနေကြောင်း ယင်းအဖွဲ့၏ အကြီးအကဲ ခရစ်တိုဖေ ဒီလိုရေးက ဆက်လက် ပြောကြားသည်။

လက်တင်အမေရိကတိုက်တစ်ဝန်းတွင် ၂၀၁၉ ခုနှစ်အတွင်း သတင်းထောက် ၁၃၄ ဦး သေဆုံးခဲ့ပြီး ယင်းပမာဏသည် အရှေ့အလယ်ပိုင်းဒေသ၌ သေဆုံးခဲ့သည့် ပမာဏခန့်ရှိကြောင်း ၎င်းက ပြောကြားသည်။

ကိုးကား-အေအက်ဖ်ပီ ဘာသာပြန်-ဇော်ဝင်း

ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာမြင့်ထွေး အမျိုးသားကျန်းမာရေးမူဝါဒ ပြန်လည်ရေးဆွဲရေး အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲ တက်ရောက်

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇ မြန်မာနိုင်ငံ အမျိုးသားကျန်းမာရေး မူဝါဒပြန်လည်ရေးဆွဲရေး အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲကို ယနေ့နံနက်ပိုင်းတွင် နေပြည်တော်ရှိ Horizon Lake View Hotel ၌ ကျင်းပသည်။



ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များ ရယူ အလုပ်ရုံ ဆွေးနွေးပွဲတွင် ပြည်ထောင်စုဝန်ကြီး ဒေါက်တာ မြင့်ထွေးက မြန်မာနိုင်ငံတွင် ၁၉၉၃ ခုနှစ်က ခေတ်ကာလအခြေအနေ၊ ကျန်းမာရေးအခြေအနေများနှင့်အညီ ရေးဆွဲခဲ့သော အမျိုးသားကျန်းမာရေး မူဝါဒရှိခဲ့ပါကြောင်း၊ ယခုပြောင်းလဲ လာသောကျန်းမာရေးအခြေအနေများ၊ ဘဏ္ဍာငွေနှင့် ရန်ပုံငွေရရှိမှုများ၊ ဆေးပညာနည်းစနစ်များ၊ စက်ပစ္စည်း ကိရိယာများ၊ ကျန်းမာရေးလူ့စွမ်းအား အရင်းအမြစ်အခြေအနေများ၊ နိုင်ငံ တကာတွင် ဖြစ်ပေါ်ပြောင်းလဲမှုများ အပါအဝင် ခေတ်ကာလအခြေအနေ အရပ်ရပ်နှင့် ကိုက်ညီမှုရှိအောင် အမျိုးသားကျန်းမာရေး မူဝါဒကို ပြန်လည်ရေးဆွဲသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုသို့ ဆောင်ရွက်ရာတွင် အမျိုးသား ကျန်းမာရေးမူဝါဒ ပြန်လည်ရေးဆွဲ ရေးဦးဆောင်ကော်မတီ၊ အကြံပေး ကော်မတီ၊ လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့တို့ကို ဖွဲ့စည်းခဲ့ပြီး အစည်းအဝေးများ အကြိမ်ကြိမ် ပြုလုပ်ကာ မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား ကျန်းမာရေးမူဝါဒ ပြန်လည်ရေးဆွဲရေး (မူကြမ်း)ကို ရေးဆွဲခဲ့ပါကြောင်း၊ ယနေ့ အလုပ်ရုံဆွေးနွေးပွဲတွင် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ နယ်ပယ်အသီးသီး တွင် တာဝန်ထမ်းဆောင်ခဲ့သော

အငြိမ်းစားပညာရှင်ကြီးများ၊ လက်ရှိ တာဝန် ထမ်းဆောင်နေသူများ၊ လက်တွေ့မြေပြင်တွင် လုပ်ငန်း ဆောင်ရွက်နေသူများ၊ ကုလသမဂ္ဂ အဖွဲ့အစည်းများ၊ ပြည်တွင်းနှင့် နိုင်ငံ တကာ အစိုးရမဟုတ်သော အဖွဲ့ အစည်းများ၊ အလှူရှင်အဖွဲ့အစည်း များ၊ လူမှုအဖွဲ့အစည်းများနှင့် ကျန်းမာရေးကဏ္ဍ လုပ်ငန်းများတွင် ဝန်ကြီးဌာနနှင့် ပူးပေါင်းဆောင်ရွက် နေသည့် အဖွဲ့အစည်းများစသည့် နီးနွယ်ဆက်စပ် အဖွဲ့အစည်းများထံမှ ဆွေးနွေးအကြံပြုချက်များကို ရယူ ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထိုရောက်စွာအသုံးချ အမျိုးသားကျန်းမာရေး မူဝါဒကို ပြန်လည်ရေးဆွဲရာတွင် မူဝါဒ ဦးတည်ချက်၊ ရည်မှန်းချက်ပန်းတိုင်၊ အလေးပေးဆောင်ရွက်မည့် လုပ်ငန်း မဏ္ဍိုင်၊ လမ်းကြောင်းချည်းကပ်မှုတို့ နှင့်အတူ လုပ်ငန်းမဟာဗျူဟာ၊ လုပ်ငန်းများအကောင်အထည်ဖော်မှု မူဘောင်၊ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု

မူဘောင်၊ လုပ်ငန်းများကို စောင့်ကြပ် ကြည့်ရှုဆန်းစစ်မှုစနစ်၊ သုတေသန ပြုလုပ်ဆန်းစစ်မှုစနစ်၊ ခိုင်မာတိကျ သော ကျန်းမာရေးသတင်းအချက် အလက်စနစ်နှင့် ဘဏ္ဍာငွေများကို ကျိုးကြောင်းဆီလျော်စွာ ခွဲဝေချထား သုံးစွဲမှုစနစ်တို့ ပါဝင်လာမည့်အပြင် ရှေ့လာမည့်ကာလများတွင် ဖြစ်ပေါ် လာနိုင်မည့် ကျန်းမာရေးအခြေအနေ များကို မျှော်မှန်း၍တည့်သွင်းရေးဆွဲ ကြမည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ထို့ပြင် အမျိုးသားကျန်းမာရေး စီမံကိန်း (၂၀၁၇ - ၂၀၂၁)ကို လွှမ်းမိုးချိတ်ဆက် မိရန်နှင့် မြန်မာနိုင်ငံ စဉ်ဆက်မပြတ် ဖွံ့ဖြိုးမှုပန်းတိုင်စီမံကိန်း (၂၀၁၈- ၂၀၃၀)တွင် ပါဝင်သောကြောင်း အရာများကို မှီငြမ်းဆောင်ရွက်ကြရ မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ဝန်ကြီးဌာနရှိ ကျန်းမာရေးစီမံချက်လုပ်ငန်းများမှ လုပ်ငန်းသဘောတူညီ ချိတ်ဆက်မှု ရှိသည်များကို ပေါင်းစပ်ချိတ်ဆက်၍ ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြင့် ဘဏ္ဍာငွေ လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်များကို ပိုမို

အကျိုးရှိ ထိရောက်စွာအသုံးချ ဆောင်ရွက်နိုင်မည်ဖြစ်ကြောင်း၊ ယခု ဆွေးနွေးပွဲမှ ထွက်ပေါ်လာသော အကြံပြုချက်များဖြင့် အမျိုးသား ကျန်းမာရေးမူဝါဒကို အမြန်ဆုံး ပြန်လည်ရေးဆွဲကာ ပြည်ထောင်စု အစိုးရအဖွဲ့သို့ တင်ပြအတည်ပြုချက် ရယူဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ပြောကြားသည်။ ဆွေးနွေးအကြံပြု ထိုနောက် မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား ကျန်းမာရေးမူဝါဒ ပြန်လည်ဆန်းစစ် သုံးသပ်နိုင်ရေးလုပ်ငန်း အဖွဲ့ ခေါင်းဆောင် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ချုပ်(ပြည်သူ့ကျန်းမာ) ဒေါက်တာ ထင်လင်းက မြန်မာနိုင်ငံအမျိုးသား ကျန်းမာရေးမူဝါဒ ပြန်လည်ရေးဆွဲရေး အတွက် ခြံငုံတင်ပြရာ အမျိုးသား ကျန်းမာရေးမူဝါဒ ပြန်လည်ရေးဆွဲရေး လုပ်ငန်းကော်မတီနှင့် လုပ်ငန်းအဖွဲ့ ဝင်များက အဖွဲ့လိုက်ဆွေးနွေးအကြံပြု ခြင်းများဆောင်ရွက်ကြောင်း သတင်းစဉ်

ဘာသာပြန်စာရေးဆရာ စိန်ဝင်းစိန် ကွယ်လွန်

(၁၉၄၄-၂၀၁၉)



ဘာသာပြန် စာရေး ဆရာ စိန်ဝင်းစိန်သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီ ၁၅ မိနစ်က ကွယ်လွန်သွားပြီ ဖြစ်သည်။ ဆရာ စိန်ဝင်း စိန်၏ အမည်ရင်းမှာ

စိန်ဝင်းဖြစ်ပြီး လပတ္တမြို့ အစိုးရအထက်တန်းကျောင်း၊ ပုသိမ်ဥပစာ ကောလိပ်နှင့် ရန်ကုန်လုပ်သားများကောလိပ်တို့တွင် ပညာသင်ကြားခဲ့ကာ မြန်မာစာအဓိကဖြင့် ဝိဇ္ဇာဘွဲ့ ရရှိခဲ့သည်။ နှစ်ပေါင်း ၂၀ ခန့် အစိုးရဝန်ထမ်း ဘဝဖြင့် ရှင်သန်ရပ်တည်ခဲ့သည်။ ထို့နောက် ကျူးရှင်ဆရာ၊ ကုမ္ပဏီစာရင်းစစ် မန်နေဂျာအလုပ်များကို လုပ်ကိုင်ခဲ့သည်။ ၁၉၉၈ ခုနှစ်တွင် ခေတ်မြန်မာကျာနယ်၌ ပထမဆုံးဘာသာပြန်သတင်း ဆောင်းပါးကို ပုံနှိပ်ဖော်ပြခံရချိန်မှစ၍ ဘာသာပြန်အလုပ်ကို စဉ်ဆက် မပြတ် လုပ်ကိုင်ခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မကြာသေးမီက ကံကော်ဝတ်ရည်စာပေမှ ထုတ်ဝေခဲ့သည့် "ရန်ကုန်သမိုင်း" စာအုပ်သည် ဆရာစိန်ဝင်းစိန်၏ နောက်ဆုံး ဘာသာပြန်လက်ရာစာအုပ် ဖြစ်သည်။ ဆရာစိန်ဝင်းစိန်သည် ဆေးရုံပေါ်က ကြိယာစကားလုံးစုများ၊ စကား အလှ၊ စာအလှ(နှစ်တွဲ)၊ ရွှင်ပျော်ပျော်စကားပုံများ၊ ရွှင်ပျော်ပျော်အိဒီယမ်များ (ခြောက်တွဲ)၊ ဦးနု (U Nu of Burma by Richard A Butwell)၊ ဂန္ဓိပုံပြအတ္ထုပ္ပတ္တိ (Ghandi Pictorial Biography by Gerald Gold)၊ နယူးယောက်က ဦးသန့် (U Thant in New York)၊ ကျွန်ုပ်၏မြန်မာနိုင်ငံ [သမ္မတတစ်ဦး၏ ကိုယ်တိုင်ရေးအတ္ထုပ္ပတ္တိ] (My Burma by U Ba U) စသည့်စာအုပ်များအပါအဝင် ဘာသာပြန်စာအုပ်ပေါင်း ၄၀ ကျော် ရေးသားထုတ်ဝေခဲ့သည်။ ကြေးမုံ

တောင်ပြုလက်ဝဲ ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်းသို့ မိမိတို့ဆန္ဒအလျောက် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသည့် နေရပ်စွန့်ခွာသူများကို ပြန်လည်လက်ခံရေးလုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း စိစစ်လက်ခံ

မောင်တော ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရခိုင်ပြည်နယ် မောင်တောမြို့နယ်ရှိ တောင်ပြုလက်ဝဲ ပြန်လည်လက်ခံရေးစခန်း၌ ယနေ့ နံနက် ၈ နာရီ ၁၅ မိနစ်တွင် မိမိတို့ဆန္ဒအလျောက် ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာ သည့် နေရပ်စွန့်ခွာသူအိမ်ထောင်စုနှစ်စုမှ အမျိုးသား လေးဦး၊ အမျိုးသမီးငါးဦး စုစုပေါင်း ကိုးဦးကို ပြန်လည် လက်ခံရေး လုပ်ငန်းစဉ်များအတိုင်း သက်ဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများက စိစစ်လက်ခံခဲ့သည်။ ထိုသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် လုံခြုံရေးတာဝန်ရှိသူများ က သတ်မှတ်နေရာ၌ တစ်ဦးချင်းလုံခြုံရေးဆိုင်ရာ ရှာဖွေ စစ်ဆေးမှုများနှင့် လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးဆိုင်ရာ လုပ်ငန်း စဉ်များအတိုင်း စိစစ်မှတ်တမ်းတင်ခြင်းကို ဆောင်ရွက်ကြ သည်။ ဆက်လက်၍ အိမ်ထောင်စုနှစ်စုမှ အသက်(၁၀)နှစ် အထက် အမျိုးသားနှစ်ဦးနှင့် အမျိုးသမီးလေးဦး စုစုပေါင်း

ခြောက်ဦးကို NV Cardထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် တောင်ပြုလက်ဝဲပြန်လည်လက်ခံရေး စခန်းတာဝန်ခံ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးစိုးထွန်းက လှိုင်းခေါင်ယာယီနေရာချထားရေးစခန်းသို့ လွှဲပြောင်း ပို့ဆောင်ပေးရာ လှိုင်းခေါင်စခန်းတာဝန်ခံ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးရွှေအောင်နှင့် စခန်းတာဝန်ရှိသူများက လွှဲပြောင်း လက်ခံကြပြီး ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲနှင့် မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်း များကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြသည်။ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများမှာ ယခင်နေရပ် မောင်တောမြို့ မြို့မအနောက်ရပ်ကွက်နှင့် ကျောက်ချောင်း အလယ်ရွာတို့မှဖြစ်ကြပြီး သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)

ခြောက်ဦးကို NV Cardထုတ်ပေးခဲ့ပြီး ထောက်ပံ့ပစ္စည်းများ ပေးအပ်သည်။ ယင်းနောက် တောင်ပြုလက်ဝဲပြန်လည်လက်ခံရေး စခန်းတာဝန်ခံ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌကြားရေးမှူး ဦးစိုးထွန်းက လှိုင်းခေါင်ယာယီနေရာချထားရေးစခန်းသို့ လွှဲပြောင်း ပို့ဆောင်ပေးရာ လှိုင်းခေါင်စခန်းတာဝန်ခံ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးရွှေအောင်နှင့် စခန်းတာဝန်ရှိသူများက လွှဲပြောင်း လက်ခံကြပြီး ဆန်၊ ဆီ၊ ဆား၊ ပဲနှင့် မီးဖိုချောင်သုံးပစ္စည်း များကို ထောက်ပံ့ပေးအပ်ကြသည်။ ပြန်လည်ဝင်ရောက်လာသူများမှာ ယခင်နေရပ် မောင်တောမြို့ မြို့မအနောက်ရပ်ကွက်နှင့် ကျောက်ချောင်း အလယ်ရွာတို့မှဖြစ်ကြပြီး သက်ဆိုင်ရာရပ်ကွက်၊ ကျေးရွာ အုပ်စုအုပ်ချုပ်ရေးမှူးများထံ မွန်းလွဲ ၁ နာရီခွဲတွင် လွှဲပြောင်းပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ခရိုင်(ပြန်/ဆက်)



ဝန်ထမ်းခန့်အပ်ပြီးသွားသည့် အလုပ်ရာထူးနေရာများကို Website မှ နေ့စဉ်ဖယ်ရှားပေးနေသော **VAC** VALUE ADDED CONSULTANCY မြန်မာပြည်တွင်းအလုပ်အကိုင်ရှာဖွေရေးလုပ်ငန်း www.vacjobsearch.com MS Word Format CV Form ကို Email ဖြင့် ပေးပို့၍ အလုပ်များလျှောက်ထားခြင်းဖြင့် သင်မည်သည့်နေရာကိုမှ ကိုယ်တိုင်အလုပ်သွားလျှောက်ရန် မလိုအပ်တော့ပါ။ အချိန်ကုန် ငွေကုန် လူပင်ပန်း သက်သာစေပါသည်။ Email : cv@vacjobsearch.com Ph : 01-395921, 01-395922, 09-5102094, 09-73022727

ပူးထပ်

နန်မွန်း၊ လောက်ကိုင်း၊ နောင်ချိုမြို့နယ်တို့တွင် မူးယစ်ဆေးဝါးများ သိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေးရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်း အဖွဲ့သည် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် ညနေပိုင်းက မိုးညှင်းမြို့နယ် နန်မွန်းမြို့ အမှတ်(၁) ရပ်ကွက် တိုက်ကုန်းရပ်နေ ချိုသဲ(ခ)သဲသဲ၏ နေအိမ်ကို ရှာဖွေရာ စိတ်ကြွ ဆေးပြား ၃၈၈၅ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သည်။

လောက်ကိုင်း

အလားတူ ယင်းနေ့နံနက်ပိုင်းက တပ်မတော်မှ လောက်ကိုင်းမြို့နယ် ထင်ပါကျိုင်းကျေးရွာအုပ်စု ကျိုကျိုင်းကျေးရွာအနီး လူနေထိုင်ခြင်းမရှိသည့် အဆောက်အဦကိုရှာဖွေရာ မျက်နှာကြက်ပေါ်မှ စိတ်ကြွဆေးပြား ၆၅၃၄ ပြား၊ ဘိန်းဖြူ ၁၀ ဂရမ်တို့ကိုလည်းကောင်း။

နောင်ချို

ထိုအတူ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲပိုင်းက မူးယစ်ဆေးဝါးတားဆီးနှိမ်နင်းရေး ရဲတပ်ဖွဲ့မှ တပ်ဖွဲ့ဝင်များပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့သည် နောင်ချိုမြို့နယ် မူဆယ်-မန္တလေးသွားကားလမ်းမပေါ် မိုင်တိုင်အမှတ် (၈၀/၄) အနီးတွင် အောင်လင်းကျော် မောင်းနှင်လာသော ဆိုင်ကယ်အား ရပ်တန့်ရှာဖွေရာ ၎င်းထဲမှ စိတ်ကြွဆေးပြား ၁၁၄၅ ပြား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့သဖြင့် ၎င်းတို့အား မူးယစ်ဆေးဝါး နှင့် စိတ်ကြွပြောင်းလဲစေသောဆေးဝါးများဆိုင်ရာ ဥပဒေအရ အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

ရဲပြန်ကြား

မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် အသိပညာပေးဟောပြော

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မူးယစ်ဆေးဝါးအန္တရာယ် တားဆီးကာကွယ်ရေး အသိပညာပေးဟောပြောပွဲကို ဒီဇင်ဘာလဒုတိယပတ်က ရန်ကုန်မြောက်ပိုင်းခရိုင် လှည်းကူးမြို့နယ် ဝါးနက်ကုန်းကျေးရွာ အုပ်ချုပ်ရေးမှူးရုံး၌ ကျင်းပသည်။

ဟောပြောပွဲတွင် မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးသန်းဝင်းနှင့် မြို့မရဲစခန်းမှူး ဒုရဲမှူးမောင်မောင်တို့က ကျေးလက်နေပြည်သူများအား မူးယစ်ဆေးဝါးများ၏ ဆိုးကျိုးများ၊ လူကုန်ကူးခံရခြင်းကြောင့် ရရှိသောဆိုးကျိုးများ၊ စိတ်ပိုင်း၊ ရုပ်ပိုင်း ဆိုင်ရာဆိုးကျိုးများနှင့် မှုခင်းဆိုင်ရာ ပြစ်မှု၊ ပြစ်ဒဏ်များ၊ သက်ငယ်မှုခင်းမှုများ ဖြစ်ပွားမှုမရှိစေရေးအတွက် ကျေးလက်နေပြည်သူများအနေဖြင့် သတိပြု ရှောင်ကြဉ်ရမည့်အချက်များနှင့်စပ်လျဉ်း၍ အသိပညာပေးဟောပြောခဲ့ရာ ကျေးရွာအုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် အဖွဲ့ဝင်များ၊ ကျေးလက်နေပြည်သူများ စုစုပေါင်း ၅၀ ခန့် တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

နိုင်လင်း(လှည်းကူး)

တိုင်းဒေသကြီးနှင့် ပြည်နယ်အချို့တွင် သစ်များသိမ်းဆည်းရမိ

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပြည်သူ့ပေါင်းပါဝင်မှုဖြင့် လူထု အခြေပြုစောင့်ကြပ်ကြည့်ရှုသတင်းပို့ စနစ် - CMRS ဖြင့် သတင်းပေးပို့ချက် အရ ဒီဇင်ဘာ ၁၂ ရက်မှ ၁၅ ရက် အထိ သစ်တောဦးစီးဌာနမှ ဝန်ထမ်း များ ပါဝင်သော ပူးပေါင်းအဖွဲ့က တရားမဝင်သစ်များ ဖော်ထုတ် သိမ်းဆည်းခဲ့ကြသည်။

ယင်းသို့ဆောင်ရွက်ရာတွင် စစ်ကိုင်း တိုင်းဒေသကြီး မုံရွာ/ယင်းမာပင်ခရိုင် ကန်မြို့နယ် မုံရွာ-ယာကြီး-ကလေးဝ ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၂၁/၃) တွင် ယာဉ်တစ်စီးပေါ်မှ တရား မဝင် ပိတောက်ခွဲသား ၁ ဒသမ ၆၃၅၈ တန်၊ ရွှေဘိုခရိုင် ကန်ဘလူ မြို့နယ် ရွှေဘို-မြစ်ကြီးနားကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၁၀၇ ဒသမ ၅) ကိုလို မိတာအနီး လေးဘီးယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင်ကျွန်းခွဲသား ဆိုင်ခုံ/ လုံးပတ် ၃ ပေအောက် ယမနေသစ် ၁ ဒသမ ၇၆၆၄ တန်၊ ရန်ကုန်တိုင်း ဒေသကြီး မြောက်ပိုင်းခရိုင် တိုက်ကြီး မြို့နယ် ဥက္ကံတောင်(၂)နယ်မြေ ဥက္ကံကြီးပိုင်း အကွက်အမှတ် (၄၁) တဘူးလှဆည်အတွင်းမှ တရားမဝင် သစ်ဆီခုံ/တိုင်/နတ်/ ဇောင်း ပလွေး/ ဖန်ခါး/ ထောက်ကြံ/ ဖျောက်ဆိတ်/ ဇင်ပြန်/ ချည်ယုတ်/ တောင်ဖက်ဝန်း/ ပျဉ်းမ/ သပြေ/မျောက်ချော/ လယ်ဇ/ မျောက်ငို/ ကညင်/သစ်နီ/သဒီ/ သစ် ခွဲသား ၂၅ ဒသမ ၆၄၉၈ တန်၊ ရခိုင် ပြည်နယ် ကျောက်ဖြူခရိုင် အမ်းမြို့ နယ် တပ်တောင်မြို့၏ အရှေ့

မြောက်ဘက် (၁)မိုင်ခန့်အကွာ ကျွန်း ရေဆိပ်အနီး၌ တရားမဝင် ကညင် ၁၃ ဒသမ ၀၃၈၈ တန်၊ မန္တလေးတိုင်း ဒေသကြီး မြင်းခြံခရိုင် ကျောက်ပန်း တောင်မြို့နယ် မိတ္ထီလာ-

ပိတောက်စကွဲယား ၆ ဒသမ ၇၅၃၂ တန်အား သိမ်းဆည်းရမိခဲ့ပြီး ဆက်စပ်ပတ်သက်သော ကျူးလွန်သူ များအား စုံစမ်းရှာဖွေဖော်ထုတ်၍ ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာ အရေးယူ



ကျောက်ပန်းတောင်း ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၄၈)မိုင်(၁)မာလုံ အနီး မြောက်ဘီးယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် ပိတောက်ခွဲသား ၃ ဒသမ ၆၈၇၀ တန်၊ ဧရာဝတီတိုင်းဒေသကြီး ရေကြည် မြို့နယ် ဆပ်ကွင်းကျေးရွာအုပ်စု စည်ခွကျေးရွာ ပုသိမ်-မုံရွာကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ် (၆/၂) တွင် ၁၂ ဘီး ယာဉ်ပေါ်မှ တရားမဝင် တောင်သရက် ခွဲသား ၆၂ ချောင်း ၁၀ ဒသမ ၉၁၄၄ တန်၊ တနင်္သာရီတိုင်းဒေသကြီး ရေဖြူ မြို့နယ် ရေး-ထားဝယ်ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၂၉/၅)နှင့် (၂၉/၆) အကြား ကိုကို ၂၀၀ အကွာ လမ်းသွယ်နေရာမှ တရားမဝင်

နိုင်ရေး စီစဉ်ဆောင်ရွက်လျက်ရှိ သည်။ ထို့ပြင် ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး တောင်ငူ ခရိုင် တောင်ငူမြို့နယ် (၂၂)ရပ်ကွက် နယ်မြေ (၆) ပန်းဘဲလမ်းရှိ မျိုးမင်းသိန်းခြံဝင်းအတွင်း ယာဉ် နှစ်စီးပေါ်မှ တရားမဝင် ပျဉ်းကတိုး ခွဲသား/လျှာထိုး ၄ ဒသမ ၅၄၈၆ တန် နှင့်အတူ ကျူးလွန်သူတစ်ဦးအား ဖမ်းဆီးရမိသဖြင့် ဥပဒေနှင့်အညီ ထိရောက်စွာအရေးယူနိုင်ရေး အမှုဖွင့် လှစ် ဆောင်ရွက်လျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ညီညီသန်း(နေပြည်တော်)

ရေနီမြို့၌ ယာဉ်ကို ဆိုင်ကယ်ဝင်တိုက်

ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ သေဆုံး

ရေတာရှည် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့ နယ် ရေနီမြို့ တောင်ဘက်အဝင် ရန်ကုန်-မန္တလေးကားလမ်း အကွေ့ တွင် အရှိန်လွန်ပြီး မျက်နှာချင်းဆိုင် ဘက်မှလာသည့် ၁၂ ဘီးကုန်တင်ယာဉ် ကို ဝင်ရောက်တိုက်မိသည့် ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်သူ သေဆုံးသွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဖြစ်စဉ်မှာ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် ညနေ ၃ နာရီ မိနစ် ၅၀ ခန့်က ရေနီမြို့ တောင်ဘက်အဝင် ရန်ကုန်-မန္တလေး ကားလမ်းအကွေ့တွင် ယာဉ်တိုက်မှုဖြစ် ပွားကြောင်း သတင်းအရရေနီနယ်မြေ ရဲစခန်းမှ စခန်းမှူး ရဲအုပ်ကျော်ဇေယျာ မင်းနှင့်အဖွဲ့က သွားရောက်စစ်ဆေး ရာ ကားလမ်းအတိုင်း တောင်မှ မြောက်သို့ သောင်းတင်စိုး မြို့မြေ ရပ်ကွက် မြို့လှမြို့နေသူ မောင်းနှင် လာသော ဆိုင်ကယ်သည် ကားလမ်း အကွေ့တွင် အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ မိုင်တိုင် (၂၀၁/၁) နှင့် (၂) အကြား အရောက် ရှေ့မျက်နှာချင်းဆိုင်ဘက် မှ ၁၂ ဘီးယာဉ်၏ ဦးခေါင်းပိုင်း ဝဲဘက်ခြမ်းအား ဝင်ရောက်တိုက်မိခဲ့ပြီး ရရှိသော ဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးသွားခဲ့ ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရှိရ၍ ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်သူ သောင်းတင်စိုးအား ရေနီနယ်မြေရဲစခန်းက အမှုဖွင့် အရေးယူ ဆောင်ရွက်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုလွင်(ဆွာ)

လမ်းလျှောက်လာသူအား ဆိုင်ကယ်ဖြင့် ဝင်တိုက်မိရာမှ ဆိုင်ကယ်မောင်းသူ သေဆုံး

ပေါင် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
သထုံခရိုင် ပေါင်မြို့နယ် ဇင်းကျိုက်မြို့ ကတန်း ကျေးရွာ ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်ကားလမ်းပေါ် တွင် အမျိုးသမီးတစ်ဦး မောင်းနှင်လာသည့် ဆိုင်ကယ်မှာ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဘဲ ကားလမ်း ဘေးလမ်းလျှောက်လာသူတစ်ဦးအား နောက်မှ ဝင်တိုက်မိရာ ဆိုင်ကယ်မောင်းနှင်သူ အမျိုးသမီး သေဆုံးမှုဖြစ်ပွားခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက်ပိုင်းတွင် ပေါင်မြို့ နယ် ဇင်းကျိုက်မြို့ ကတန်းကျေးရွာ ရန်ကုန်- မော်လမြိုင်ကားလမ်း မိုင်တိုင်အမှတ်(၁၆၄/၂) အနီးတွင် သထုံမြို့မှ ပေါင်မြို့သို့ ဒေါ်သန်းချို မောင်းနှင်ပြီး နောက်တွင် ထက်ဝေလျှံ ပေါင်မြို့ နယ်နေသူ လိုက်ပါလာသော ဆိုင်ကယ်မှာ အရှိန်မထိန်းနိုင်ဖြစ်ကာ ကားလမ်းဘေး အတိုင်း လမ်းလျှောက်သွားနေသူ ဝင်းသိန်း

ပေါင်မြို့နယ်နေသူအား နောက်မှ ဝင်တိုက်မိ သဖြင့် ထိခိုက်ဒဏ်ရာအသီးသီး ရရှိခဲ့ကြသည်။ ထို့နောက် ၎င်းတို့သုံးဦးအား မြို့နယ် ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ တင်ပို့ကုသခဲ့ရာ ဆိုင်ကယ် မောင်းနှင်သူ ဒေါ်သန်းချိုမှာ ဆေးရုံအရောက် တွင် ရရှိဒဏ်ရာများဖြင့် သေဆုံးခဲ့ပြီး ကျန်နှစ်ဦးအား မော်လမြိုင်ပြည်သူ့ဆေးရုံသို့ ထပ်မံပို့ဆောင်ပေးခဲ့သည်။ ဖြစ်စဉ်နှင့် ပတ်သက်၍ ယာဉ်မောင်းအား ပေါင်မြို့မှ ရဲစခန်းက အမှုဖွင့်ထားကြောင်း သိရသည်။

ကိုဟိန်း(ပေါင်)

သထုံမြို့၌ ဆိုင်ကယ်ခိုးယူလာသူနှစ်ဦး ဖမ်းမိ

သထုံ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မွန်ပြည်နယ် သထုံမြို့ လိပ်အင်းရပ်ကွက် ကျောင်းကုန်းကျေး ရန်ကုန်-မော်လမြိုင်အဝေးပြေး လမ်းမကြီးဘေးရှိ ဆိုင်ကယ်ပြင်ဆိုင်၍ ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် မွန်းလွဲ ၂ နာရီခန့်က လူငယ်နှစ်ဦးတို့ ဆိုင်ကယ်သော့များ လာရောက်ပြုပြင်နေကြောင်း သတင်းအရ သထုံခရိုင်မှခင်းနှိမ်နင်းရေးဌာနမှ ရဲတပ်ကြပ် ချစ်စမ်းမောင်နှင့်တပ်ဖွဲ့ဝင်များက သွားရောက်စစ်ဆေးရာ ညီညီ(ခ)ခိုင် မုဒုံဈေး အနောက်လမ်း မုဒုံမြို့နေထိုင်သူနှင့် သက်ပိုင်ထွန်း(ခ)မှတ်ကြီးမေသာဝံကျောင်းရှေ့ ကျိုကျွမ်မြို့ နေထိုင်သူများဟု သိရပြီး ၎င်းတို့နှစ်ဦး လာရောက်ပြုပြင်သော ဆိုင်ကယ်နှင့်ပတ်သက်၍ စစ်ဆေးခဲ့ရာ မြို့မ(၄)ရပ်ကွက် ပြည်လုံးချမ်းသာလမ်း မုဒုံမြို့ နေထိုင်သူ ဦးစံသိန်း၏နေအိမ်မှ ခိုးယူလာခဲ့ကြောင်း စစ်ဆေးပေါ်ပေါက်ခဲ့သည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းတို့နှစ်ဦးအား သထုံမြို့မရဲစခန်းမှ ဆက်လက်အရေးယူဆောင်ရွက်သွားမည် ဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

လှိုင်ထွန်းအောင်(သထုံ)



မိုင်းယောင်း၌ နေအိမ်တစ်လုံး မီးလောင်ဆုံးရှုံး

မိုင်းယောင်း ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ရှမ်းပြည်နယ်အရှေ့ပိုင်း မိုင်းယောင်းမြို့နယ် ဝမ်းဟွန်းကျေးရွာအနီးရှိ ငှက်ပျောခြံတွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် ည ၆ နာရီ မိနစ် ၄၀ က နေအိမ် တစ်လုံး မီးလောင်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ဖြစ်စဉ်မှာ မိုင်းယောင်းမြို့ အမှတ်(၃)ရပ်ကွက်နေ ဦးဝင်းတင်ပိုင် ငှက်ပျောခြံရှိ နေအိမ်တွင် ရေခဲအိုးတည်ရာမှ မီးကြွင်းမီးကျန်မှ တစ်ဆင့် မီးကူးစက်လောင်ကျွမ်းခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ မီးလောင်သည့်နေရာသို့ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးညီညီဝင်း၊

မြို့နယ်ရဲတပ်ဖွဲ့မှူး ရဲမှူးမျိုးမြင့်ဦး၊ မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးမှူး ဦးထွန်း နေလှိုင်နှင့် သန္ဓေတပ်ဖွဲ့ဝင်များ၊ အရန်မီးသတ်တပ်ဖွဲ့ဝင်များနှင့်အတူ မီးသတ်ယာဉ်တစ်စီးဖြင့် ပိုင်းဝန်းငြိမ်းသတ်ကြရာ ည ၇ နာရီတွင် မီးငြိမ်းသွားခဲ့သည်။ မီးလောင်မှုကြောင့် ငှက်ပျောခြံပိုင်ရှင် ဦးဝင်းတင်အား မိုင်းယောင်း မြို့မရဲစခန်းက အမှုဖွင့်အရေးယူထားကြောင်း သိရသည်။

မိုင်းအောင်ဇော်လင်း(ပြန်/ဆက်)

ဥပဒေဘောင်အတွင်း နေထိုင်ခြင်း ဘေးကင်းရန်ကွာ လွန်ချမ်းသာ

"နိုင်ငံခြားသို့သွားရောက်ကုသရန်မလိုတော့ပါ"

စင်ကာပူနိုင်ငံမှဆရာဝန်ကြီးလာရောက်ကုသပေးမည့်အစီအစဉ်

နည်းသွေးကြောကျဉ်းရောဂါရှာဖွေကုသခြင်းပေါင်းများစွာတို့ကိုအောင်မြင်စွာပြုလုပ်ပေးနိုင်ခဲ့သော နိုင်ငံတကာအတွေ့အကြုံရှိ စင်ကာပူနိုင်ငံမှ နည်းသွေးကြောကျဉ်းရောဂါ အထူးကုဆရာဝန်ကြီး **Dr Jayaram Lingamanaicker** သည် ပန်းလှိုင်စီလုံဆေးရုံသို့ လာရောက်ကုသပေးနေပြီ ဖြစ်ကြောင်းသတင်းကောင်းပါးအပ်ပါသည်။

ဒီဇင်ဘာလ (၂၇)ရက် မှ (၂၉)ရက်နေ့အထိ

ဆက်သွယ်ရန် - ရန်ကုန် (၀၁) ၃၆၈၄၃၂၃၊ ၃၆၈၄၃၂၅၊ ၃၆၈၄၃၃၆၊ (၀၉) ၄၂၁၀၄၂၆၇၉၊ (၀၉) ၂၅၄၉၅၀ ၈၁၇

Only JCI Accredited Hospital in Myanmar

ပုဂံရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှုနယ်မြေ ဘုရားအမှတ်(၂၈၅) ဝက်ကြီးအင်းဂူပြောက်ငယ်ရှိ နံရံဆေးရေးပန်းချီများ ကြံ့ခိုင်ရေးလုပ်ငန်းများ ဆောင်ရွက်



ညောင်ဦး ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ပြောက်ငယ်ဘုရားရှိ နံရံဆေးရေးပန်းချီ ဝက်ကြီးအင်း ဂူပြောက်ငယ်ဂူဘုရား မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပုဂံ-ညောင်ဦး များ ကြံ့ခိုင်မှုထိန်းသိမ်းခြင်းလုပ်ငန်း ရှေးဟောင်းယဉ်ကျေးမှု နယ်မြေရှိ များကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်း ဘုရားအမှတ် (၂၈၅) ဝက်ကြီးအင်း ဂူ မှစတင်ကာ ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။

ဝက်ကြီးအင်း ဂူပြောက်ငယ်ဂူဘုရား မှာ ညောင်ဦးမြို့နယ် ဝက်ကြီးအင်းရွာ ၏ အရှေ့တောင်ဘက် ဝက်ကြီးအင်း ချောင်းအနီးတွင် တည်ရှိသော ဂူဘုရား

တစ်ဆူဖြစ်သည်။ အတွင်းတွင် ဘုရားဆောင်၊ အပြင် ပတ်လမ်း၊ ဆင်းတုတော်များထားရှိရာ နံရံချိုင့်များ၊ ရှေးမွန်ဘာသာ ကမ္မည်း စာများပါသော နံရံဆေးရေးပန်းချီ များနှင့် ငါးရာငါးဆယ်စာတ်ကွက်များ ကို ခြယ်မှုန်းထားပြီး ဂူဘုရား၏အပြင် ပိုင်းတွင် ဘီလူးပန်းဆွဲအင်္ဂုတပန်း လက်ရာများ အလွန်လှပသပ်ရပ် ကောင်းမွန်ပြီး ဂူဘုရား၏အပေါ်ပိုင်း ကွန်းတောင်ပုံမှာလည်း ပုံသဏ္ဍာန် ထူးခြားသည်။

အဝင်ပေါက်နေရာတွင် ထုံးပလာ စတာဖြင့် ရေးဆွဲထားပြီး အတွင်းပိုင်း တွင်မူ မြေပလာစတာဖြင့် နံရံဆေးရေး ပန်းချီများကို ရေးဆွဲထားကြောင်း ရှေးဟောင်းသုတေသနနှင့် အမျိုးသား ပြတိုက်ဦးစီးဌာန၊ ပုဂံဌာနခွဲ ထိန်းသိမ်း ရေးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးစိုးစိုးလင်းထံမှ သိရသည်။

ကိုထိန်(၎င်းသရေကော်)

ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်မည်

မုံရွာ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ မြို့နယ်များတွင် ၂၀၁၉ - ၂၀၂၀ ဘဏ္ဍာနှစ် တွင် အရေးပေါ်ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းများ လုပ်ဆောင်နိုင်ရန်အတွက် စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ရန်ပုံငွေမှ ငွေကျပ် ၁၈၂ ဒသမ ၅ သန်းကို အသုံးပြုသွားရန်လျာထားကြောင်း တိုင်းဒေသကြီး ရေအရင်းအမြစ်နှင့် မြစ်ချောင်းများဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးဦးစီးဌာန တိုင်းဒေသကြီးဦးစီးမှူး ဦးဘုန်း ကျော်စိန်က ပြောကြားသည်။

“အရေးပေါ်ကမ်းပြိုကာကွယ်ရေးလုပ်ငန်းတွေကတော့ မိုးတွင်းကာလတွေမှာ မြစ်ရေ ချောင်းရေတိုက်စားလို့ အမြန်လုပ်ဆောင်ပေးဖို့ လိုအပ်တဲ့နေရာ တွေအတွက် လုပ်ဆောင်ပေးသွားဖို့ဖြစ်ပါတယ်။ တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းက မည်သည့်မြို့နယ်မှာမဆို လိုအပ်တဲ့နေရာတွေမှာ လုပ်ဆောင်ပေးသွားမှာဖြစ်ပါတယ်” ဟု ဦးစီးမှူး ဦးဘုန်းကျော်စိန်က ပြောကြားသည်။

ဝင်းဦး(ဇေယျာတိုင်း)

အသိပေးနှိုးဆော်ချက်

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအတွင်း နိုင်ငံတကာနှစ်သစ်ကူးအကြိုကာလနှင့် နှစ်သစ်ကူးနေ့ရက်တို့တွင် မြောက်အိုး၊ မီးရှူးနှင့် မီးခိုး(ရှူးခိုင်း) များကို ပစ်ဖောက်မှုများကြောင့် ပြည်သူများ အထိတ်တလန့်ဖြစ်စေခြင်း၊ မသမာ သူများက ရုပ်ရွာအေးချမ်းသာယာရေးနှင့် လုံခြုံရေးကို ထိခိုက်အောင်ပြုလုပ် လာနိုင်ခြင်းတို့ကြောင့် မြောက်အိုး၊ မီးရှူးနှင့် မီးခိုး(ရှူးခိုင်း)များကို ရောင်းချ ခြင်း၊ ဖြန့်ဖြူးခြင်း၊ ပစ်ဖောက်ခြင်းများ မပြုလုပ်ကြရန်နှင့် လိုက်နာခြင်း မရှိပါက တည်ဆဲဥပဒေအရ ထိရောက်စွာ အရေးယူသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးနှိုးဆော်အပ်ပါသည်။

ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့

မြန်မာအသင်း ကမ္ဘောဒီးယားကိုအနိုင်ယူပြီး ဗီယက်နမ် BTV Cup ပြိုင်ပွဲတွင် တတိယဆုရရှိ

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
၂၀၁၉ ဗီယက်နမ် BTV Cup ပြိုင်ပွဲတတိယလှပွဲကို ယနေ့ညနေပိုင်းက ဗီယက်နမ်နိုင်ငံခြားကျင်းပရာ မြန်မာ ယူ-၁၉ အသင်းသည် ကမ္ဘောဒီးယား ယူ-၁၉ အသင်းကို လေးဂိုး-နှစ်ဂိုးဖြင့် အနိုင်ရပြီး တတိယဆုရရှိခဲ့သည်။

မြန်မာအသင်းသည် အမာခံကစားသမားအစုံအလင်ဖြင့် ပွဲထွက်ခဲ့ပြီး ၂၁ မိနစ်တွင် လမင်းထွေး သွင်းယူသည့်ဂိုးဖြင့် ပထမပိုင်းတွင် အနိုင်ရနေသည်။ ဒုတိယပိုင်းတွင် အပြန်အလှန်သွင်းဂိုးများကြောင့် ပွဲမှာ အပြန်အလှန်ရှိခဲ့ပြီး မြန်မာအသင်းအတွက် အနိုင်ဂိုးများကို ၄၈ မိနစ်တွင် ဟိန်းထက်အောင်၊ ၆၁၊ ၇၇ မိနစ်တွင် လမင်းထွေးတို့က ထပ်မံသွင်းယူကာ တိုက်စစ်မှူးလမင်းထွေး မှာ ဟက်ထရစ်ရရှိခဲ့သည်။ ယခုပွဲတွင် ဟက်ထရစ် သွင်းယူနိုင်ခဲ့သည့် လမင်းထွေးသည် အကောင်းဆုံးကစားသမားဆု ရရှိခဲ့သည်။

ကမ္ဘောဒီးယားအသင်းသည် ဒုတိယပိုင်းတွင် ချေပဂိုးနှစ်ဂိုးပြန်သွင်းနိုင် သော်လည်း မြန်မာအသင်းကအနိုင်ရလဒ်ကို ထိန်းကစားနိုင်ခဲ့သည်။ ဗိုလ်လှပွဲ ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၈ ရက်တွင် ဆက်လက်ကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး ဗီယက်နမ် ယူ-၁၉ အသင်းနှင့် ဗီယက်နမ်ကလပ် ဘင်ဒေါင်းအသင်းတို့ ယှဉ်ပြိုင်ကစားမည် ဖြစ်သည်။

ရှင်းထက်ဇော်

ကလေးစာပေပွဲတော်(ဒေးဒရဲ)တွင် စာအုပ်ဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကား

ပုသိမ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ကလေးစာပေပွဲတော် (ဒေးဒရဲ)ကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်နှင့် ၁၇ ရက်တို့တွင် အထက(၁)၅ ကျင်းပခဲ့သည်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် ဒုတိယနေ့တွင် ခင်းကျင်းပြသထားသော စာအုပ် စာစောင်များကို လာရောက်လေ့လာ သူများ၊ စာအုပ်စာပေပြပွဲနှင့် စာအုပ် ဈေးရောင်းပွဲတော်တွင် လာရောက် ဝယ်ယူသူများဖြင့် စည်ကားများပြား ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကလေးစာပေပွဲတော်နှင့် စာအုပ် ဈေးရောင်းပွဲတွင် ကလေးဖတ် ကာတွန်း၊ ပုံပြင်၊ ဗုဒ္ဓဝင်ရုပ်ပြ၊ ဉာဏ်စမ်းပပေဋ္ဌိ စာအုပ်များနှင့် အတူ လူကြီးဖတ် သုတ၊ ရသစာပေ၊ ရှားပါးစာအုပ်၊ အတ္ထုပ္ပတ္တိစာအုပ်များ ကို တစ်နေရာတည်းတွင် ဈေးနှုန်း ချိုသာစွာ ရရှိနိုင်ရန်နှင့် စာအုပ် အရောင်းဆိုင်များက အထူး လျှော့ဈေးအစီအစဉ်ဖြင့် လာရောက် ရောင်းချပေးခဲ့သည်။

မြို့နယ်အတွင်းရှိ စာပေဝါသနာရှင် စာအုပ်များကို ဖတ်ရှုလေ့လာဝယ်ယူ လူကြီး လူငယ်များနှင့်အတူ နေကြ၍ အထူးစည်ကားနေခြင်းဖြစ် ကျောင်းသား ကျောင်းသူများ၊ ဆရာ ဆရာမများက မိမိကြိုက်နှစ်သက်ရာ ကြောင်း သိရသည်။

မောင်မောင်မြင့်(ပြန်/ဆက်)



ရွှေနန်းတော်
မိန့်ဇွေရတနာဆိုင်

ရွှေဝယ်ရွှေရက်ထူးကြမယ်
ရွှေနန်းတော်ရဲ့ ရွှေရောင်လွှမ်းတဲ့ရွှေပွဲတော်

သိန်း(၃၀၀၀)ကျော် ကံထူးခွင့်
၁၂-၁-၂၀၂၀ @ Junction City Yangon

၁၉-၁၂-၂၀၁၉ ဖုန်း(၁၁) နာရီမှ (၁၁) နာရီအထိ အကယ်ဒမီဒိုင်သင်းကြည့်ကိတ်တိုင် ဖဲကြိုးဖြတ်စွင့်လှစ်ခြင်း၊ လက်ပတ်စားထိုးခြင်း၊ အပုတ်တရုတ်ပုဂံစိုက်ခြင်း၊ Game ကစားခြင်း

၁၉-၁၂-၂၀၁၉ ငွေဆွဲသုံး လက်ငွေအောင် 10% 60% Off

သိန်း(၅၀) အထက် ကျပ်(၁) သိန်း ထပ်ဆင့်လက်ငွေအောင် ငွေဆွဲကြိုး (၂၅) ထူး ထပ်ဆင့်ကံထူးခွင့်

ရွှေဆွဲသုံးလက်ငွေအောင် အကန့်အသတ်မရှိ ပေးငွေပါပြီ။

Facebook : Forever Gems by Golden Palace Gold & Jewellery

မိုင်းဆတ်မြို့၌ အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်ကျင်းပ

မိုင်းဆတ် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

ရှမ်းပြည်နယ်(အရှေ့ပိုင်း)မိုင်းဆတ်မြို့ကုန်းကုလားကျေးရွာ၌(၁၂)ကြိမ်မြောက် အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာနှစ်သစ်ကူးပွဲတော်အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၅ နာရီက စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပသည်။

အာခါရိုးရာနှစ်သစ်ကူး အခမ်းအနားကို အာခါတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာဝန်ကြီး ဦးအာဗေလ၊ နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးမင်းထွန်း၊ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးစိုင်းခတ္တိယနှင့် ဒုခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးဦးထွန်းထွန်းဝင်းတို့က ပါကြီးဖြတ်ဖွင့်လှစ်ပေးသည်။

အခမ်းအနားတွင် အာခါတိုင်းရင်းသားလူမျိုးရေးရာ ဝန်ကြီးဦးအာဗေလက နှစ်သစ်မိန့်ခွန်းပြောကြားပြီး နယ်မြေခံတပ်နယ်မှ ဗိုလ်မှူးချုပ်မျိုးမင်းထွန်းက မြန်မာနိုင်ငံတွင်းမှာနေထိုင်ကြသော တိုင်းရင်းသားများအားလုံးသည် ညီအစ်ကိုမောင်နှမများ ဖြစ်ကြပြီး ယခုလို အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ “ခါးထောင်းဖား” ပွဲတော်မှာ ပါဝင်ဆင်နွှဲခွင့်ရတဲ့ အတွက် ဝမ်းသာမိကြောင်း ပြောကြားသည်။

အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ ထိန်းသိမ်းရေးအဖွဲ့



ခေါင်းဆောင်ဦးမင်းညိုက “ခါးထောင်းဖား” ပွဲတော်မှာ အာခါလူမျိုးများရဲ့ ရိုးရာပွဲတော်ဖြစ်သည့်အတွက် နောင်လာနောက်သားများ ရိုးရာမပျက်လက်ဆင့်ကမ်းထိန်းသိမ်းသွားဖို့ တိုက်တွန်းလိုကြောင်းပြောကြားသည်။

အာခါတိုင်းရင်းသား လူငယ်၊ မောင်မယ်များက

အာခါတိုင်းရင်းသားများ၏ ရှေးရိုးရာအဆို၊ အကများ၊ ခေတ်ပေါ်တိုင်းရင်းသား အကပဒေသာများဖြင့် ဖျော်ဖြေခြင်း၊ အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ ဟင်းလျာများဖြင့် တည်ခင်းဧည့်ခံခြင်းဖြင့် အာခါတိုင်းရင်းသားရိုးရာ “ခါးထောင်းဖား” ပွဲတော်ကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာကျင်းပကြောင်း သိရသည်။ **မြင့်မောင်(မိုင်းဆတ်)**

သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့

တောင်ကြီး ဒီဇင်ဘာ ၁၇

ရှမ်းပြည်နယ် စာရေးဆရာအသင်းက ကျင်းပသည့် မြန်မာနိုင်ငံစာဆိုတော်နေ့ သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီတွင် တောင်ကြီးမြို့ ကိုယ်ပွားသတင်းစာတိုက်အစည်းအဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

သက်ကြီးစာပေပညာရှင်များအား ပူဇော်ကန်တော့ပွဲကြီး ကန်တော့ခံပုဂ္ဂိုလ်များကိုယ်စား ဆရာကြီးသိန်းသန်းထွန်းက ဩဝါဒစကားပြောကြားကြောင်း သိရသည်။ **စိုင်းသန်းကျော်(တောင်ကြီး)**

အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်များသင်တန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု လူငယ်အဖွဲ့ အတွေ့အကြုံရှင်းလင်း

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

(၄၆)ကြိမ်မြောက် အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်များ သင်တန်းစဉ်တွင် ပါဝင်ခဲ့သည့် မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြု လူငယ်အဖွဲ့၏ အတွေ့အကြုံများအား ပြန်လည်မျှဝေရှင်းလင်းတင်ပြသည့် အခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် ညနေပိုင်းတွင် ရန်ကုန်မြို့ ပြည်လမ်းရှိ Lotte ဟိုတယ်၌ ကျင်းပသည်။

မြန်မာနိုင်ငံလူငယ်အဖွဲ့မှ မောင်ဖြိုးမင်းသူက "အဖွဲ့တွေ ခွဲထားတယ်။ ဆွေးနွေးပွဲတွေလုပ်ရတယ်။ အဲဒီလိုနိုင်ငံတကာက လူငယ်တွေနဲ့ ထိတွေ့ခွင့်ရတဲ့အတွက် သူတို့အမြင်၊ ပြုမူပြောဆိုမှု၊ အတွေ့အခေါ်၊ ပညာရေးအခြေအနေတွေက အစ လေ့လာခွင့်ရခဲ့တယ်။ သူတို့နိုင်ငံတွေကိုရောက်တဲ့ အခါမှာလည်း ဟိုတယ်တွေမှာမတည်းရဘူး။ မိသားစုလို နေရတာဖြစ်တဲ့အတွက် သူတို့တွေရဲ့ တကယ်ယဉ်ကျေးမှု ဓလေ့စရိုက်တွေကို အနီးကပ်လေ့လာခွင့်ရခဲ့တယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ ယဉ်ကျေးမှုတွေကိုလည်း သူတို့ကို ချပြခွင့် ရခဲ့တယ်" ဟုရှင်း၏အတွေ့အကြုံများကို ရှင်းပြသည်။

မြန်မာနိုင်ငံကိုယ်စားပြုလူငယ်အဖွဲ့သည် အာဆီယံနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့မှ လူငယ်များနှင့်အတူ ဂျပန်၊ စီယက်နမ်၊ စင်ကာပူ၊ မြန်မာ၊ မလေးရှား၊ နိုင်ငံများသို့ လှည့်လည်သွားလာကာ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်မှု၊ ယဉ်ကျေးမှု၊ အစားအသောက်၊ လူနေမှုပုံစံ၊ ဝတ်စားဆင်ယင်မှုနှင့် ရိုးရာအကအလှ ဖျော်ဖြေမှုများကို အပြန်အလှန် ဆွေးနွေးဖလှယ်လေ့လာခဲ့ကြပြီး မြန်မာနိုင်ငံသို့ ဒီဇင်ဘာ ၁၃ ရက်တွင်

ပြန်လည်ရောက်ရှိရာ ၎င်းတို့ ၅၂ ရက်ကြာ ပူးပေါင်းလေ့လာဆောင်ရွက်ခဲ့ကြသည့် အတွေ့အကြုံများကို ပြန်လည်မျှဝေရှင်းလင်းတင်ပြသည့် အခမ်းအနားကို ကျင်းပခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

မြန်မာနိုင်ငံအနေဖြင့် ၁၉၉၈ ခုနှစ်မှစကာ အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်များသင်တန်းစဉ်တွင် ပါဝင်လာခဲ့ကြောင်း၊ အဆိုပါ ခရီးစဉ်တွင် ပါဝင်နိုင်ရန်အတွက် မြန်မာနိုင်ငံတစ်ဝန်းရှိ တက္ကသိုလ်အသီးသီးမှ အသက် ၁၈ နှစ်မှ ၂၅ နှစ်အထိ ကျောင်းသား ကျောင်းသူများအား အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာနက စိစစ်ရွေးချယ်ကာ ကျောင်းသားကျောင်းသူ ၂၈ ဦးရွေးချယ်၍ နှစ်လကြာစခန်းသွင်းလေ့ကျင့်မှုများကိုဆောင်ရွက်ခဲ့ပြီးမှ စေလွှတ်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း အဆင့်မြင့် ပညာဦးစီးဌာနမှ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဒေါက်တာ သန်းသန်းဝင်းက ပြောသည်။

ဂျပန်နိုင်ငံအစိုးရမှ စီစဉ်ကြီးကြပ်သော အရှေ့တောင်အာရှနှင့် ဂျပန်လူငယ်များသင်တန်းစဉ်(The 46th Ship for Southeast Asian and Japanese Youth Program-SSEAYP)သည် အာဆီယံ အဖွဲ့ဝင် ၁၀ နိုင်ငံနှင့် ဂျပန်နိုင်ငံတို့မှ တစ်နိုင်ငံလျှင် ခေါင်းဆောင်တစ်ဦးနှင့် လူငယ်အဖွဲ့ဝင် ၂၈ ဦးစီပါဝင်ပြီး ဂျပန်နှင့် အရှေ့တောင်အာရှနိုင်ငံများသို့ ၅၂ ရက်ကြာ လှည့်လည်ကာ ယဉ်ကျေးမှုနှင့် လူငယ်အတွေ့အကြုံဖလှယ်ရေးအတွက် ၁၉၇၄ ခုနှစ်မှ စတင်ကာ နှစ်စဉ် ဆောင်ရွက်နေသည့် အစီအစဉ်တစ်ခုဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **အေးမင်းသူ**



အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် (ပြင်ဦးလွင်) ပန်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲ ကျင်းပ

ပြင်ဦးလွင် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး ပြင်ဦးလွင် မြို့ရှိ အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် ၏ (၁၄) ကြိမ်မြောက် ပန်းပွဲတော်ဖွင့်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ်အတွင်းရှိ ရင်ပြင်တော်၌ ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌနှင့် လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ်များ၊ (Htoo Group Of Companies) မှ တာဝန်ရှိသူများ၊ ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်

ရှိသူများ၊ လူမှုရေးအသင်းအဖွဲ့များ၊ ဒေသခံပြည်သူများနှင့် ခရီးသွားပြည်သူများ တက်ရောက်ကြကြောင်း သိရသည်။

တိုင်းဒေသကြီး လွှတ်တော် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာခင်မောင်ဌေးက (၁၄) ကြိမ်မြောက် ပန်းပွဲတော်ကျင်းပခြင်း ရည်ရွယ်ချက်ကို ရှင်းလင်းပြောကြားပြီး (Htoo Group of Companies) မှ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက အမျိုးသားကန်တော်ကြီးဥယျာဉ် (ပြင်ဦးလွင်) ၏ (၁၄) ကြိမ်မြောက် ပန်းပွဲတော်ကို

ယခင်နှစ်များနှင့်မတူအောင် ပန်းအလှဆင်နည်းပညာများ၊ ပန်းစိုက်ပျိုးနည်းပညာများ၊ ပန်းမျိုးများအကြောင်းကို အသေးစိတ်ရှင်းလင်းပြောကြားသည်။

ဆက်လက်၍ ပန်းအလှဆင် အကများဖြင့် အဖွဲ့လိုက်ကပြဖျော်ဖြေကြပြီး နိုင်ငံကျော်တေးသံရှင်များက ပွဲတော်လာပရိသတ်များအားဧည့်ခံဖျော်ဖြေခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **ဇော်မျိုးထိုက် (ပြန်/ဆက်)**

မြန်မာ-တရုတ် မူဆယ်-ရွှေလီနယ်စပ်ဖြတ်ကျော် နိုင်ငံတကာမာရသွန်ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇

တတိယအကြိမ်မြောက် ကျင်းပမည့် ၂၀၁၉ ခုနှစ် မူဆယ်-ရွှေလီနယ်စပ်ဖြတ်ကျော် နိုင်ငံတကာမာရသွန်ပြိုင်ပွဲကို စည်ကားသိုက်မြိုက်စွာ ကျင်းပသွားမည်ဖြစ်ကြောင်း ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနမှ သိရသည်။

"မနှစ်ကကျင်းပခဲ့တဲ့ လမ်းကြောင်းအတိုင်း ကျင်းပမှာဖြစ်ပါတယ်။ ရွှေလီမြို့ကနေတစ်ဆင့် မူဆယ်မြို့အထိ ပြိုင်ပွဲကျင်းပမှာဖြစ်ပါတယ်။ ပြီးခဲ့တဲ့နှစ်က

မြန်မာဘက်က အုပ်ချုပ်သူနည်းပြ အပါအဝင် အားကစားသမား ၃၀ ဝန်းကျင် ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ပါတယ်" ဟု ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် ညနေပိုင်းက ရန်ကုန်မြို့ မင်္ဂလာတောင်ညွန့်ရှိ Wyndham Grand Yangon ဟိုတယ်၌ ကျင်းပခဲ့သော မြန်မာ - တရုတ်နှစ်နိုင်ငံ ချစ်ကြည်ရေးအားကစားပြိုင်ပွဲများ ကျင်းပရေးနှင့်အားကစားပစ္စည်းများပေးအပ်လှူဒါန်းပွဲတွင် အားကစားနှင့်ကာယပညာဦးစီးဌာန ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူးချုပ် ဦးကျော်ဦးက ပြောသည်။

မြန်မာ - တရုတ် နှစ်နိုင်ငံချစ်ကြည်ရေးအားကစားပြိုင်ပွဲများကျင်းပရေးအတွက် တယ်ဟုန်ပြည်နယ်ခွဲမှ ငွေကျပ်သိန်း ၁၀၀ ကျော်တန်ဖိုးရှိ အားကစားပစ္စည်းများကို ကျန်းမာရေးနှင့် အားကစားဝန်ကြီးဌာနအား ထောက်ပံ့ပေးအပ်သည်။

၂၀၁၇ ခုနှစ်မှစတင်၍ နိုင်ငံတကာမှပြိုင်ပွဲဝင်အားကစားသမားများ ဝင်ရောက်ယှဉ်ပြိုင်ကြသည့် မာရသွန်ပြိုင်ပွဲဖြစ်ပြီး ယခုအခါ တတိယအကြိမ် ကျင်းပခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။ **ပွင့်သစ္စာ၊ ဇာနည်မောင်**

အမျိုးသားတံခွန်စိုက် Mountain Bike Cross Country စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲ နေကာတောင်တွင်ကျင်းပ

မန္တလေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇

အမျိုးသားတံခွန်စိုက် Mountain Bike Cross Country စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲကို မန္တလေးမြို့ ပုသိမ်ကြီးမြို့နယ် နေကာတောင်ခြေ တာလွတ်စုရပ်နေရာ၌ ဒီဇင်ဘာ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက ကျင်းပသည်။

အဆိုပါ တောင်တက်တောင်ဆင်းလမ်းကြမ်းခရီး စက်ဘီးစီးပြိုင်ပွဲတွင် ရန်ကုန်၊ မန္တလေး၊ စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ရွှေဘိုနှင့် ပြည်နယ်နှင့် တိုင်းဒေသကြီးအသင်းများ၊ အား/ကာသိပွဲအသင်းများနှင့်ကလပ်အသင်းများ စုစုပေါင်း ၁၃

သင်းတို့မှ လူသစ်တန်း၊ အလွတ်တန်း၊ U-19၊ U-23 နှင့် အမျိုးသမီးပြိုင်ပွဲတွင် စုစုပေါင်း စက်ဘီးစီးအားကစားသမားပေါင်း ၇၆ ဦး ပါဝင်ခဲ့ကြသည်။ စက်ဘီးစီးအားကစားသမားများက တာထွက်စုရပ်မှ နေကာတောင်ပေါ်သတ်မှတ်လမ်းအတိုင်း သို့ခရီးကြမ်းကို အကြိတ်အနယ်စီးနင်းယှဉ်ပြိုင်ခဲ့ကြပြီး နေကာတောင်ခြေတာဖမ်းစုရပ်နေရာသို့ ပန်းဝင်ခဲ့ကြကာ ဆုချီးမြှင့်ပွဲကို ဆက်လက်ကျင်းပခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ **တင်မောင်(မန်းကိုယ်ပွား)**

Palme d'Or ဆုနှင့် Best Foreign Language Film ဆုရ THE TIN DRUM ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို လေ့လာမှု အစီအစဉ် ပြုလုပ်မည်

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ဒါရိုက်တာ “Volker Schlöndorff” ၏ လက်ရာ ကောင်းတစ်ခုဖြစ်သော “THE TIN DRUM” ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားကို ဒီဇင်ဘာ ၂၂ ရက် မွန်းတည့် ၁၂ နာရီတွင် ရန်ကုန်မြို့ အမှတ်(၅၀) ရွှေတောင် ကြားလမ်းရှိ ရုပ်ရှင်အနုပညာရပ်ဝန်း ရုပ်ရှင်ပြခန်းမ ၌ ကြည့်ရှုပြီး ရုပ်ရှင်ဇာတ်ကားအပေါ် ခွဲခြမ်းစိတ်ဖြာ လေ့လာမှု အစီအစဉ်ပြုလုပ်မည် ဖြစ်သည်။

ယင်းအစီအစဉ်ကို မြန်မာ့ရုပ်ရှင် ဖွံ့ဖြိုး တိုးတက်ရေးရန် ရည်ရွယ်ချက်ဖြင့် Cinematheque Program ၏ ကဏ္ဍခွဲတစ်ခုအဖြစ် (၃၂) ကြိမ် မြောက် ပြုလုပ်ခြင်းဖြစ်ပြီး ရုပ်ရှင်ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက် ရေးစင်တာ စီမံခန့်ခွဲရေးအဖွဲ့ဝင် ဒေါက်တာ အောင်မင်းက ဦးဆောင်ဆွေးနွေးမည် ဖြစ် သည်။

အဆိုပါဇာတ်ကားသည် Drama Film အမျိုး အစားဖြစ်ပြီး Surrealism, Eroticism ရုပ်ရှင်ကား ဖြစ်ကြောင်း၊ ၁၉၇၉ ခုနှစ် Cannes Film Festival တွင် Palme d'Or ဆုနှင့် ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ် အော်စကာ ရုပ်ရှင်ပွဲတော်တွင် Best Foreign Language Film

ဆုများရရှိခဲ့ပြီး ၁၉၈၀ ပြည့်နှစ်ဝန်းကျင်ကာလတွင် ဝင်ငွေအများဆုံးရရှိခဲ့ကြောင်း၊ စာပေနိဒါန်းဆရာ ဂျာမန်စာရေးဆရာ Gunter Grass ၏ ဝတ္ထုကို မှီငြမ်း၍ ဒါရိုက်တာဖြစ်သူက ဇာတ်ညွှန်းဆရာ Jean-Claude Carrriere နှင့်အတူ ဇာတ်ညွှန်းရေး သားပြီး ရိုက်ကူးခဲ့ခြင်းဖြစ်ကြောင်း၊ ဇာတ်လမ်း အကျဉ်းမှာ အဓိကဇာတ်ဆောင် Oskara သည် ၁၉၂၄ ခုနှစ် ဂျာမနီနိုင်ငံ၌ မွေးဖွားခဲ့ပြီး ၎င်း၏ခုနစ်နှစ် မြောက်မွေးနေ့တွင် ဓာတ်လှေခါးပေါ်မှ ချော်လဲကျ အောင်ပြုလုပ်၍ ၎င်းခန္ဓာကိုယ် ကြီးထွားမှုကို ရုပ်ဆိုင်းအောင်ပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း၊ ၎င်းကာလမှာ ဒုတိယကမ္ဘာစစ်ကြီး ဖြစ်ပွားနေကြောင်း၊ ၎င်း၏ Tin Drum ကိုလွယ်၍ တီးခတ်မှုနှင့်အတူ အော်ဟစ် သည့်အခါ နေအိမ်ပြတင်းပေါက်မှ မှန်များ ကွဲကြေ သည့်အခါကို သိရှိခဲ့ရပြီး မကျေမနပ်ဖြစ်တိုင်း ၎င်းအစွမ်းကို ပြသလေ့ရှိကြောင်း၊ နောက်ဆုံးတွင် ၎င်း၏ Tin Drum ကို လွှင့်ပစ်ပြီး ပုံမှန်အတိုင်း ကြီးထွားရန် ဆုံးဖြတ်လိုက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရ သည်။



AIA Myanmar အသက်အာမခံကုမ္ပဏီနှင့် AYA ဘဏ်တို့ပူးပေါင်း၍ MNL အားကူညီပံ့ပိုးမည့် လက်မှတ်ရေးထိုး

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ဘောလုံးအားကစား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်ရေးကို တစ်စိတ်တစ်ဒေသ အထောက်အပံ့ဖြစ်စေမည့် အစီအစဉ်တစ်ရပ်ဖြစ်သော Myanmar National League (MNL)အား AIA Myanmar အသက် အာမခံကုမ္ပဏီနှင့် AYA Financial Group တို့ ပူးပေါင်း၍ ယနေ့ နံနက် ၉ နာရီခွဲက ရန်ကုန်မြို့ ပန်းဘဲတန်းမြို့နယ် ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းလမ်းပေါ်ရှိ

Junction City Office Tower တွင် MNL အား ကူညီပံ့ပိုးမည့် သဘောတူစာချုပ်ကို လက်မှတ် ရေးထိုးသည်။

အသက်အာမခံကုမ္ပဏီနှင့်ဘဏ်တို့ ကူညီ ပံ့ပိုးမှုသည် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဘောလုံးရာသီမှစတင်၍ အကောင်အထည်ဖော် ဆောင်ရွက်သွားမည်ဖြစ်ပြီး ပိုမိုကျန်းမာသော လူမှုဘဝပုံစံကို အားပေးလိုမှုနှင့် မြန်မာ့ဘောလုံးကဏ္ဍ ပိုမိုတိုးတက်အောင်မြင်

စေရန် မြှင့်တင်လိုသော ရည်ရွယ်ချက်များဖြင့် ဆောင်ရွက်ခြင်းဖြစ်ကြောင်း သိရသည်။

AIA သည် ပရိမိယာလိဂ် ထိပ်တန်းကလပ် အသင်းတစ်ခုဖြစ်သော တော့တင်ဟမ်ဟော့စပါး အသင်းကိုလည်း အဓိကပံ့ပိုးလျက်ရှိပြီး ရန်ကုန်မြို့ လှိုင်မြို့နယ် ဘောလုံးကွင်းတွင် စက်တင်ဘာလက ကျင်းပခဲ့သည့် AIA KICK 2019 တွင်လည်း ကျောင်းသားလူငယ် ဘောလုံးဝါသနာရှင်များကို တော့တင်ဟမ်ဟော့စပါး FC မှ ဘောလုံးနည်းပြနှစ်ဦး က အခမဲ့လေ့ကျင့်ပေးမှုဖြင့် ဘောလုံးအားကစား ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုကို ကူညီထောက်ပံ့ခဲ့သည်။



“အားကစားကဏ္ဍ ပိုမိုမြှင့်တင်မှုအတွက် လာမည့်ဘောလုံးရာသီမှာ စိတ်လှုပ်ရှားစရာတွေ ရှိနေမှာဆိုတော့ ဝမ်းသာစရာပါ။ အခုကူညီပံ့ပိုးမှု ဟာ လူငယ်တွေအတွက် အောင်မြင်မှုမှတ်တိုင်ကို တွန်းအားဖြစ်စေပြီး လူငယ်များအကြား ဘောလုံး အားကစားကဏ္ဍ အရေးပါပုံကို မီးမောင်းထိုးပြရာမှာ လည်း အကူအညီဖြစ်စေပါတယ်”ဟု မြန်မာနိုင်ငံ ဘောလုံးအဖွဲ့ချုပ် ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ ဒေါက်တာ စိုင်းဆမ်ထွန်းက ပြောသည်။

သန်းစိုး၊ သန်းထိုက်

ညောင်အိုင်ကျေးရွာ မူလတန်းကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်

မိတ္ထီလာ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မိတ္ထီလာမြို့နယ် ညောင်အိုင်ကျေးရွာအမှတ် (၁၂၇) အခြေခံပညာမူလတန်း ကျောင်း ကျောင်းဆောင်သစ်ဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၅ ရက် ညနေ ၄ နာရီက ကျင်းပသည်။

တိုင်းဒေသကြီး လူဝင်မှုကြီးကြပ်ရေးနှင့် လူ့စွမ်းအားအရင်းအမြစ်ဝန်ကြီး ဦးအောင်ကြည်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ခရိုင်ပညာရေးမှူး ဒေါက်တာ သန္တာဆွေက ကျောင်းဆောင်သစ်ဆောက်လုပ်ခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍ ရှင်းလင်း ပြောကြားသည်။

အဆိုပါ ကျောင်းဆောင်သစ်မှာ အလျားပေ ၉၀၊ အနံ ပေ ၃၀၊ အမြင့် ၁၂ ပေ၊ သွပ်မိုးနံကပ် အခန်းသုံးခန်းပါရှိပြီး မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအစိုးရအဖွဲ့၏ ခွင့်ပြုရန်ပုံငွေကျပ် ၄၇ ဒသမ ၄၆ သန်း အကုန်အကျခံ ဆောက်လုပ်ခြင်းဖြစ်သည်။

ညောင်အိုင်ကျေးရွာအမက (၁၂၇) ၌ KG ၃၀၊ ပထမတန်း ၁၉ ဦး၊ ဒုတိယတန်း ၂၄ ဦး၊ တတိယတန်း ၄၀၊ စတုတ္ထတန်း ၂၂ ဦး စုစုပေါင်း ကျောင်းသား ကျောင်းသူ ၁၃၅ ဦး တက်ရောက်ပညာသင်ကြားလျက်ရှိကြောင်း သိရသည်။

ချမ်းသာ (မိတ္ထီလာ)

တောင်ငူမြို့ ကေတုမတီဘိုးဘွားရိပ်သာ၌ မသန်စွမ်းသူများအတွက် အထောက်အကူပစ္စည်းများ ပေးအပ်

တောင်ငူ ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မြန်မာနိုင်ငံ မသန်စွမ်းသူများရှေ့ဆောင်အဖွဲ့ (တောင်ငူ) ရုံးခွဲနှင့် ဂျာမနီသံရုံး၏ ပူးပေါင်းပံ့ပိုးကူညီမှုဖြင့် မသန်စွမ်းသူများအတွက် အထောက်အကူပြုပစ္စည်း ထောက်ပံ့ပေးအပ်ပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက်ပိုင်းက တောင်ငူမြို့ ကေတုမတီ ဘိုးဘွားရိပ်သာခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

ထို့နောက် တာဝန်ရှိသူများက မသန်စွမ်းသူများအား စုစုပေါင်း ကျပ်သိန်း ၁၅၀ ခန့် တန်ဖိုးရှိလျှပ်စစ်သုံးဘီး ၁၅ စီးနှင့် ဝါးချ ၁၁ စီး၊ ERT အရေးပေါ် ကယ်ဆယ် ရေးအဖွဲ့အား ဝါးချတစ်စီးထောက်ပံ့ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

ကျော်လှ(တောင်ငူ)

သတင်းစုံကဏ္ဍ

ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်ယာဉ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်များ ငှားရမ်း မန္တလေး

မန္တလေးခရိုင်ပြန်ကြားရေးနှင့်ပြည်သူ့ဆက်ဆံရေးဦးစီးဌာနနှင့်ဒေါ်ခင်ကြည် ဖောင်ဒေးရှင်းရွှေလျားစာကြည့်တိုက်တို့ ပူးပေါင်းဆောင်ရွက်သော ရွှေလျားစာကြည့်တိုက်ယာဉ်ဖြင့် စာအုပ်စာစောင်များအခမဲ့လှည့်လည် ငှားရမ်းခြင်းကို ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် က မန္တလေးမြို့ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်တွင် ဆောင်ရွက်ခဲ့သည်။

ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်အတွင်းရှိ အထက(၂၇)၊ အထက(၂၃)၊ မြို့နယ်ပညာရေးမှူးရုံးနှင့် မြို့နယ်မီးသတ်ဦးစီးဌာနများသို့ စာအုပ်စာစောင် များ လှည့်လည်ငှားရမ်းပေးခဲ့သည်။

သန်းဇော်မင်း(ပြန်/ဆက်)

မျက်စိဝေဒနာရှင်များအား (အခမဲ့) စမ်းသပ်ကုသပေးမည် ချောင်းဦး

စစ်ကိုင်းတိုင်းဒေသကြီး ချောင်းဦးမြို့နယ် ခင်မွန်စံပြကျေးရွာ ရွှေမြင့်မိုရ် စက္ခုဗေဒဆရာဝန်ကြီးများအဖွဲ့က ဒီဇင်ဘာ ၁၉ ရက်မှ ၂၀ ရက်အထိ မျက်စိဝေဒနာရှင်များအား ကုသလိုဖြစ် (အခမဲ့) ခွဲစိတ်ကုသပေးသွားမည်ဖြစ် ကြောင်း ရွှေမြင့်မိုရ်စက္ခုဗေဒဆရာဝန်ကြီးများက ဆေးရုံတာဝန်ခံ ဒေါက်တာ ကျော်သူထက်က ပြောသည်။

လာရောက်ပြသမည့် မျက်စိဝေဒနာရှင်များအား စားသောက်ရေး၊ နေထိုင်ရေးကအစ အားလုံးစီစဉ်ထားကြောင်း၊ ယခုအကြိမ်သည် ကိုးကြိမ် မြောက်ဖြစ်ကြောင်း၊ တစ်ကြိမ်လျှင် မျက်စိခွဲစိတ်ဝေဒနာရှင် ၂၀၀ ခွဲစိတ်ပေး ခဲ့ကြောင်း ရွှေမြင့်မိုရ်ဆရာတော် အရှင်ဝိသုတက မိန့်ကြားသည်။

အိအိအောင် (ချောင်းဦး)

လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်း သင်တန်းဖွင့် တမူး

၂၀၁၉ ခုနှစ် ကြားဖြတ်လူဦးရေသန်းခေါင်စာရင်းကောက်ယူခြင်းလုပ်ငန်း၊ စာရင်းစစ်၊ စာရင်းကောက်သင်တန်းဖွင့်ပွဲအခမ်းအနားကို ဒီဇင်ဘာ ၁၁ ရက် နံနက် ၉ နာရီခွဲတွင် တမူးခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန အစည်း အဝေးခန်းမ၌ ကျင်းပသည်။

တမူးခရိုင် အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေး ဦးစီးဌာန ဒုတိယခရိုင် အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးငြိမ်းထွန်းကျော်က အမှာစကားပြောကြားပြီး ကွင်းဆင်းကောက်ယူရာတွင် အသုံးပြုမည့်ပစ္စည်းများအား တိုင်းဒေသကြီးမှတ် (၂) လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးမြင့်နိုင်ဦး၊ ဒုတိယခရိုင်အုပ်ချုပ်ရေးမှူးနှင့် မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး တို့က ပေးအပ်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

အေးသန်း(စိန်တုံးကြီး)

ရေတာရှည်မြို့နယ်တွင် ကြံစိုက်ပျိုးမှု သရုပ်ပြ

ရေတာရှည် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး ရေတာရှည်မြို့ နယ် စက်မှုလယ်ယာဦးစီးဌာန အမှတ် (၄၈) စက်မှုလယ်ယာစခန်းမှ တောင်သူ အကျိုးပြုထွက်စက်ဖြင့် ကြံစိုက်ပျိုးမှု သရုပ်ပြပွဲကို ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက် နံနက် ၁၀ နာရီက ဘိုးတော် ကုန်းကျေးရွာအုပ်စု ကွင်းအမှတ် ၄၉၇ ရှိ တောင်သူ ဦးတင်မြင့်၏ ကြံစိုက်ခင်း တွင် ကျင်းပသည်။

ထွန်စက်၏နောက်တွင် ကြံစိုက်

ကိရိယာချိတ်ဆွဲ၍ ထိုင်း ၉၅စတု အမျိုးအစား ကြံစိုက်ပျိုးခြင်းကို ပဲခူးတိုင်းဒေသကြီး စက်မှုလယ်ယာ ဦးစီးဌာနမှ ညွှန်ကြားရေးမှူး ဦးဝင်း ရွှေ၊ တောင်ငူခရိုင် စက်မှုလယ်ယာ ဦးစီးဌာန ခရိုင်ဦးစီးမှူး ဦးသိန်းလွင် ဦး၊ မြို့နယ်အုပ်ချုပ်ရေးမှူး ဦးမင်းနိုင် အောင်နှင့် ဌာနဆိုင်ရာတာဝန်ရှိ သူများ၊ ဒေသအတွင်းရှိ ကြံစိုက် တောင်သူများ တက်ရောက်လေ့လာ ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။ ကိုလွင်(ဆွာ)



လယ်ဝေးမြို့နယ်တွင် ရဲတပ်သားသစ် စုဆောင်းရရှိရေးနှင့် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှုဖြစ်ပွားစေရေး အသိပညာပေး

လယ်ဝေး ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ပြည်ထောင်စုနယ်မြေ နေပြည်တော် လယ်ဝေးမြို့နယ် သစ်ပုတ်ပင်နယ်မြေရဲစခန်းမှူး ရဲအုပ် မြင့်ဆွေနှင့် တပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက် နံနက် ၉ နာရီက အောင်မင်္ဂလာကျေးရွာ မူလတန်း ကျောင်းတွင် သက်ငယ်မုဒိမ်းမှု မဖြစ်ပွားစေရေး အသိပညာပေးဟောပြောခြင်းနှင့် ရဲတပ်သားသစ် စုဆောင်းရရှိရေး ကွင်းဆင်းဆောင်ရွက်ခဲ့ကြောင်း သိရသည်။

မင်းမင်းလတ်(ရူပဗေဒ)

ပြည်သူ့အရေး၊ လွှတ်တော်ဖော်စာအောင်ပေး

ပြည်သူ့လွှတ်တော် ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီသည် ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရသော ကော်မတီဖြစ်ပြီး အဆိုပါကော်မတီ၏ ဆောင်ရွက်ချက်များကို ယခုတစ်ပတ် လွှတ်တော်ရေးရာကဏ္ဍအဖြစ် ဖော်ပြလိုက်ပါသည်။

နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေဟာ နိုင်ငံသူ၊ နိုင်ငံသားတွေ အကျိုးစီးပွားဖြစ်အောင် စီမံခန့်ခွဲနိုင်တဲ့ စီးပွားရေး လုပ်ငန်းတွေဖြစ်ဖို့ အင်မတန်အရေးကြီးပါတယ်။

ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ဦးဝင်းထွဋ်

ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီ၏ လုပ်ငန်းဆောင်ရွက်ချက်များ

မြန်မာနိုင်ငံသည် နှစ်ပေါင်းများစွာ ပါလီမန်စနစ်နှင့်ဝေးကွာခဲ့ပြီးနောက် ၂၀၀၈ ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံဥပဒေအရ ၂၀၁၁ ခုနှစ်တွင် လွှတ်တော်အသီးသီးပေါ်ပေါက်လာသည်။ လွှတ်တော်တွင် အမြဲတမ်း ကော်မတီ လေးခုသာမက လုပ်ငန်းလိုအပ်ချက်အရ ထပ်မံဖွဲ့စည်းသည့်လွှတ်တော်ရေးရာကော်မတီများလည်း ပေါ်ပေါက်လာသည်။

တွေ့ဆုံမေးမြန်း နန္ဒာဝင်း

ကော်မတီသည် ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာလုပ်ငန်းများ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်စေရေးအတွက် ကူညီဆောင်ရွက်ပေးရသည်။ ထို့ပြင် သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အသီးသီးရှိ ဌာနအဖွဲ့အစည်းများက ကျင့်သုံးလျက်ရှိသော ဥပဒေများကိုလေ့လာ၍ ပယ်ဖျက်ရန်၊ ပြင်ဆင်ရန်၊ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းရန်များ တွေ့ရှိပါက လွှတ်တော်သို့ တင်ပြဆောင်ရွက်ရသည်။

ဝန်ကြီးဌာန နှစ်ခုအနက် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၏ ဥပဒေ ၂၇ ခုတွင် စိစစ်ဆဲဥပဒေ ကိုးခု၊ အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပြီး ဥပဒေ ၁၈ ခုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိသည်။ ထို့အတူ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန ဥပဒေ ကိုးခုတွင် အတည်ပြုပြဋ္ဌာန်းပြီး ဥပဒေ ၅၈ ခု၊ စိစစ်ဆဲဥပဒေ တစ်ခုကို ဆောင်ရွက်လျက်ရှိရာ ကော်မတီမှတစ်ဆင့် ဝန်ကြီးဌာနအား တွေ့ဆုံမေးမြန်းခဲ့သည်များကို စုစည်းဖော်ပြလိုက်ပါသည်။



ဦးဝင်းထွဋ် (ဥက္ကဋ္ဌ)



ဒေါ်ယဉ်မင်းလှိုင် (အတွင်းရေးမှူး)

ကော်မတီသည် ဥပဒေပြုရေးဆိုင်ရာ ကိစ္စများနှင့် စပ်လျဉ်း၍ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရုံး၏ တာဝန်ခွဲဝေ သတ်မှတ်ပေးချက်အရ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနများ၏ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ၊ အမိန့်၊ ညွှန်ကြားချက်၊ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းများကို လေ့လာသုံးသပ်ပြီး ပယ်ဖျက်၊ ပြင်ဆင်၊ အသစ် ပြဋ္ဌာန်းခြင်းများ ဆောင်ရွက်ရသည်။

ကျွန်တော်တို့ကော်မတီဟာ ပို့ဆောင်ရေးနှင့် ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာန၊ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန နှစ်ခုကို စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိတဲ့ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရဲ့ ကော်မတီ တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနမှာ ဦးစီးဌာန ခုနစ်ခု၊ နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်း ရှစ်ခုနဲ့ တက္ကသိုလ်၊ ကောလိပ်၊ သင်တန်းကျောင်း စုစုပေါင်း သုံးခု ပါဝင်ပါတယ်။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနမှာတော့

နောက်တစ်ခုကတော့ ဥပဒေပြုပြီးနောက် စိစစ်ခြင်းပါ။ ဒါက အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ပြုလိုက်တဲ့ ဥပဒေတွေကို ကျင့်သုံးတဲ့အခါ လိုအပ်ချက်တွေ ရှိ၊ မရှိ၊ မြေပြင်အခြေအနေနဲ့ ကိုက်ညီမှု ရှိ၊ မရှိ ပြန်လည်စိစစ်တဲ့ လုပ်ငန်းကို ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ နောက်ပြီး ဘဏ္ဍာနှစ် အလိုက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေရဲ့ ဘဏ္ဍာငွေ အရအသုံးဆိုင်ရာ ဥပဒေကိုစိစစ်ရတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်ကိုလည်း ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ ဒါကလည်း အင်မတန်အရေးပါတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ် ဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ဥပဒေပြုရေးကဏ္ဍ အနေနဲ့ သက်ဆိုင်ရာ အုပ်ချုပ်ရေးအဖွဲ့အစည်းတွေကို ထိန်းကျောင်းရတဲ့ အဓိကကျတဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တစ်ခု ဖြစ်ပါတယ်။

တိုက်ခန်းအိမ်ရာ အဆောက်အအုံဆိုင်ရာဥပဒေ(မူကြမ်း) ကိုလည်း ဆွေးနွေးနေပါတယ်။ သက်ဆိုင်တဲ့အဖွဲ့အစည်း တွေနဲ့ ဆက်လက်ပြီး တွေ့ဆုံဆွေးနွေးမယ့် အစီအစဉ်တွေ လည်းရှိပါတယ်။



ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီ တိုက်ခန်းအိမ်ရာအဆောက်အအုံ ဆိုင်ရာ ဥပဒေ(မူကြမ်း)နှင့်စပ်လျဉ်း၍ လုပ်ငန်းညှိနှိုင်းအစည်းအဝေး ကျင်းပစဉ်။

ဒါ့အပြင် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေက သူတို့ကိုင်တွယ် ကျင့်သုံးတဲ့ ဥပဒေတွေ၊ တည်ဆဲဥပဒေတွေနဲ့အညီ နည်းဥပဒေ၊ စည်းမျဉ်းစည်းကမ်း၊ အမိန့်ညွှန်ကြားချက်နဲ့ လုပ်ထုံးလုပ်နည်းတွေဟာ ကိုက်ညီမှု ရှိ၊ မရှိ၊ လိုက်လျော ညီညွတ်မှု ရှိ၊ မရှိ ဒါတွေကိုလည်း စောင့်ကြည့်ထိန်းညှိတဲ့ တာဝန်ကို ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ နောက်တစ်ခုက သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနတွေက သူတို့ရဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာလည်း တည်ဆဲဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေ တွေနဲ့ ဆီလျော်မှု ရှိ၊ မရှိ ပြည်သူ့ရဲ့ အကျိုးစီးပွားကို ရှေးရှုမှု ရှိ၊ မရှိကိုလည်း စိစစ်ထိန်းညှိပေးရပါတယ်။ ဒါသည် ကျွန်တော်တို့ လွှတ်တော်ကော်မတီတွေရဲ့ အဓိကတာဝန် ဖြစ်ပါတယ်။

အခုရက်ပိုင်းမှာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာန အနေနဲ့ ကန်ထရိုက်စနစ်နဲ့ လုပ်ငန်းတွေဆောင်ရွက်ရာမှာ လိုက်နာကျင့်သုံးရမယ့် လုပ်ငန်းလမ်းညွှန်ချက်များ မူကြမ်း၊ နိုင်ငံတော်သမ္မတရုံးက ထုတ်ပြန်ထားတဲ့ ၁/ ၂၀၁၇ အရ လိုက်နာဆောင်ရွက်ရမယ့် လုပ်ငန်းစဉ် ဖြစ်တဲ့ Standard Operating Procedure (SOP)ကိုပြဋ္ဌာန်း ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့အတူ ပြင်ဆင်အကြံပြုချက်တွေကို ပေးပို့ဆောင်ရွက်နေပါတယ်။

ကောင်း၊ ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်မှ ပြဋ္ဌာန်းလိုက်သည့် ဥပဒေများနှင့်လည်းကောင်း၊ ညီညွတ်ဆီလျော်အောင် ဆောင်ရွက်စေပြီး လိုက်နာဆောင်ရွက်မှုကို စောင့်ကြည့် ထိန်းညှိကူညီရသည်။ ထို့အတူ သက်ဆိုင်ရာနယ်ပယ်အသီးသီးရှိ ဌာန အဖွဲ့အစည်းများနှင့် ဆက်စပ်လျက်ရှိသည့် တိုင်ကြားစာ များ၊ သနားခံစာများ၊ တင်ပြချက်များကို ကြားနာစိစစ်၍ လွှတ်တော်ဥက္ကဋ္ဌမှတစ်ဆင့် လွှတ်တော်သို့ တင်ပြ အစီရင်ခံရသည်။

ကျွန်တော်တို့ဟာ ပြည်သူ့လွှတ်တော်ရဲ့ ကော်မတီ တစ်ခုဖြစ်ပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ရဲ့ အဓိကတာဝန်က ဥပဒေ ပြုရေးဖြစ်ပါတယ်။ ဥပဒေပြုရေးကိုဆောင်ရွက်ရာမှာ အဓိက တည်ဆဲဥပဒေတွေကို ပြင်ဆင်ဖြည့်စွက်ပယ်ဖျက်မှုတွေ ဆောင်ရွက်ရပါတယ်။ အသစ်ပြဋ္ဌာန်းဖို့လိုတဲ့ ဥပဒေတွေကို လည်း အသစ်ပြဋ္ဌာန်းနိုင်အောင် ကြိုးစားရပါတယ်။

ကျွန်တော်တို့ ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့် ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီကတော့ ဥပဒေပြု ရေးအနေနဲ့ အိမ်၊ ခြံ၊ မြေဝန်ဆောင်မှု ဥပဒေကြမ်းကို တင်သွင်းထားပါတယ်။ မြန်မာနိုင်ငံလိုဗင်္ဂကန်ထရိုက် တာများ အသင်းချုပ်၊ ရန်ကုန်တိုင်းဒေသကြီး အစိုးရအဖွဲ့ မြို့ပြနှင့် အိမ်ရာဖွံ့ဖြိုးရေး ဦးစီးဌာနတို့က ပေးပို့ထားတဲ့

အဲဒီတော့ SOP ကို မြေပြင်နဲ့လည်း လိုက်လျော ညီထွေရှိမယ်။ အမှန်တကယ်ကျင့်သုံးဆောင်ရွက်တဲ့ အခါကန်ထရိုက်တာတွေရော၊ နိုင်ငံတော်ရောကျွန်တော် တို့ဒေသခံပြည်သူတွေပါ အကျိုးရှိစေမယ့်လုပ်ငန်းစဉ် တစ်ခုဖြစ်ဖို့ စာမျက်နှာ ၁၉ သို့ ★



ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာ ကော်မတီနှင့် ပို့ဆောင်ရေးနှင့်ဆက်သွယ်ရေး ဝန်ကြီးဌာနတို့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။



ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် တရုတ်ပြည်သူ့သမ္မတနိုင်ငံ ကျိုလင် ပြည်နယ် ပြည်သူ့ကွန်ဂရက် အမြဲတမ်းကော်မတီ ဒုတိယဥက္ကဋ္ဌ Ms. Che Xiulan ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ် အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။



ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် Euro Cham Myanmar မှ Mr. Vadim Nunez Pawlowsky ဦးဆောင်သော ကိုယ်စားလှယ်အဖွဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

★ စာမျက်နှာ ၁၈ မှ ကျွန်တော်တို့ ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါသည်။ ဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့လည်း အကြိမ်ကြိမ် ဆွေးနွေးဆောင်ရွက်ပြီး ဖြစ်ပါသည်။

နောက်တစ်ခုကတော့ BOT ပါ။ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနပိုင်လမ်းတွေကို ပုဂ္ဂလိကကဏ္ဍကို BOT စနစ်နဲ့ ဆောင်ရွက်စေတဲ့ လုပ်ငန်းစဉ်ပါ။ အဲဒီလုပ်ငန်းစဉ်တွေကို ဆောင်ရွက်တဲ့အခါမှာလည်း ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်တွေ စာချုပ်ချုပ်ဆိုတဲ့အခါ အရင်ချုပ်ခဲ့တဲ့ စာချုပ်တွေက အားနည်းချက်တွေ၊ မဖြေရှင်းနိုင်တဲ့ ပြဿနာတွေအများကြီး ရှိပါတယ်။ အမှန်တကယ် အသုံးပြုတဲ့ပြည်သူတွေလည်း ရသင့်ရထိုက်တဲ့အကျိုးခံစားခွင့်တွေ မရပါဘူး။ ပုဂ္ဂလိကအဖွဲ့လုပ်ငန်းရှင်တွေမှာလည်း နစ်နာဆုံးရှုံးမှုတွေ ရှိပါတယ်။

အဲဒီအတွက် ကျွန်တော်တို့က BOT ပညာသင်စာချုပ်တွေကို ပိုမိုပြီးလက်တွေ့ကျအောင်၊ BOT ရဲ့သဘောသဘာဝတွေ ပိုမိုပြည့်စုံလာအောင်၊ စည်းကမ်းအားကောင်းတဲ့ ပညာသင်စာချုပ်တွေဖြစ်လာအောင် နိုင်ငံတော်၊ ပုဂ္ဂလိကလုပ်ငန်းရှင်၊ အများပြည်သူအကျိုး ဖြစ်ထွန်းစေမယ့် ပညာသင်စာချုပ်မျိုးတွေဖြစ်လာအောင် ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက လိုအပ်တဲ့အကြံပြုထုတ်ဖော်ချက်တွေကို ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနနဲ့ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးပြီး ကျွန်တော်တို့ရဲ့သဘောထားတွေ ပေးပို့ခဲ့ပါတယ်။

ဒီလိုလုပ်ငန်းစဉ်မှာ အဓိကကျတဲ့ လမ်းရဲ့အခွန်အခတွေက လက်တွေ့ကျမယ်။ အများပြည်သူအတွက်လည်း ဝန်ထုပ်ဝန်ပိုး မဖြစ်ရဘူး။ လုပ်ငန်းရှင်တွေအတွက်လည်း သူတို့ရဲ့ရင်းနှီးမြှုပ်နှံမှု၊ ပြုပြင်ထိန်းသိမ်းမှု၊ စရိတ်စကတွေအတွက် လုံလောက်တဲ့နှုန်းထားတွေဖြစ်ဖို့ လိုပါတယ်။ အဲဒီအတွက်လည်း ဒီလုပ်ငန်းစဉ်ကို ပြန်လည်စိစစ်တဲ့နည်းလမ်း၊ မူလစဉ်စားချက်အပေါ် အောက်ခြေကပြန်လည်စဉ်းစားတဲ့နည်းလမ်းနဲ့ မှန်ကန်တဲ့နည်းလမ်းတွေရလာဖို့ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို ဆောင်ရွက်နိုင်မယ့်နည်းလမ်းတွေ အကြံပြုထားပါတယ်။

ဒီလုပ်ငန်းစဉ်တွေဟာ ချက်ချင်းလက်ငင်း ပြီးစီးဖို့ မရည်ရွယ်ပါဘူး။ ဒါပေမယ့် မကြာမီကာလမှာ ပြီးစီးပြီး အမှန်တကယ်လုပ်ငန်းစဉ်အား အောင်မြင်တဲ့စည်းကမ်းအားကောင်းတဲ့ ပညာသင်စာချုပ်တွေဖြစ်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက ကြိုးပမ်းဆောင်ရွက်နေပါတယ်။ နောက်ပြီး ဆက်သွယ်ရေး အခွန်အခနှုန်းထားတွေ၊ ဆက်သွယ်ရေးအော်ပရေတာတွေက ဝန်ဆောင်ခပိုပြီး ဖြတ်နေတယ်ဆိုတဲ့ တိုင်ကြားမှုမျိုးတွေကိုလည်း သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေကို ခေါ်ယူညှိနှိုင်းဆောင်ရွက်သွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနဟာ နိုင်ငံပိုင်

စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ အများဆုံးရှိတဲ့ဌာန ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာအမျိုးသားလေကြောင်း၊ မြန်မာမီးရထား၊ မြန်မာ့ဆိပ်ကမ်းအာဏာပိုင်၊ မြန်မာ့သင်္ဘောကျင်းလုပ်ငန်း၊ ပြည်တွင်းရေကြောင်းပို့ဆောင်ရေး၊ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း အစရှိတဲ့လုပ်ငန်းတွေ အများဆုံးပါဝင်ပါတယ်။ ပြည်ထောင်စုဘဏ္ဍာရန်ပုံငွေ ပြင်ပကော်ပိုရေးရှင်းပုံစံနဲ့ ဆောင်ရွက်နေတဲ့လုပ်ငန်းတွေလည်း ရှိပါတယ်။

မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းဆိုင်ရာ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်း ဥပဒေကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်ကပြဋ္ဌာန်းပြီး ဖြစ်ပါတယ်။ မြန်မာ့ဆက်သွယ်ရေးလုပ်ငန်းကလည်း လာမယ့်နှစ်အတွင်းမှာ ကော်ပိုရေးရှင်းပုံစံ စီးပွားရေးအဖွဲ့အစည်းတစ်ခုဖြစ်လာတော့မှာ



ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် မြို့ပြနှင့်အိမ်ရာ ဖွံ့ဖြိုးရေးဦးစီးဌာန တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

ဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီတော့ ဥပဒေပြုပြီး စီးပွားရေးပုံစံဖွဲ့စည်းလိုက်တဲ့လုပ်ငန်းစဉ်တွေဟာ အောင်မြင်ဖို့ လိုပါတယ်။ အဲဒီလိုအောင်မြင်ဖို့အတွက် ဥပဒေပြုပြီးနောက် ပြန်လည်စိစစ်တဲ့ (PLS-Post Legislative Scrutiny) လုပ်ငန်းစဉ်ကို ကျွန်တော်တို့ကော်မတီက ဆောင်ရွက်မှာ ဖြစ်ပါတယ်။

နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေဟာ နိုင်ငံရဲ့အရင်းအမြစ်တွေကို နိုင်ငံသူ နိုင်ငံသားတွေ အကျိုးစီးပွားဖြစ်အောင် စီမံခန့်ခွဲနိုင်တဲ့ စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေဖြစ်ဖို့ အင်မတန် အရေးကြီးပါတယ်။ ကျွန်တော်တို့ ကော်မတီက နိုင်ငံတော်အတွက် အဓိကအောင်မြင်တဲ့ နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေဖြစ်ဖို့ နိုင်ငံပိုင်စီးပွားရေးလုပ်ငန်းတွေ အများဆုံးရှိတဲ့ ပို့ဆောင်ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနကို ကျွန်တော်တို့ စောင့်ကြည့်ထိန်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။



ပို့ဆောင်ရေး၊ ဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီနှင့် ကုန်းလမ်းပို့ဆောင်ရေးညွှန်ကြားမှုဦးစီးဌာနမှ တာဝန်ရှိသူများ တွေ့ဆုံဆွေးနွေးစဉ်။

တည်ဆောက်ရေးနဲ့ အခြေခံအဆောက်အအုံဆိုင်ရာ လုပ်ငန်းတွေမှာ ဒီဇိုင်း၊ စံနှုန်းသတ်မှတ်ချက်တွေ ထုတ်ပြန်နိုင်ဖို့၊ ဖွံ့ဖြိုးတိုးတက်မှုနဲ့ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိခိုက်မှုလျော့နည်းစေရေး ဟန်ချက်ညီဖြစ်စေဖို့၊ လုပ်ငန်းခွင်ဘေးကင်းလုံခြုံမှု (Construction Safety) ပိုမိုတိုးတက်ကောင်းမွန်စေဖို့အတွက် သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနတွေနဲ့ ဆက်လက် ညှိနှိုင်းဆွေးနွေးထိန်းကျောင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။

ဒေါ်ယုမင်းလှိုင်
ဂန့်ဂေါမဆန္ဒနယ် ပြည်သူ့လွှတ်တော်ကိုယ်စားလှယ် ပို့ဆောင်ရေးဆက်သွယ်ရေးနှင့်ဆောက်လုပ်ရေးဆိုင်ရာကော်မတီအတွင်းရေးမှူး

၂၀၁၈-၂၀၁၉ ဘဏ္ဍာနှစ်အတွင်းမှာ ဆောက်လုပ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက တင်သွင်းတဲ့ မြန်မာနိုင်ငံအင်ဂျင်နီယာကောင်စီဥပဒေကို ပြင်ဆင်ပါတယ်။ နောက်ပြီး အခုနှစ် ဇွန်လမှာ တံတားကြီးများဥပဒေကို ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော်က အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းပါတယ်။ ဩဂုတ်လမှာတော့ ဆက်သွယ်ရေးဝန်ကြီးဌာနက ဆက်သွယ်ရေးကော်ပိုရေးရှင်းဥပဒေကို အတည်ပြု ပြဋ္ဌာန်းလိုက်ပါတယ်။ အဲဒါတွေအပြင် အများကြီး လိုအပ်နေတဲ့ဥပဒေတွေလည်း ကျန်ရှိနေပါသေးတယ်။

သက်ဆိုင်ရာဝန်ကြီးဌာနက အထူးသဖြင့် နည်းပညာပိုင်းဆိုင်ရာတွေပါရှိတဲ့အတွက် ကျွန်မတို့ကော်မတီက အမြန်တန်းအားပေးပြီး ဆောင်ရွက်ခိုင်းထားတာက တတိယအဖွဲ့အစည်း (Third Party) နဲ့ သက်ဆိုင်တဲ့ဥပဒေဖြစ်ပါတယ်။ Third Party နဲ့ ပတ်သက်တဲ့အဆိုကို ကျွန်မလွှတ်တော်မှာ တင်သွင်းခဲ့ပြီး အတည်ပြုထားတာ (၂) နှစ်ကျော်ပါပြီ။ ဒီကိစ္စနဲ့ပတ်သက်တဲ့ တိကျတဲ့ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေတွေ မထွက်သေးတဲ့အတွက် တိုင်းဒေသကြီးနဲ့ ပြည်နယ်အသီးသီးမှာ အမျိုးမျိုး ကျင့်သုံးနေပါတယ်။

“ တင်ဒါလမ်းညွှန်နဲ့ ပတ်သက်ပြီး ကျွန်မတို့ ပြင်စရာတွေ အများကြီး ရှိတယ်။ ပြင်ဆင်ဖို့လည်း သက်ဆိုင်ရာ ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ ညှိနှိုင်းပြီး အစည်းအဝေး အကြိမ်ကြိမ်ခေါ်ယူ ကြိုးစားနေတယ်။ တင်ဒါလမ်းညွှန် တိတိကျကျ ရှိလာမယ်၊ အဆောက်အဦ ကြီးကြပ်မှုအင်အား ဖြည့်စုံလာမယ် တိတိကျကျ ရှိလာမယ် ”

အဖြစ် ပီပီပြင်ပြင်ဆောင်ရွက်နိုင်ဖို့ ဒီဥပဒေကို ပြဋ္ဌာန်းခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကျွန်မတို့ကော်မတီမှာ ဆက်သွယ်ရေးပိုင်းနဲ့ ပတ်သက်လို့ ဖုန်းဘီလ်ဖြတ်တာ မတရားခံနေရတဲ့ ကိစ္စဖြစ်ပါတယ်။ အဲဒီကိစ္စနဲ့ပတ်သက်ရင် အောင်မြင်သော စံနှုန်းနယ်က ဒေါက်တာလှဝင်းက ကြယ်ပွင့်မြေပေးခွန်းတင်ခဲ့တာရှိပါတယ်။ အဲဒါနဲ့ပတ်သက်ပြီး ကျွန်မတို့ကော်မတီက ဝန်ကြီးဌာနကို ခေါ်ယူတွေ့ဆုံပြီး Parliamentary Oversight လုပ်ခဲ့ပါတယ်။ ဒါတွေက ကွန်ပျူတာစနစ်နဲ့ သွားနေတာမှာ အပိုဖြတ်ယူတယ်ဆိုတဲ့ ကိစ္စဟာ ပြည်သူ့လူထု သိသင့်သိထိုက်၊ ရှိသင့်ရှိထိုက်တဲ့ အသိပညာပေးမှုကို ဆက်သွယ်ရေးကမ္ဘာတစ်ဝှမ်းပေးပေးပါ။ သူတို့မသိလို့ ဒါလေးနိပ်လိုက်မိလို့ ဒီဌာနကို ကျွန်တော်တို့ဖြတ်လိုက်တာဆိုတာ မဖြစ်စေချင်လို့ ဒါနဲ့ ပတ်သက်ပြီး ဝန်ကြီးဌာနကိုလည်း ပြောထားတာရှိပါတယ်။

၂၀၁၆ ခုနှစ် မတ်လမှာ ဝန်ကြီးဌာနနဲ့ တရုတ်ကုမ္ပဏီတစ်ခု CCGC လိုခေါ်တဲ့ လက်မှတ်ရေးထိုးစာချုပ်ချုပ်ဆိုထားတာရှိပါတယ်။ ရန်ကုန်မြစ်ထဲမှာ Pilot Station တည်ဆောက်ဖို့ ကိစ္စပါ။ စံနှုန်းတွေနဲ့ လွဲနေတယ်။ သဘောသဘာဝတွေနဲ့ လွဲနေတယ်ဆိုပြီး လူမှုကွန်ရက်တွေမှာ တက်လာတာတွေကိုလည်း ကျွန်မတို့နဲ့အတူတူ တွေ့ဆုံထိန်းကျောင်းပါတယ်။ ကွင်းဆင်းကြည့်ရှုဖို့လည်း ရှိပါတယ်။ ဒီ Pilot Station ဟာ ပင်လယ်ကူးသင်္ဘောကြီးတွေရဲ့ Captain သင်္ဘောမောင်းသူတွေအနေနဲ့ အနားယူနိုင်တဲ့ နေရာတစ်ခုဖြစ်ဖို့ ရည်ရွယ်ပြီး ခေါ်လာသန်းများစွာ အကုန်အကျခံတည်ဆောက်နေတယ်။ တကယ်လက်တွေ့မှာ အသုံးမဝင်ဖြစ်နေတာကို ဝန်ကြီးဌာနကို ခေါ်ယူညှိနှိုင်းပါတယ်။

နောက်ပြီး တာဝါတိုင်တွေတည်ဆောက်တဲ့ ကိစ္စတွေဟာ ရပ်ရွာတွေမှာ အင်မတန်အငြင်းပွားဖွယ်ဖြစ်နေကြပါတယ်။ တာဝါတိုင်နဲ့ပတ်သက်ပြီး တစ်ခုခုအငြင်းပွားတယ်ဆိုရင် တာဝါတိုင်တည်ဆောက်တဲ့ ကုမ္ပဏီကို ပြောရမလား၊ ဖုန်းကုမ္ပဏီကို ပြောရမလားဆိုပြီး ဝါဒကွဲမှုတွေရှိတယ်။ အဲဒါနဲ့ပတ်သက်ရင် စာချုပ်ဘယ်သူနဲ့ ချုပ်သလဲ၊ တာဝါတိုင်တည်ဆောက်တဲ့ ကုမ္ပဏီနဲ့ မြေရှင်နဲ့ စာချုပ်ချုပ်တယ်ဆိုရင် တာဝါတိုင်တည်ဆောက်တဲ့ ကုမ္ပဏီမှာ တာဝန်ရှိတယ်။ ဆက်သွယ်ရေးကုမ္ပဏီနဲ့ စာချုပ်ချုပ်တယ်ဆိုရင် ကုမ္ပဏီမှာ တာဝန်ရှိတယ်။ အဲဒါနဲ့ ပတ်သက်တဲ့ စာချုပ်စာတမ်းတွေကို ကျွန်မတို့ကော်မတီကို တင်ပြပေးဖို့ လိုပါတယ်။

ကျွန်မတို့ကော်မတီအနေနဲ့ ပြည်သူ့လူထုရဲ့ အကျိုးကိုရှေးရှုပြီး လိုအပ်တဲ့ ဥပဒေ၊ နည်းဥပဒေတွေကို ဆက်လက်ပြီးတော့လည်း ပြဋ္ဌာန်းနိုင်ဖို့ ကြိုးစားနေပါတယ်။ အခုရေးဆွဲနေတဲ့ ဥပဒေတွေနဲ့ပတ်သက်ရင်လည်း လွှတ်တော်ကော်မတီနဲ့ အတတ်နိုင်ဆုံးအရင်ညှိနှိုင်းပါ။ ကျွန်မတို့ကော်မတီအနေနဲ့ BOT လမ်းတွေ လမ်းကြေးတိုးမြှင့်ကောက်ခံရေးကိုလည်း သေသေချာချာ စိစစ်သွားမှာပါ။ လုပ်ငန်းတွေ အရည်အသွေးမီမဟုတ်တာကို တက်ထိုက်တဲ့ လမ်းကြေး၊ လမ်းခွန်ကောက်ခံမှုနှုန်းထားတွေလည်း တက်ဖို့ ကျွန်မတို့ကော်မတီအနေနဲ့ ထိန်းကျောင်းသွားမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ ။

အနုပညာ၊ အားကစား

အန်စလော့တီနှင့် အဲဗာတန်အသင်းတို့ သဘောတူညီမှုရရှိ

ချယ်လ်ဆီးအသင်း၊ အေစီမီလန်အသင်း၊ ရီးယဲလ်မက်ဒရစ်အသင်းနဲ့ နာပိုလီအသင်းတို့ရဲ့အသင်းနည်းပြဟောင်းတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ အန်စလော့တီ ဟာ အဲဗာတန်အသင်းနည်းပြဖြစ်လာဖို့အတွက် စည်းမျဉ်းအရ သဘောတူညီထားတယ်လို့ သိရပါတယ်။

အဲဗာတန်အသင်းဟာ နည်းပြ မာကိုဆေးလ်ဗားကို အသင်းနည်းပြအဖြစ်ကနေ ထုတ်ပယ်လိုက်ပြီးနောက် နည်းပြလက်ခံဖြစ်နေပြီး လက်စတာစီးတီးအသင်းနဲ့ ကစားမယ့် ကာရာဘောင်းဖလားပွဲစဉ် မတိုင်မီ နည်းပြအန်စလော့တီကို ခန့်အပ်သွားနိုင်မယ်လို့လည်း အဲဗာတန်အသင်းက ကြေညာထားပါတယ်။

အဲဗာတန်အသင်းအနေနဲ့ လက်စတာစီးတီးအသင်းနဲ့ပွဲစဉ်မှာ ယာယီတာဝန်ပေးအပ်ခြင်းခံထားရတဲ့ ဒွန်ကန်ဖာဂူဆန်က တာဝန်ယူ ကိုင်တွယ်သွားမှာဖြစ်တယ်လို့ လည်းသိရပါတယ်။ ဒွန်ကန်ဖာဂူဆန်ဟာ အဲဗာတန်အသင်းကို ယာယီတာဝန်ယူစဉ်မှာ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို

သုံးဂိုး-တစ်ဂိုးနဲ့ အနိုင်ရရှိပြီး မန်ယူအသင်းနဲ့ ပွဲစဉ်မှာ တစ်ဖက်တစ်ဂိုးစီ သရေရလဒ်ထွက်ပေါ်ခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ အဲဗာတန်အသင်းဟာ လက်ရှိမှာ တန်းဆင်းစုနဲ့အထက် သုံးမှတ်အကွာ အမှတ်ပေးဇယားအဆင့် ၁၆ နေရာမှာ ရပ်တည်နေခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။

နည်းပြအန်စလော့တီဟာ ပြီးခဲ့တဲ့တစ်ပတ်က အီတလီစီးရီးအေကလပ် နာပိုလီအသင်းရဲ့ ထုတ်ပယ်ခြင်းကိုခံခဲ့ရတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အသက် ၆၀ အရွယ်ရှိ နည်းပြအန်စလော့တီဟာ ၂၀၀၉ ကနေ ၂၀၁၁ ခုနှစ်အထိ ချယ်လ်ဆီးအသင်းကို တာဝန်ယူကိုင်တွယ်ခဲ့ရာမှာ ပရီမီယာလိဂ်ဖလား တစ်ကြိမ်၊ အက်ဖ်အေဖလားတစ်ကြိမ်နဲ့ ကွန်မြူနတီဒိုင်း တစ်ကြိမ် အသီးသီးရယူပေးနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

လက်ရှိမှာနည်းပြအန်စလော့တီကို အဲဗာတန်အသင်းက ခေါ်ယူဖို့ ပြင်ဆင်နေတဲ့အပြင် အာဆင်နယ်အသင်းကလည်းခေါ်ယူဖို့ ပစ်မှတ်ထားနေပါတယ်။



လက်စတာကွင်းလယ်ကစားသမား မက်ဒီဆင် မန်ယူသို့ ပြောင်းရွှေ့ကစားရန် ချိတ်ဆက်မှုများပြုလုပ်နေ

လက်စတာစီးတီးအသင်းရဲ့ ကွင်းလယ်ကစားသမား မက်ဒီဆင်ဟာ ဇန်နဝါရီအပြောင်းအရွှေ့ကာလအတွင်း မန်ယူအသင်းကိုပြောင်းရွှေ့ကစားရန် ချိတ်ဆက်မှုတွေ ပြုလုပ်နေတယ်လို့ သတင်းတွေထွက်ပေါ်နေပါတယ်။

လက်စတာစီးတီးအသင်းဟာ ကန်တီကို ချယ်လ်ဆီးအသင်းထံ ရောင်းချခဲ့ပြီး မာရက်ဇ်ကိုလည်း မန်စီးတီးအသင်းထံ ရောင်းချခဲ့တာဖြစ်ပါတယ်။ ဒါ့အပြင် မာကီယာကို မန်ယူအသင်းထံရောင်းချခဲ့ပြီး လက်ရှိမှာ ကွင်းလယ်ကစားသမားမက်ဒီဆင်ကိုပါ မန်ယူအသင်းထံ လက်လွှတ်ဆုံးရှုံးရဖွယ်ရှိနေတာ ဖြစ်ပါတယ်။

အသက် ၂၃ နှစ်အရွယ်ရှိ ကွင်းလယ်ကစားသမား

မက်ဒီဆင်ဟာ ၂၀၁၈ ခုနှစ် ဇွန်လအတွင်းမှာ နေ့စဉ်ချိတ်ဆက်မှုများ ပြောင်းရွှေ့ကြေး ပေါင် ၂၂ သန်းနဲ့ ငါးနှစ်သက်တမ်းရှိ စာချုပ်တစ်ရပ်နဲ့ ပြောင်းရွှေ့လာခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အခုနှစ်ဘောလုံးရာသီမှာ မက်ဒီဆင်အနေနဲ့ ပရီမီယာလိဂ်ပြိုင်ပွဲမှာ ငါးဂိုးသွင်းယူနိုင်ခဲ့ပြီး သုံးဂိုးဖန်တီးပေးထားနိုင်ခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။

ကွင်းလယ်ကစားသမား မက်ဒီဆင်ဟာ လက်စတာစီးတီးအသင်းနှင့်အတူ လက်ရှိအချိန်ထိ ပြိုင်ပွဲအရပ်ရပ် ပွဲပေါင်း ၅၀ ပါဝင်ကစားထားပြီး သွင်းဂိုး ၁၂ ဂိုး သွင်းယူထားတာဖြစ်ပါတယ်။

ဧပြီလ - ရေးသားသည်

အနုပညာ

အော်စကာဆန်ခါတင်စာရင်းမှာ ပါဝင်ခဲ့တဲ့ Parasite

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ရုပ်ရှင်တစ်ကားဖြစ်တဲ့ Parasite ဟာ လတ်တလောထုတ်ပြန်ခဲ့တဲ့ အော်စကာဆုပေးပွဲရဲ့ ဆုရဆန်ခါတင်စာရင်းမှာ ပါဝင်နေကြောင်း သိရပါတယ်။

အဆိုပါရုပ်ရှင်ဟာ မကြာသေးမီက ထုတ်ပြန်ခဲ့တဲ့ ရွှေကမ္ဘာလုံးဆုပေးပွဲရဲ့ ဆန်ခါတင်စာရင်းမှာလည်း ပါဝင်နေခဲ့ပါတယ်။ ယခုနှစ်မှာ ကျင်းပမယ့် ဟောလိဝုဒ်ရဲ့ အကယ်ဒမီဆုပေးပွဲမှာ Parasite ဟာ “International Feature Film”အတွက် ဆုလျာထားစာရင်းမှာ ပါဝင်နေခဲ့တာ ဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။ အဆိုပါရုပ်ရှင်မှာ

ပါဝင်တဲ့ ဇာတ်ဝင်တေးတစ်ပုဒ်ဖြစ်တဲ့ “A Glass of Soju” ဟာလည်း တေးဂီတအတွက် ဆန်ခါတင်စာရင်းဝင်နေကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်မှာ (၉၂)ကြိမ်မြောက် အော်စကာဆုပေးပွဲရဲ့ ဆန်ခါတင်စာရင်းကို ထုတ်ပြန်ခဲ့တာပါ။ ဒီစာရင်းဟာ အပြည့်အစုံထုတ်ပြန်ခဲ့တာမဟုတ်ဘဲ ဆုအရေအတွက် အချို့ကိုသာ ထုတ်ပြန်ပေးခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ အော်စကာဆုပေးပွဲကို လာမယ့် ၂၀၂၀ ပြည့်နှစ် ဖေဖော်ဝါရီ ၉ ရက်မှာ ကျင်းပသွားမှာဖြစ်တယ်လို့လည်း သိရပါတယ်။



ရုပ်ရှင်သစ်ရဲ့ အထူးပွဲကို ချစ်သူနဲ့အတူ တက်ရောက်လာတဲ့ တေလာဆွစ်

ပေါ့ပိုကြယ်ပွင့် တေလာဆွစ်ဟာ လတ်တလော ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ သူ့ရဲ့ ရုပ်ရှင်သစ် “Cats”ရဲ့ အထူးပွဲပြသခြင်းအခမ်းအနားကို ချစ်သူ မင်းသားဂျိုးအော်ဝင်နဲ့အတူ တက်ရောက်ခဲ့ကြောင်း အီးအွန်လိုင်းဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၆ ရက်က နယူးယောက်မှာ ပြုလုပ်ခဲ့တဲ့ အဆိုပါ ရုပ်ရှင်အထူးပွဲမှာ တေလာဆွစ်ဟာ ဗြိတိန်မင်းသား ဂျိုးအော်ဝင်နဲ့ရဲ့ လက်ကိုင်ကွက် အခမ်းအနားကို အတူတက်ရောက်လာတာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဒီအခမ်းအနားမှာ တေလာဆွစ်ဟာ ပန်းပွင့်တွေနဲ့ ဒီဇိုင်းဆင်ထားတဲ့ ဂါဝန်ရှည်ကို ဝတ်ဆင်ကာ သူ့ရဲ့ အမှတ်အသားဖြစ်တဲ့ နှုတ်ခမ်းနီ အနီရဲ့ကို ဆိုးထားခဲ့ပါတယ်။ ဆံပင်ကို စုစည်းထားကာ ပိုမိုရင့်ကျက်တဲ့ အပြင်အဆင်မျိုး ရှိနေခဲ့တာကိုလည်း တွေ့ရပါတယ်။

အေးပြည့် - ရေးသားသည်



ခုနှစ်နှစ်ကြာ လက်တွဲလာတဲ့အေဂျင်စီနဲ့ လမ်းခွဲမယ့် ဆောင်းဂျွန်ကီ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ မင်းသားတစ်ဦးဖြစ်တဲ့ ဆောင်းဂျွန်ကီဟာ သူ့ရဲ့ အနုပညာခရီး ခုနှစ်နှစ်တာ လက်တွဲလာခဲ့တဲ့ အေဂျင်စီနဲ့ လမ်းခွဲမယ့် ဆောင်းဂျွန်ကီဖြစ်ကြောင်း လတ်တလောမှာ ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာ ဖြစ်တယ်လို့ စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

ဆောင်းဂျွန်ကီဟာ သူ့ရဲ့ ခုနှစ်နှစ်ကြာ လက်တွဲလာခဲ့တဲ့ ဘလွန်းဆွန်းအန်တာတီနဲ့မန့်နဲ့ ဒီဇင်ဘာလကုန်မှာ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးမှာ ဖြစ်ပါတယ်။ စာချုပ်သက်တမ်းကုန်ဆုံးသွားချိန်မှာ အေဂျင်စီနဲ့ စာချုပ်သစ်

ထပ်မံချုပ်ဆိုတော့မှာမဟုတ်ဘဲ လမ်းခွဲသွားမှာဖြစ်ကြောင်း အေဂျင်စီရဲ့ တာဝန်ရှိသူတစ်ဦးက ထုတ်ဖော်ပြောကြားလာတာဖြစ်တယ်လို့ သိရပါတယ်။

ဒီဇင်ဘာ ၁၇ ရက်မှာ အဆိုပါအေဂျင်စီက ဆောင်းဂျွန်ကီအနေနဲ့ အေဂျင်စီနဲ့ စာချုပ်သစ် ထပ်မံချုပ်ဆိုတော့မှာမဟုတ်ကြောင်း ထုတ်ပြန်ပြောကြားခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။ ဆောင်းဂျွန်ကီအနေနဲ့ ဘလွန်းဆွန်းအန်တာတီနဲ့မန့်နဲ့ ၂၀၁၃ ခုနှစ် ဖေဖော်ဝါရီလအတွင်း အနုပညာလှုပ်ရှားမှုတွေကို စတင်လုပ်ဆောင်ခဲ့တာဖြစ်ပြီး ခုနှစ်နှစ်ခန့်အကြာမှာ လမ်းခွဲခဲ့တာ ဖြစ်ပါတယ်။



တေးသီချင်းသစ်နဲ့ တေးဂီတဇာတ်ကားတွေကို ဦးဆောင်နေတဲ့ အိုင်ယူ

တောင်ကိုရီးယားရဲ့ ကျော်ကြားတဲ့ ပေါ့ပိုကြယ်ပွင့်တစ်ဦးဖြစ်သူ အိုင်ယူဟာ လက်ရှိမှာ တေးသီချင်းသစ်နဲ့အတူ ဒေသတွင်း တေးဂီတဇာတ်ကားတွေကို ဦးဆောင်နေကြောင်း စွန်ပီဒေါ့ကွန်းရဲ့ ရေးသားဖော်ပြချက်တွေအရ သိရပါတယ်။

အိုင်ယူရဲ့ တေးသီချင်းသစ် “Blueming”ဟာ လက်ရှိမှာ စွန်ပီတေးဂီတဇာတ်ကားတွေရဲ့ နံပါတ်တစ်နေရာမှာ ရပ်တည်နေတာ ဖြစ်ပါတယ်။ အဆိုပါ တေးသီချင်းဟာ အိုင်ယူရဲ့ ငါးခုမြောက်တေးအယ်လ်ဘမ် “Love Poem”မှာ ပါဝင်တဲ့ တေးသီချင်းတစ်ပုဒ်လည်း ဖြစ်ပါတယ်။

နံပါတ်နှစ်နေရာမှာ ရပ်တည်နေတဲ့ တေးသီချင်းကတော့ EXO ရဲ့ တေးသီချင်းသစ် “Obsession” ဖြစ်ပါတယ်။ တတိယနေရာမှာ ရပ်တည်နေတာကတော့ MAMAMOO ရဲ့ “Hip”ဖြစ်ကြောင်းလည်း သိရပါတယ်။



စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန် အများဆုံး ထမ်းဆောင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်(၅၀)ဦးစာရင်း (ပုဂ္ဂလိက-မြန်မာကုမ္ပဏီ)

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့် စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် အခွန် အများဆုံးထမ်းဆောင်သည့်အခွန်ထမ်းများရွေးချယ်ရာတွင် အခွန်အမျိုးအစားအလိုက် အခွန်အများဆုံးပေးဆောင်ခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် စည်းကြပ်တောင်းခံသည့်အခွန်ငွေများကို စည်းကြပ်နှစ်အတွင်း အပြေအကျ ပေးဆောင် ခဲ့ခြင်း၊ အခွန်ဆိုင်ရာ ဥပဒေပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အခွန်အရပ်ရပ်ကြိုတင်ခွန်များကို သတ်မှတ်ထားသည့်ကာလအတွင်း မပျက်မကွက်ပေးဆောင်ခဲ့ခြင်း၊ အခွန်ဆိုင်ရာဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဝင်ငွေကြေညာလွှာများကို သတ်မှတ်ထားသည့် အချိန်ကာလအတွင်း အချိန်မီတင်သွင်းခဲ့ခြင်း၊ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ် အပါအဝင် နှစ်အဆက်ဆက်စည်းကြပ် တောင်းခံသည့် အခွန်ငွေများအားလုံးကို အခွန်ကြေးကျန်မရှိ အပြေအကျပေးဆောင်ခဲ့ခြင်း စသည့်အချက်များနှင့် စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ရာ မန္တလေး တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခွန်ထမ်းများအနက် ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး ထမ်းဆောင်သူ(ပုဂ္ဂလိက-မြန်မာကုမ္ပဏီ) လုပ်ငန်းရှင် (၅၀)ဦး၏ စာရင်းအား ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ဝင်ငွေခွန်အများဆုံး ထမ်းဆောင်သူ မြန်မာကုမ္ပဏီ/နိုင်ငံခြား ကုမ္ပဏီ/လုပ်ငန်းရှင်များစာရင်းကို ပြည်တွင်းအခွန်များ ဦးစီးဌာန Website ဖြစ်သည့် www.ird.gov.mm တွင် ဝင်ရောက် ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး၊ အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (၁)၊ (၂)၊ (၃)၊ (၄)၊ (၅) တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ်အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာဝန်ဆောင်မှုရုံး (နေပြည်တော်/ရန်ကင်း/မန္တလေး)များတွင် ကြေညာထားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး၏

၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် ဝင်ငွေခွန် အများဆုံးထမ်းဆောင်သည့် လုပ်ငန်းရှင် (၅၀)ဦးစာရင်း (ပုဂ္ဂလိက-မြန်မာကုမ္ပဏီ)

စဉ်	အခွန်ထမ်းအမည်	လိပ်စာ	ရုံး/ဌာန/ တိုင်းဒေသကြီး/ ပြည်နယ်/ ပြည်ထောင်စု နယ်မြေ	လုပ်ငန်း အမျိုးအစား	မှတ် ချက်
၁	Best Oil Co.,Ltd	အကွက်(မ-၂)၊ ဦးပိုင်(၅၅၁/၄၁)၊ သိပ္ပံလမ်း၊ ၆၃ လမ်းနှင့် ၆၄ လမ်းကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	စက်သုံးဆီတင်သွင်း ရောင်းချခြင်း လုပ်ငန်း	
၂	Hlyan Lone Co.,Ltd	အမှတ်- လ-၁/၁၂၊ ကျွဲဆည်ကန်၊ ချမ်းမြသာယာရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ဓာတ်မြေခြံစာ ရောင်းချခြင်း လုပ်ငန်း	
၃	Kyaw Nyo Myat Trading Co.,Ltd	အမှတ်- ၄၈/ဘီ၊ လမ်း ၆၀၊ ၃၁၂ လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Trading	
၄	အတ္ထဝါမြန်မာရောင်းဝယ်ရေး ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ် -၁၅/၁၁၊ ပုလိပ်ရွာမလမ်း၊ ဈေးသစ်ရပ်ကွက်၊ ပုလိပ်ရွာ၊ စဉ့်ကိုင်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ရောင်းဝယ်ရေး လုပ်ငန်း	
၅	New Star Light Construction Co.,Ltd	အမှတ်- ၅၊ သဇင်လမ်း၊ (၇၃၂၄၄)လမ်းကြား၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Construction	
၆	Aung Sein Textile Co.,Ltd	အကွက်- ၅၈၉၊ ရတနာပုံတက္ကသိုလ်လမ်း၊ ထိန်ကုန်းရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ချည်ခင်ချည်တိပ် ကြိုးထုတ်လုပ် သည့်လုပ်ငန်း	
၇	Golden Mandalay Prince Co.,Ltd	အမှတ် - ၆၂၊ ၃၄လမ်း၊ (၇၄၂၇၅)လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သွင်းကုန်လုပ်ငန်း	
၈	နန်ယန် ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ်-၁၆၇၊ (၃၆)လမ်း၊ (၈၀၈၁)လမ်းကြား၊ ရတနာပုံအရှေ့ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ပို့ကုန်/သွင်းကုန်	
၉	ဒေါ်စန်းကြူ	အမှတ်- ၀၀/၁၊ (ဈ) ရပ်ကွက်၊ ယောမင်းကြီးလမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	မြေကွက် ငှားရမ်းခြင်း	
၁၀	MAN SHWELI(MANDALAY) INT'L Co.,Ltd	အမှတ်- ၂၃၊ (၃၆) လမ်း၊ (၈၃၂၈၄)လမ်းကြား၊ ရတနာပုံအရှေ့ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Import & Export	
၁၁	Mann Myittar Trading Co.,Ltd	အမှတ်- ၂၊ SY တိုက်တန်း၊ ၃၀ လမ်း၊ (၇၇၂၇၈)လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Trading	
၁၂	Titan Kandawgyi Electric Co.,Ltd	အမှတ်-၁၈၁၊ (၃၂) လမ်း၊ (၈၃၂၈၄) လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Trading	
၁၃	Dr. ဦးကြည်ရှင်ပါ (၁၂) ဦး	အမှတ်- ၅၈၄၊ (၈၂) လမ်း၊ ၂၉၂၀လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	"ညိမ်း" ဆေးရုံ	
၁၄	Five Ocean Service Co.,Ltd	အမှတ်-မ/၂၂၊ သိပ္ပံလမ်း၊ (၆၅၅၆၆) လမ်းကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	City Hospital	
၁၅	Thuriya Co.,Ltd	အမှတ်-၂၃၁၊ (၇၁) လမ်း၊ (၂၈ x ၂၉)လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	နန်းတော်ဆေးရုံ	
၁၆	Mandalay SNG Business Development Co.,Ltd	(၈၄) လမ်း၊ (၂၄၂၅)လမ်းကြား၊ ပြည်ကြီးကျက်သရေအနောက်ရပ်ကွက်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သွင်းကုန်လုပ်ငန်း	
၁၇	Modern Farm Co.,Ltd	အမှတ်- ၈၁၊ ကျွဲဆည်ကန်(၇)လမ်း၊ ချမ်းမြသာယာရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	လယ်ယာသုံး စက်ပစ္စည်း ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း	
၁၈	အောက်ရိုးကုမ္ပဏီ	အမှတ်-၁၆၊ (၄၁)လမ်း၊ (၈၁၂၈) လမ်းကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Import/Export	
၁၉	ဦးထွန်းဝင်း	အကွက်- အေ/၅၊ ဦးပိုင်(၄)၊ စက်မှုဇုန်-၁၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ရွှေမြင်းပျံ အရက်ချက်လုပ်ငန်း	

၂၀	ဦးခင်မောင်အေး	အမှတ်-၁၉၇၊ (၂၉) လမ်း၊ (၈၃၂၈၄) လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	တာဝန်ပေးစီမံ ရွှေဆိုင်	
၂၁	ကံကောင်းမြင့် ရောင်းဝယ်ရေး Co.,Ltd	အကွက် (၅၁၆)၊ အမှတ်-၁၆၊ (၄၁) လမ်း၊ (၈၁၂၈)ကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သွင်းကုန်/ ပို့ကုန်လုပ်ငန်း	
၂၂	PHWINT PHYO THIT Co.,Ltd	အမှတ်-မ-၁၃/၁၆၊ သိပ္ပံလမ်းနှင့် ၅၈ လမ်းထောင့်၊ ရန်ကင်းတောင်ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သွင်းကုန်/ ပို့ကုန်လုပ်ငန်း	
၂၃	Lucky Group Co.,Ltd	အကွက်-၄၀၅၊ အမှတ်-၁၇၆/အက်မ်၊ (၈၆)လမ်း၊ ကန်တော်ကြီး၊ သံလျှင်မော်တော်ရပ်ကွက်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Import / Export	
၂၄	Golden Belt Trading Co.,Ltd	အကွက် (၄၁၅-၅)၊ (၁၁၂၂)လမ်း၊(၈၆၂၈၈)လမ်းကြား၊ ပြည်ကြီးရန်လုံရပ်ကွက်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Trading	
၂၅	မေတ္တာကမ္ဘာမြေကုမ္ပဏီ	အမှတ်-၅၁၆/က၊ ရန်-မန်းလမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ကားရောင်းဝယ်ရေး	
၂၆	Golden Path Trading Co.,Ltd	အမှတ်-န-၂၇/၁၉+၃၆၊ မင်္ဂလာလမ်း၊ (၅၇၂၅၈)လမ်းကြား၊ (၈)ရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သံထည် ပစ္စည်းရောင်း	
၂၇	Shwe Hlwan Eain Co.,Ltd	အကွက်- ၄၁၅ / မ-၁၄၊ အမှတ် - ၇၆/၁၊ ညောင်ကွဲရပ်ကွက်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Trading	
၂၈	ဦးတင်စိုးနိုင်	အမှတ်-၂၇/က၊ (၈၄၂၈၅) (၃၅၂၄၆)လမ်း၊ ရတနာပုံအနောက်ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ကျေးဇူးကမ္ဘာ ကျောက်မျက် ရောင်းဝယ်ရေး	
၂၉	သန်းထက် ရောင်းဝယ်ရေးကုမ္ပဏီ	အမှတ်-၁၆/၁၇-အေ၊ (၇၃၂၄၄)လမ်း၊ (၃၂၂၄၃) လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Export	
၃၀	မင်းပြည့်တံခွန်ကုမ္ပဏီ	အမှတ်- ၁၇၀၊ ၃၂ လမ်း၊ (၈၁၂၈) လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	စည်သွပ်ဘူးစက်ရုံ	
၃၁	Myint Mo Hlaing Family Co.,Ltd	အမှတ်- ၉၃၃၊ ၈၉လမ်း၊ (၁၀၂၁၁)လမ်းကြား၊ ညောင်ကွဲရပ်ကွက်၊ အောင်မြေသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း	
၃၂	Mandalay Beverages Co.,Ltd	အကွက်-A၊ အမှတ်- 5/4၊ စက်မှု-၁၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	အရက် ထုတ်လုပ်ခြင်း	
၃၃	အိမ်ပလတ်(စ်) ကုမ္ပဏီလီမိတက်	(၈၄)လမ်း၊ (၃၆၂၄၇)လမ်းကြား၊ ရတနာပုံအနောက်ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သယ်ယူ ပို့ဆောင်ရေး	
၃၄	လွန်းပျံစက်မှုလုပ်ငန်း	A-4 ပန်းခြံလမ်း၊ စက်မှု(၁)၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	တာယာထုတ် လုပ်ငန်း	
၃၅	နေလှသားကုမ္ပဏီလီမိတက်	၃၇ လမ်း၊ (၇၈၂၉) ကြား၊ ဟေမမာလာတောင်ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သွင်းကုန်/ထုတ်ကုန် လုပ်ငန်း	
၃၆	မြားနီ(သို့မဟုတ်) ကမ္ဘာဇေ အုပ်စု သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး ကုမ္ပဏီ	အမှတ်- ၀-၃/၂၊ ၄၁လမ်း၊ (၆၀၂၆၁) ကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	သယ်ယူပို့ဆောင်ရေး	
၃၇	အောင်ကဲပိုင်တယ်လီ ကွန်မြူနီကေးရှင်း	အမှတ်- ၄၅၊ (၇၈၂၄၃) လမ်းထောင့်၊ ဟေမမာလာတောင်ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	တယ်လီ ကွန်မြူနီကေးရှင်း	
၃၈	ဦးစိုးလွင်ထွန်း	အကွက်- ၄၃၅၊ ၄၂၄၃ကြား၊ ၈၆လမ်း၊ သံလျှင်မော်ရေရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ဟိန်းလွင်ထွန်း ကျောက်မျက် လုပ်ငန်း	
၃၉	Pyae Phyto Aung Aung Family Trading Co.,Ltd	အမှတ် - ၀၈/၂၁၈၃၊ ၁၁လမ်း၊ (၈၇၂၈၈) ကြား၊ ညောင်ကွဲရပ်ကွက်၊ အောင်မြေသာစံ မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ကုန်သွယ်မှုလုပ်ငန်း	
၄၀	ဒေါ်ယန်လိမေ(ခ) ဒေါ်ခင်ညွန့်	၆၂ လမ်း၊ (၃၇-၃၈)ကြား၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	မြေကွက် ရောင်းချခြင်း	
၄၁	မိုးမြင့်အောင်သူ ကုမ္ပဏီလီမိတက်	အမှတ် - ၆၃၊ မလွန်ပွတ်တန်း၊ ၃၃၂၄၄ လမ်းကြား၊ ၈၅၂၈၆လမ်းကြား၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Export/Import	
၄၂	Dragon Horse Co.,Ltd	အမှတ်- ၁၇၆/၆၊ အကွက်(၄၀၅)၊ ၈၆ လမ်း၊ သံလျှင်မော်တောင်ရပ်ကွက်၊ ချမ်းမြသာစည်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Import/Export	
၄၃	ဦးဇော်ထွန်း	အကွက်- ၄၃၄၊ ရတနာပုံအနောက်ရပ်ကွက်၊ မဟာအောင်မြေမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ဟိန်းလွင်ထွန်း ကျောက်မျက်လုပ်ငန်း	
၄၄	Thant Thant Lay Co.,Ltd	လလ- ၄/၄၄၊ (ဈ) ရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Trading	
၄၅	CYT Industal Co.,Ltd	G- 5A၊ ယောမင်းကြီးလမ်း၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ချည်မျှင်ထုတ်လုပ်ငန်း	
၄၆	Unitech Mandalay Co.,Ltd	အကွက်- H/216၊ ၅၉ လမ်း၊ (ဈ) ရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ကိုရီးယားကား ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း	
၄၇	Eastern Utopia Enterprises Co.,Ltd	ညည- ၈/ ၂၆၊ (ဈ) ရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ဆိုင်ကယ်အရောင်းဆိုင်	
၄၈	CAD Construction Co.,Ltd	အမှတ် - ၉၄၊ လမ်း ၃၀၊ (၇၉၂၈၀)လမ်းကြား၊ ကမ္ဘာဇေဟိရပ်ကွက်၊ ချမ်းအေးသာစံမြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	Construction	
၄၉	A K Construction & Industrial Co.,Ltd	အမှတ်-၁၅/၄၊ ၃- လမ်း၊ ကျွဲဆည်ကန်၊ ချမ်းမြသာယာရပ်ကွက်၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	ဟိုတယ်လုပ်ငန်း	
၅၀	Mother Cherry Land Co.,Ltd	အမှတ်- ၇/၈၊ (၆၂)လမ်း၊ (ဈ)ရပ်ကွက်၊ စက်မှု-၁၊ ပြည်ကြီးတံခွန်မြို့နယ်၊ မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီး။	မန္တလေး	တွဲကားခေါင်း ရောင်းချခြင်းလုပ်ငန်း	



စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန
ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် အများဆုံး
ထမ်းဆောင်သည့် လုပ်ငန်းရှင်(၅၀)ဦးစာရင်း (ပုဂ္ဂလိက-မြန်မာကုမ္ပဏီ)

စီမံကိန်း၊ ဘဏ္ဍာရေးနှင့်စက်မှုဝန်ကြီးဌာန၊ ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာနမှ ၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် အခွန်
အများဆုံးထမ်းဆောင်သည့်အခွန်ထမ်းများရွေးချယ်ရာတွင် အခွန်အမျိုးအစားအလိုက် အခွန်အများဆုံးပေးဆောင်ခဲ့ခြင်း၊
၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် စည်းကြပ်တောင်းခံသည့် အခွန်ငွေများကို စည်းကြပ်နှစ်အတွင်း အပြေအကျေ ပေးဆောင်
ခဲ့ခြင်း၊ အခွန်ဆိုင်ရာဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ အခွန်အရပ်ရပ်ကြိုတင်ခွန်များကို သတ်မှတ်ထားသည့်ကာလအတွင်း
မပျက်မကွက်ပေးဆောင်ခဲ့ခြင်း၊ အခွန်ဆိုင်ရာဥပဒေ ပြဋ္ဌာန်းချက်များနှင့်အညီ ဝင်ငွေကြေညာလွှာများကို သတ်မှတ်ထားသည့်
အခွန်ငွေများအားလုံးကို အခွန်ကြေးကျန်မရှိ အပြေအကျေပေးဆောင်ခဲ့ခြင်း စသည့်အချက်များနှင့် စိစစ်ရွေးချယ်ခဲ့ရာ မန္တလေး
တိုင်းဒေသကြီးအတွင်းရှိ အခွန်ထမ်းများအနက် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် အများဆုံးထမ်းဆောင်သော(ပုဂ္ဂလိက- မြန်မာကုမ္ပဏီ)
လုပ်ငန်းရှင် (၅၀) ဦး၏ စာရင်းအား ထုတ်ပြန်ကြေညာခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ကျန်ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်သူ
မြန်မာကုမ္ပဏီ/ နိုင်ငံခြားကုမ္ပဏီ/ လုပ်ငန်းရှင်များစာရင်းကို ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန Websiteဖြစ်သည့် www.ird.gov.
mm တွင် ဝင်ရောက်ကြည့်ရှုနိုင်ပြီး အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး၊ အလယ်အလတ်အခွန်ထမ်းများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (၁)
(၂)၊ (၃)၊ (၄)၊ (၅) တိုင်းဒေသကြီး/ပြည်နယ် အခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးများ၊ ပြည်ထောင်စုနယ်မြေအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံးနှင့် အခွန်ဆိုင်ရာ
ဝန်ဆောင်မှုရုံး (နေပြည်တော်/ရန်ကုန်/မန္တလေး) များတွင် ကြေညာထားမည်ဖြစ်ကြောင်း အသိပေးအပ်ပါသည်။

ပြည်တွင်းအခွန်များဦးစီးဌာန

မန္တလေးတိုင်းဒေသကြီးအခွန်ဦးစီးဌာနမှူးရုံး

၂၀၁၈-၂၀၁၉ စည်းကြပ်နှစ်အတွက် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန်အများဆုံးထမ်းဆောင်သည့်လုပ်ငန်းရှင် (၅၀) ဦးစာရင်း
(ပုဂ္ဂလိက/မြန်မာကုမ္ပဏီ)

Table with 6 columns: No., Name, Address, Tax Type, Business Type, and Remarks. Lists 50 companies and individuals in Mandalay region.

Table with 6 columns: No., Name, Address, Tax Type, Business Type, and Remarks. Lists 50 companies and individuals in other regions.

Kyal Nan Taw
Tinsel & Tarts Co., Ltd

ဒီဇင်ဘာ New Year 2020 ခရီးစဉ်များ

- ♦ တိုက်ပါခရတ်စွန် - ကရင်တို - ချင်းရိုင်
- ♦ ခရာကျော - ဗြိတိန်ကျွန်း - စမတ်ကျွန်း
- ♦ ရှင်ပြည်နယ် - နတ်မတောင် - စလေ
- ♦ ဝိုးဖိုးကျောက် - ထားဝယ် - ရှင်တိုးရှင်
- ♦ တောင်ကြီး - အင်ဒေး - ရွာငံ
- ♦ မဲဆောက် - မြဝတီ - ဘားအံ
- ♦ မြစ်ကြီးနား - စလံတောင် - မြစ်ဆုံ
- ♦ ဝိုးကျတ် - ကင်းမရောင်း - ခရတ်စွန်

4Star ဖိုက်ဆစ်ဗား
ဖိုက်ဆစ်ဗားအစားအစာများဖြင့် V.I.P ခရီးစဉ်များ

ထွက်ရှိမည့်ရက်များ
Dec - 24, 27, 28, 30, Jan - 3, 10, 17, 24

အမှတ်(၆၃) မြေညီထမ်း၊ သမာဒီဗိုလမ်း၊ ရွှေကြွယ်(က)ရပ်ကွက်၊ တာဝန်၊ နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
Phone - 09-42 533 9594, 0977 211 8498

ဝါဏီဇွဲကွဲရများအသင်း (မြန်မာနိုင်ငံ)
Commerce Graduates' Association (Myanmar)

ဟောပြောပွဲကျင်းပမည်

ဟောပြောပွဲခေါင်းစဉ်	၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ပြည်ထောင်စုအခွန်အကောက်ဥပဒေ
ဟောပြောမည့်သူများ	ဦးတင်မျိုးနိုင်၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (L.T.O) ဒေါ်မင်းမင်းမျိုး၊ ဒုတိယညွှန်ကြားရေးမှူး၊ အခွန်ထမ်းကြီးများဆိုင်ရာအခွန်ရုံး (L.T.O)
ဟောပြောပွဲကျင်းပမည့် ရက်နှင့်အချိန်	၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၉ရက် (တနင်္ဂနွေနေ့)၊ နံနက် ၈:၀၀ နာရီမှ ည ၁:၀၀ နာရီအထိ
ဟောပြောပွဲကျင်းပမည့် နေရာ	ပြည်ထောင်စုစာရင်းစစ်ချုပ်ရုံးသင်တန်းကျောင်းခန်းမ၊ အမှတ် (၁/၁၉)၊ သခင်မြပန်းခြံလမ်း၊ အလုံမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့။
ဆက်သွယ်ရမည့်သူများ	ဦးကျော်စွာဝင်း (CGA အသင်းမှူးခန်း) (၀၉-၉၇၈၄၂၇၈၄၄ ၀၁-၈၆၁၀၃၆၂) MICPA ရုံးခန်း (၀၉-၃၇၇၁၈၁၄၉ ၀၁-၂၃၁၄၆၅၃) (ရုံးချိန်အတွင်း)
မှတ်ချက်	စိတ်ပါဝင်စားသူမည်သူမဆို တက်ရောက်နိုင်ပြီး ဒီဇင်ဘာလ ၂၇ ရက်(သောကြာနေ့)၊ မွန်းလွဲ (၃)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ ကြိုတင်ဆက်သွယ်စာရင်းပေးသွင်းပါရန်။

PRIME-BOSS

New Year Promotion

Digital Multifunctional System

AR-6020V

Special Price 850,000/-

- * A3 Standard- Copy Print & Color Scan
- * Speed 20cpm, ppm
- * Cost Efficient Toner Save Mode
- * Password Protected User Accounts
- * ဝိတ္တုဆိုင်နှင့် High Volume သုံးသည့် Customer များအတွက် အထူး သင့်လျော်ပါသည်။
- * A4 ထပ်ရွက် ခန့်မှန်း Print Cost = ၄ ကျပ်လုံးကျင် (တိုနာမူနာ)

Full Color Digital MFP နှင့် အခြားစက်ကြီးများလည်း ရရှိနိုင်ပါသည်။

Prime - Boss Company Limited Since 1996

» Yangon Office : G-7, MGW Tower, Bo Aung Kyaw Street, Botahtaung Township, Yangon.
Tel : 01 256644, 256508
Hot Line : 09 788888929 Fax -01 256158

» Naypyitaw : Tel: 067-421393
Email: pb.sales@primeboss.com

အများသိစေရန်ကြေညာချက်

ရန်ကင်းမြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ မြေတိုင်းရပ်ကွက်အမှတ် (၄၁၄-အေ)၊ ကျောက်ရေတွင်း၊ မြေကွက်အမှတ်(၆၅)၊ ဧရိယာ (အလျား ပေ ၆၀ x အနံ ပေ ၁၀၀) အကျယ်ရှိ မြေအမျိုးအစား L(က)၊ မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ ရန်ကင်းမြို့၊ မရမ်းကုန်းမြို့နယ်၊ (၅)ရပ်ကွက်၊ အာစာနည်လမ်း၊ အမှတ်(၂၀၇)ဟုခေါ်တွင်သော မြေကွက်နှင့် ယင်းမြေကွက်ပေါ်ရှိ အကျိုးခံစားခွင့်အရပ်ရပ်အားလုံးနှင့် ပတ်သက်၍ ရန်ကင်းမြို့တော်စည်ပင်သာယာရေးကော်မတီ၊ ဖြူဖြူစီမံကိန်းနှင့်မြေစီမံခန့်ခွဲမှုဌာနကွင်း ပန်းဘွေနှင့် ဒေါ်ပန်းဥ အမည် ပေါက်ပြီး ၎င်းတို့ထံမှ ဦးစံသောင်းနှင့် ဦးအုန်းကြိုင်မှ ၁၀-၃-၁၉၈၅ ရက်စွဲပါ မြေနှင့်အိမ် အရောင်းအဝယ်စာချုပ်ဖြင့်လည်းကောင်း၊ ဦးစံသောင်းနှင့် ဦးအုန်းကြိုင်ထံမှ ၂၀-၁၁-၂၀၁၀ ရက်စွဲပါစာချုပ်ဖြင့် ကျွန်ုပ်၏မိတ်ဆွေ ဦးယဉ်ထွေးဆွေမှ ဝယ်ယူခဲ့ကြောင်း၊ ညွှန်ကြားချက် အရ သိရှိရပါသည်။ အထက်ဖော်ပြပါမြေကွက်အား ယခုအခါ ဦးယဉ်ထွေးဆွေမှ မှတ်ပုံတင်အရောင်းအဝယ်စာချုပ် ဖြစ်ပေါ်လာပြီး ပဋိညာဉ်ဆက်စပ်သူများဖြစ်သော ဦးပန်းဘွေနှင့် ဒေါ်ပန်းဥ၊ ဦးစံသောင်းနှင့် ဦးအုန်းကြိုင်တို့မှ ဤကြေညာချက်ပါသည့်နေ့မှစ၍ (၇)ရက်အတွင်း ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပေးရန် တောင်းဆိုပါသည်။ သတ်မှတ်ရက်အတွင်း ပြုလုပ်ဆောင်ရွက်ပေးခြင်းမရှိလျှင် ဥပဒေနှင့်အညီ တရားစွဲဆိုဆောင်ရွက်မည်ဖြစ်ကြောင်း အများသိစေရန် ကြေညာအပ်ပါသည်။

ဦးယဉ်ထွေးဆွေ၏ လွှဲအပ်ညွှန်ကြားချက်အရ
ဒေါ်စုစုစိမ်း L.L.B.D.B.L.D.I.L

အမှတ် (၅၅)၊ အခန်း (၁၄/အေ) ပထမ၊ မဟာဗန္ဓုလမ်း၊ ကျောက်တံတားမြို့နယ်၊ ရန်ကင်းမြို့၊
ဖုန်း-၀၁-၃၇၃၄၄၆၊ ၀၉-၅၄၀၆၆၁၁

ဟေမန္တဆောင်းတာလ(၇)ရက်တရားစခန်းပွဲ
ကျေးဇူးတော်ရှင် အဂ္ဂမဟာပဏ္ဍိတ မိုးကုတ်ဆရာတော်ဘုရား
ကြီး၏ ဥပနိဿယအတိုင်း ရန်ကင်းတိုင်းဒေသကြီး၊ တောင်ဥက္ကလာပ
မြို့နယ်၊ ၅-ရပ်ကွက်၊ ပါရမီလမ်း၊ ပါရမီကျောင်းတိုက် (၃)ပိုင်း၊ မဟာ
စန္ဒာရုံဆိုးကုတ်ရိပ်သာတွင် (သာသနဓဇေယျဓရိယ (LL.B.)
မဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ၊ အဂ္ဂမဟာဂန္ထဝါစကပဏ္ဍိတ၊ ပါမောက္ခ/ဌာန
မှူး(န. ပ. သ. ငြိမ်း)ဘဒ္ဒန္တစန္ဒောဘာသာအရှင်သုမြတ်က ပဋိစ္စသမုပ္ပါဒ်
အခြေခံထားပြီး ခန္ဓာဉာဏ်ရောက်သောဆိုင်ရာအောင်ပိပဿနာအလုပ်
ပေးတရားများကို (၂၅. ၁၂. ၂၀၁၉ မှ ၃၁. ၁၂. ၂၀၁၉) ရက်အထိ
ဟောကြားပြသမည်ဖြစ်ပါ၍ တရားစခန်းဝင်ယောဂီများသည် (၂၄-
၁၂. ၂၀၁၉)ရက် ညနေ (၅) နာရီထက် နောက်မကျစေဘဲလာရောက်
ကြပါရန် ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ဖုန်း- ၀၉-၄၂၅ ၃၂၈ ၆၉၇၊ ၀၉-၇၉၅ ၀၁၆ ၇၁၁
အကျွေးတော်ဆောင်အဖွဲ့

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့
စီမံကိန်းယှဉ်ပြိုင်အဆိုပြုလွှာ
"Swiss Challenge" ခေါ်ယူခြင်း

၁။ ရခိုင်ပြည်နယ်၊ ပုဏ္ဏားကျွန်းမြို့နယ်ရှိ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့
ပိုင်ဆိုင်၍ စီမံခန့်ခွဲပိုင်ခွင့်ရှိသော မြေဧရိယာ ၁၈၀၀ ဧကခန့်တွင် ပုဏ္ဏား
ကျွန်းစက်မှုဇုန် အကောင်အထည်ဖော်တည်ဆောက်ခြင်းလုပ်ငန်းအား
အစိုးရက ဖိတ်ခေါ်ခြင်းမရှိဘဲ ပုဂ္ဂလိကကုမ္ပဏီတစ်ခုခု စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာ
ရေးဆွဲတင်ပြခဲ့ပါသည်။

၂။ အဆိုပါ စီမံကိန်းလုပ်ငန်းအား အကောင်အထည်ဖော်နိုင်ရေးအတွက်
မူလအဆိုပြုလွှာနှင့် ယှဉ်ပြိုင်ရွေးချယ်နိုင်ရန် စီမံကိန်းယှဉ်ပြိုင်အဆိုပြုလွှာ
အား အောက်ဖော်ပြပါအစီအစဉ်အတိုင်း ခေါ်ယူမည်ဖြစ်ပါသည်-

(က) စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာ - ၁၈-၁၂-၂၀၁၉ ရက်(ဗုဒ္ဓဟူးနေ့)
စတင်ရောင်းချမည့်ရက်

(ခ) စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာ - ၁၇-၁-၂၀၂၀ ရက်(သောကြာနေ့)
ပိတ်မည့်ရက်

(ဂ) စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာ - ဘဏ္ဍာရေး၊ အခွန်၊ စီမံကိန်းနှင့် စီးပွားရေး
ရောင်းချ/
တင်သွင်းရမည့်နေရာ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ရုံး

(ဃ) စီမံကိန်းအဆိုပြုလွှာ - ၁၀၀၀၀/-ကျပ်
ရောင်းချမှုနှုန်း

၃။ အသေးစိတ်အချက်အလက်များအား ဘဏ္ဍာရေး၊ အခွန်၊ စီမံကိန်းနှင့်
စီးပွားရေးဝန်ကြီးဌာနရုံးခန်း၊ ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့ ဖုန်း-၀၄၃-၂၀၂၅၅၁
သို့ ရုံးချိန်အတွင်း ဆက်သွယ်စုံစမ်းနိုင်ပါသည်။

ရခိုင်ပြည်နယ်အစိုးရအဖွဲ့

ငွေကျပ် ၅၀၀၀၀၀ ဖြင့် အိန္ဒိယနိုင်ငံ
ဗုဒ္ဓဂယာသို့ ဘုရားပူးသွားနိုင်ပြီ။

Golden Lotus Land Co., Ltd.
လေယာဉ်လက်မှတ်၊ ကား၊ စား၊ တည်း၊ ငြိမ်း

☎ : 09259280727, 09259280728

(၁၉)ကြိမ်မြောက် ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်မန္တလေးဆောင်
ကျောင်းသားဟောင်းများ၏ တွေ့ဆုံပွဲဖိတ်ကြားလွှာ

ရန်ကင်းတက္ကသိုလ် မန္တလေးဆောင် ကျောင်းသားဟောင်းများ၏
အဆောင်နေဖက်၊ ငယ်ပေါင်းမိတ်ဆွေများ၏ တစ်နှစ်တစ်ခါ ပြန်လည်
တွေ့ဆုံပွဲနှင့် မိတ်ဆုံညစားပွဲကို အောက်ပါအစီအစဉ်အတိုင်း ပြုလုပ်
မည်ဖြစ်ပါ၍ မိသားစုများနှင့်တကွ ဖိတ်စာရသည်ဖြစ်စေ၊ မရသည်ဖြစ်စေ
မပျက်မကွက် တက်ရောက်ပါရန် လေးစားစွာ ဖိတ်ကြားအပ်ပါသည်။

ပြုလုပ်မည့်နေ့ရက် - ၂၀၁၉ ခုနှစ်၊ ဒီဇင်ဘာလ ၂၄ ရက် (အင်္ဂါနေ့)
ပြုလုပ်မည့်အချိန် - ညနေ ၅ နာရီမှ ၈ နာရီထိ
ပြုလုပ်မည့်နေရာ - International Business Centre, IBC
မြက်ခင်းပြင်၊ အမှတ်(၈၈)၊ ပြည်လမ်း၊ မိမိခိုင်ခွဲ။

မန္တလေးဆောင်ကျောင်းသားဟောင်းများ
ရန်ကင်းတက္ကသိုလ်၊ ရန်ကင်းမြို့။

လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန
လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာန
အိတ်ဖွင့်တင်ဒါခေါ်ဆိုခြင်း

၁။ လျှပ်စစ်နှင့်စွမ်းအင်ဝန်ကြီးဌာန၊ လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်
ကွပ်ကဲရေးဦးစီးဌာနမှ မိမိ ကျိုင်းတုံ-မိုင်းဝဲ ဓာတ်အားလှိုင်းစီမံကိန်း
အတွက် လိုအပ်သော ပစ္စည်းများကို တင်ဒါအမှတ်-39 (T)/ DPTSC (PTP)/
2019-2020 (မြန်မာကျပ်ငွေ) DDP (At Site) (ကျိုင်းတုံဓာတ်အားခွဲရုံ)၊
LCB (Local Competitive Bidding)ဖြင့် တင်ဒါခေါ်ဆိုဝယ်ယူလိုပါသည်။

၂။ အိတ်ဖွင့်တင်ဒါအား လျှပ်စစ်ဓာတ်အားပို့လွှတ်ရေးနှင့်ကွပ်ကဲရေးဦးစီး
ဌာန၊ ပစ္စည်းစီမံရေးဌာန၊ ရုံးအမှတ်(၂၇)၊ နေပြည်တော်သို့ တင်ဒါပိတ်ရက်
၁၇-၁-၂၀၂၀ ရက် (၁၄:၀၀)နာရီ နောက်ဆုံးထား၍ (လူကိုယ်တိုင်)
လာရောက် တင်သွင်းရမည်။

၃။ သတင်းစာတွင် ကြော်ငြာပါသည့်ရက်မှစတင်၍ တင်ဒါပုံစံအား
ရုံးချိန်အတွင်း လာရောက်စုံစမ်းဝယ်ယူနိုင်ပြီး တင်ဒါကြော်ငြာအား ဝန်ကြီး
ဌာန၏ Web-Portal (www.moe.gov.mm)တွင်လည်း ကြော်ငြာမည်ဖြစ်
ပါသည်။

တင်ဒါလက်ခံရေးနှင့်စီမံရေးကော်မတီ
ဖုန်း-၀၆၇-၃၄၁၀၂၀၂၊ ၀၆၇-၃၄၁၀၂၀၂

တက်ကြွလန်းဆန်းသော ၅၀ ကျော်ဘဝအတွက် ဖိတာမင်နှင့်
သတ္တုဓာတ်များပါဝင်သည့်အားဆေး

BECAUSE WE TAKE

Spektrum 50+

MADE IN EU

I'M NOT 50+ I'M 18 WITH 32 YEARS EXPERIENCE

WALMARK

Marketed and Distributed by
T.T.O Pharm
Company Limited
"We bring the best"
No. 44/45/46/47/48/49/50/51/52

**နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က
ICJ ကြားနာမှုဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍
ပြည်သူလူထုသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့်မိန့်ခွန်း ထုတ်လွှင့်မည်**

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
နိုင်ငံတော်၏အတိုင်ပင်ခံပုဂ္ဂိုလ် ဒေါ်အောင်ဆန်းစုကြည်က ICJ ကြားနာမှုဆိုင်ရာ အတွေ့အကြုံများနှင့်စပ်လျဉ်း၍
ပြည်သူလူထုသို့ အစီရင်ခံတင်ပြသည့်မိန့်ခွန်းကို မြန်မာ့ရုပ်မြင်သံကြားနှင့် မြန်မာ့အသံရေဒီယိုတို့၌ ဒီဇင်ဘာ ၁၈
ရက် ၂၀ နာရီတွင် ထုတ်လွှင့်သွားမည်ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရသည်။

သတင်းစဉ်

**Toyota Landcruiser (Bullet Proof) မော်တော်ယာဉ် ခြောက်စီး တင်သွင်းရာတွင်
အထူးကုန်စည်ခွန်နှင့် ကုန်သွယ်လုပ်ငန်းခွန် ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိရေး လွှတ်တော် အတည်ပြု**

နေပြည်တော် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
ယနေ့ကျင်းပသည့် ဒုတိယအကြိမ်
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက်
ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၄) ရက်မြောက်နေ့တွင်
ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် ဖွဲ့စည်းပုံအခြေခံ
ဥပဒေကို ဒုတိယအကြိမ်ပြင်ဆင်သည့်ဥပဒေ
မူကြမ်း လေ့လာစိစစ်ရေးပူးပေါင်းကော်မတီ၏
အစီရင်ခံစာနှင့် Toyota Landcruiser (Bullet
Proof) မော်တော်ယာဉ် ခြောက်စီး တင်သွင်း
ရာတွင် အထူးကုန်စည်ခွန်နှင့် ကုန်သွယ်
လုပ်ငန်းခွန်ကင်းလွတ်ခွင့်ရရှိရေးကိစ္စတို့အား
လွှတ်တော်က အတည်ပြုခဲ့သည်။



ဒုတိယအကြိမ် ပြည်ထောင်စုလွှတ်တော် (၁၄)ကြိမ်မြောက် ပုံမှန်အစည်းအဝေး (၁၄) ရက်မြောက်နေ့ ကျင်းပစဉ်။

လေ့လာတွေ့ရှိ
အစည်းအဝေးတွင် နိုင်ငံတော်သမ္မတထံမှ
သဘောထားမှတ်ချက်ဖြင့် ပြန်လည်ပေးပို့ထား
သော သွင်းကုန်ပမာဏမြှင့်တက်ခြင်းမှ
ကာကွယ်ပေးမှုဥပဒေကြမ်းနှင့်စပ်လျဉ်း၍ ဥပဒေ
ကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီ၏ လေ့လာတွေ့ရှိချက်
နှင့်သဘောထားမှတ်ချက်အစီရင်ခံစာကို ဥပဒေ
ကြမ်းပူးပေါင်းကော်မတီဝင် ဦးစတီဖန်က
လွှတ်တော်သို့ ဖတ်ကြားတင်ပြရာတွင်
စာမျက်နှာ ၈ ကော်လံ ၁ သို့ ၉



ရန်ကုန်အသင်းသို့ ပြောင်းရွှေ့ခဲ့သည့် နောက်ခံလူ သိန်းသန်းဝင်း

**ဇန်နဝါရီလတွင် ပြန်လည်စတင်မည့်
ပြည်တွင်းလိဂ်ပြိုင်ပွဲများ**

ရန်ကုန် ဒီဇင်ဘာ ၁၇
မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီက ကျင်းပလျက်ရှိသည့် ပြည်တွင်းလိဂ်ပွဲစဉ်
များကို ဇန်နဝါရီလတွင် စတင်ကျင်းပတော့မည်ဖြစ်ပြီး အမြင့်ဆုံးပြိုင်ပွဲဖြစ်သည့်
MNL အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲကို ပထမဆုံးကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။

ပြင်ဆင်လျက်ရှိ
မြန်မာနေရှင်နယ်လိဂ်ကော်မတီသည် လာမည့်ရာသီတွင် လိဂ်ပြိုင်ပွဲ
ခြောက်ခုကျင်းပမည်ဖြစ်ပြီး MNL ပြိုင်ပွဲ၊ MNL-2 (ပထမတန်း) အမှတ်ပေး
ပြိုင်ပွဲအပြင် ယူ-၂၁၊ ယူ-၂၀၊ ယူ-၁၉ နှင့် ယူ-၁၈ လိဂ်ပြိုင်ပွဲများကိုလည်း ကျင်းပ
မည်ဖြစ်သည်။ ထို့ပြင် ရာသီကြိုချာရတီဖလားပြိုင်ပွဲ၊ ဗိုလ်ချုပ်အောင်ဆန်းခိုင်း
ရှုံး/ထွက်ပြိုင်ပွဲကိုလည်း ကျင်းပမည်ဖြစ်သည်။ အစောဆုံးကျင်းပမည့် MNL
အမှတ်ပေးပြိုင်ပွဲအတွက် ကလပ်အသင်းများမှာ ပြင်ဆင်မှုများစွာပြုလုပ်လျက်
ရှိသည်။

အပြောင်းအရွှေ့ဈေးကွက်
ရာသီကြိုအပြောင်းအရွှေ့ကာလကို နိုဝင်ဘာ ၁၁ ရက်မှ ဇန်နဝါရီ ၁၀ ရက်
အထိ နှစ်လကြာဖွင့်လှစ်ထားပြီး ရန်ကုန်အသင်းက ကစားသမားသစ် များစွာ
ခေါ်ယူကာ အပြောင်းအရွှေ့ဈေးကွက်ကို ဦးဆောင်လျက်ရှိသည်။ ရန်ကုန်အသင်း
သည် နိုင်ငံခြားသားကစားသမား လေးဦး၊ ပြည်တွင်းကစားသမား ခြောက်ဦး
စာမျက်နှာ ၉ ကော်လံ ၅ သို့ ၀

ကြေးမုံ ယနေ့ဖတ်စရာ

ဘိုးရင်း-၇၃၇ မက်စ်ဂျက် လေယာဉ်ထုတ်လုပ်မှု
ခေတ္တရပ်နားထားမည်

စာမျက်နှာ » ၁၂

မြန်မာအသင်း ကမ္ဘောဒီးယားကို အနိုင်ယူပြီး
ဗီယက်နမ် BTV Cup ပြိုင်ပွဲတွင် တတိယဆုရရှိ

စာမျက်နှာ » ၁၅

မြန်မာ-တရုတ် မူဆယ်-ရွှေလီနယ်စပ်ဖြတ်ကျော်
နိုင်ငံတကာမာရသွန်ပြိုင်ပွဲကျင်းပမည်

စာမျက်နှာ » ၁၆

အော်စကာဆန်ခါတင်စာရင်းမှာ ပါဝင်ခဲ့တဲ့
Parasite

စာမျက်နှာ » ၂၀

**စေတနာအဆေး မေတ္တာအဆေး သစ္စာအဆေး . . .
ထွန်းရွှေဝါ ဒဏ်ကြေလိမ်းဆေးက ဆေးစွမ်းထက်ပါသည်။**